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Ülkemizde dört mevsimi yaşayamaz hale geldik. Önce yağış, 
sonra soğuk ve don, ardından yüksek sıcaklıklar. İklim krizine 
bağlı bu ani değişiklikler tarımsal üretimi olumsuz etkiliyor. 
Kriz gıda güvenliğini tehdit ederken, başta yakıt olmak üzere 
yem, gübre vb girdi maliyetlerindeki artış tarladan sofraya gıda 
fiyatlarındaki artışı tetikliyor. 

Dünya Bankası’na göre Türkiye, gıda enflasyonunda 5. sırada. 
OECD ülkeleri arasında ise ilk sırada bulunuyor. TÜİK’e göre ise 
gıda fiyatları son bir yılda yüzde 54 artış gösterdi.  

Türkiye’de uzun zamandır enflasyonunun yükselmesinde 
gıda fiyatlarındaki oynaklık en büyük neden olarak görülüyor. 
Gıda maddeleri enflasyonu genel enflasyonu yüzde 30 oranında 
etkiliyor. Enflasyona konu ürün sepetinde gıda ve içecek 
ürünlerinin ağırlığı yüzde 25 düzeyinde. 

Gıdaya ulaşmada maliyetler ciddi anlamda artarken, her yıl 
18,1 milyon ton gıda israf ediliyor. Üretilen toplam gıdanın yüzde 
15-25’i tüketiciye ulaşana kadarki süreçte ziyan oluyor. Bu nedenle 
gıda değer zincirinin en önemli halkasını ürünlerin tüketiciyle 
buluşturulması oluşturuyor. Gıda sanayi ile lojistiğin yolları 
hammadde tedarikinden başlayarak tüketici ile buluşmaya kadar 
uzanıyor. 

Yanlış depolama koşulları, uygun olmayan araç yükleme ve 
boşaltma yöntemleri, zayıf ambalajlama, uzun nakliye süreçleri, 
yol yapılarının kötü olması, nakliye sürecinde soğutma ve nem 
ayarlama sistemlerinin yetersiz olması, ürünlerin araç içinde 
kontrolsüz hareketi, yüklemeden önce soğutma yapılmaması, 
birlikte taşınması uygun olmayan ürünlerin beraber taşınması 
lojistiğin hanesine yazılan kayıplar olarak öne çıkıyor. 

Gıda ve soğuk zincir lojistiğinin ülkemizde gereken 
standartlara getirilebilmesi için kurallar belirleniyor, düzenlemeler 
yapılıyor. Bu düzenlemeler sektörün gelişmesine katkı da sunuyor. 
Ancak kural ve düzenlemeler tek başına yeterli gelmiyor. 

Enflasyonla mücadele kapsamında kayıp oranlarının 
azaltılması amacıyla; altyapı yatırımlarının hızlandırılması, 
özellikle tüketicilerin izlenebilirlik talebi de dikkate alınarak 
teknolojik çözümlerin artırılması, eğitilmiş işgücü ve 
sürdürülebilir istihdamın sağlanması, özel hizmetlerin karşılığında 
maliyetlerin kontrol edilebilir olması için kamu ayağında teşvik, 
indirim, destek politikalarının geliştirilmesi gerekiyor. Ancak bu 
gereklilikler yerine getirildiğinde gıda ve soğuk zincir lojistiği en 
az kayıpla tamamlanabilir bir süreç haline gelecektir.

Keyifli okumalar… 

GIDA ENFLASYONU ve LOJİSTİK 
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Horoz Lojistik’in 
CFO’su 

Murat Kaplan oldu
Militzer & Münch’ten İstanbul-Dubai 
denizyolu konsol servisi

Turkish Cargo küresel ligde 
ilk 3’e yükseldi

REKABET KURUMU’NDAN EKOL TRANSPORT A.Ş’NIN SATIŞINA ONAY 

Rekabet Kurumu, yolcu ve yük 
taşımacılığında Avrupa’nın lider fir-
malarından Danimarkalı DFDS’in, 
Ekol’ün uluslararası karayolu taşı-
macılığı bölümünü (Ekol Transport 
A.Ş) devralmasına onay verdi. DFDS, 
Ekol’ün uluslararası karayolu taşı-
macılığı bölümünü devralmak için 
Ekim 2022’de Rekabet Kurumu’na 

başvuru yapmıştı. Taraflar prensipte 
el sıkışmış, resmi imzaların atılması ve 
Rekabet Kurumu’nun onayının ardın-
dan, grubun cirosunun yaklaşık yüzde 
60’ını oluşturan Ekol Transport A.Ş’nin 
DFDS bünyesine katılması kararı alın-
mıştı. Rekabet Kurumu’nun onayının 
ardından devir sürecinin birkaç ay 
içerisinde gerçekleşmesi bekleniyor. 

H
oroz Lojistik, Haziran 2023 
tarihi itibariyle CFO / Mali 
İşler Grup Başkanlığı görevini 
Murat Kaplan’a emanet etti. 

CFO olarak Murat Kaplan, Muhasebe 
Departmanı, Finans ve İdari İşler 
Departmanı, Hukuk Servisi, Sigorta 
Birimi ve Denetim Birimi gibi şirketin 
çeşitli departmanlarını yönetecek. Yeni 
göreviyle ilgili açıklamasında Murat 
Kaplan, Horoz Lojistik’in gelecek 
hedeflerine katkıda bulunmanın heyecan 
verici olduğunu belirtti. Kaplan, “Horoz 
Lojistik’in başarılarından güç alarak 
şirketi daha da ileriye taşımak benim 
için heyecan verici bir fırsat. Gelişim 
ve değişime olan tutkumuzla, birlikte 
çalışarak işletmemizin ilerlemesine 
ve gelecekteki başarılarımızı birlikte 
kutlamaya odaklanmak birincil hedefim. 
Horoz Lojistik’in sektördeki lider 
konumunu daha da güçlendirmek ve 
büyümesini sürdürmek adına stratejik 
finansal adımlar atmak için ekibimle 
birlikte çalışmaktan büyük mutluluk 
duyuyorum” şeklinde konuştu.

T
urkish Cargo, Mayıs ayında ba-
şarılı bir performans sergileyerek 
dünyanın önde gelen hava kargo 
taşıyıcıları arasında 3. sırada yer 

aldı. Uluslararası Hava Taşımacılığı Birliği 
IATA’nın yayınladığı aylık verilere göre 
geçtiğimiz yılın aynı döneminde 5’inci 
sırada yer alan başarılı marka; 2023 yılının 
mayıs ayında Amerika, Avrupa ve Uzak 
Doğu’nun en büyük markalarını geride bı-
rakarak ilk 3 hava kargo taşıyıcısından biri 
oldu. Hava yoluyla taşınan kargo tonajının 
kat edilen kilometreye çarpımıyla elde edi-
len FTK (Freight Tonne Kilometres) veri-
lerine göre Turkish Cargo, kilometrelendi-

rilmiş taşınan kargo tonajını bir önceki aya 
göre yüzde 17 oranında artırarak pazar 
payını yüzde 4,7’den yüzde 5,4 seviyesine 
çıkardı. Turkish Cargo’nun başarısıyla 
ilgili Türk Hava Yolları Yönetim Kurulu 
ve İcra Komitesi Başkanı Prof. Dr. Ahmet 
Bolat; “Turkish Cargo olarak sürekli büyü-
me ve gelişme hedefimiz doğrultusunda 
sektördeki öncü konumumuzu güçlen-
dirmeye devam ediyoruz. Elde ettiğimiz 
bu başarıları gelecek hedeflerimizin bir 
taahhüdü olarak görüyoruz ve hava kargo 
sektörüne değer katmak için daha sıkı çalı-
şıyoruz” dedi.

M
ilitzer & Münch; karayolu hava-
yolu, demiryolu, interrmodal ve 
proje taşımacılığı faaliyetlerine 
ilave olarak denizyolu taşıma-

cılığındaki çalışmalarını büyütmeye devam 
ediyor. Şirket, Dubai ofisi ile beraber hayata 
geçireceği yeni servisi, Ambarlı’dan Jebel 
Ali Limanı’na denizyolu konsol hizmetini 
başlatıyor.  Militzer & Münch Türkiye İş 
Geliştirme Direktörü Arif Özer Özsan, yeni 
servise ilişkin olarak, “Strateji, vizyon ve 
hedeflerimiz doğrultusunda yeni rotaları 
faaliyete geçirmeye, alternatif hizmet üret-
meye ve sürdürülebilir lojistik kalitesini daha 
ileri seviyeye taşımaya kararlıyız. Müşteri 
ilişkilerinde sahip olduğumuz bakış açımızı 
yenilikçi fikirlerle çalışma biçimlerimize 
de uyguluyor ve müşterilerimizin talep ve 
beklentilerini karşılayabilmek için her alanda 
faaliyetlerimizi büyüterek hayata geçiri-

yoruz. Çalışmalarımız arasında en verimli 
yöntemlerden birisi parsiyel yüklemelerimiz. 
Bu doğrultuda denizyolu parsiyel taşımacılık 
servisi ile müşterilerimize farklı bir alternatif 
rota oluşturmanın mutluluğu içerisindeyiz” 
dedi. 
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DHL EXPRESS TÜRKIYE’NIN YENI CEO’SU VOLKAN DEMIROĞLU

L
ojistik sektörünün genç markası 
Logista Global, hizmet ağını 
büyütmeye devam ediyor.  2023 
yılının başında kurulan şirketin 

Genel Müdürü Zeynep Akman, küresel 
standartlarda hizmet anlayışıyla hem 
Türkiye-Avrupa hem Türkiye-Asya hem 
de Avrupa-Asya arasında hızlı, kaliteli 
ve maliyet etkin çözümler sunmaya 
odaklandıklarını ifade etti. Küresel iş 
ortaklıkları sayesinde kısa sürede yaygın 
ofis ve depolama ağına erişebildiklerini 
dile getiren Akman, toplam taşımalarının 
önemli bir kısmını üçüncü ülke 
taşımalarının oluşturduğunu anlattı. 
Akman, Avrupa ile Orta Doğu ve BDT 
coğrafyası başta olmak üzere Asya’da 
bütün ülkelere taşımacılık yaptıklarını, 
ilk 6 ayda 50 farklı ülkeye ulaştıklarını 
dile getirdi. Kara yolu ağırlıklı bir lojistik 
şirketi olduklarını da aktaran Akman, 
Avrupa ve Asya ülkelerine Türkiye’nin 
her şehrinden hizmet sunabildiklerine 
dikkati çekti. Akman, deneyimli 
kadrolarıyla hızlı ve kaliteli hizmet 
sunmayı hedeflediklerini, Avrupa ve 
Asya’daki yaygın acente bağlantıları 
sayesinde intermodal, multimodal 
taşımacılık ile minivan ve proje 
taşımacılığında iddialı olduklarını da 
sözlerine ekledi.

DHL Express Türkiye Operasyondan Sorumlu Genel Müdür 
Yardımcısı Volkan Demiroğlu, DHL Express Türkiye’nin CEO’su 
olarak atandı. Uzun yıllardır şirket bünyesinde farklı pek çok 
birimde çalışan Demiroğlu, yeni görevini 17 Temmuz 
2023 tarihi itibarıyla üstlendi. DHL Express’teki 
kariyerine 22 yıl önce Müşteri Hizmetleri’nde baş-
layan Volkan Demiroğlu, sırasıyla müşteri tem-
silciliği, takım liderliği ve süpervizörlük görev-
lerini yürüttü ve 2007 yılında Gümrük Müdürü 
olarak Operasyon bölümüne geçti. 2009’da 

İstanbul Gateway Müdürü, 2018 yılında da Türkiye Üst Yönetim 
Ekibine Müşteri Hizmetleri Direktörü olarak atanan Demiroğlu, 

2021 yılından bu yana DHL Express Türkiye’nin Operasyon-
dan Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı olarak görev 

yapıyordu. Demiroğlu, DHL Express Türkiye CEO’lu-
ğu görevini DHL Express Almanya CEO’su olarak 

atanan Mustafa Tonguç’tan devraldı. Ege adın-
da 14 yaşında bir oğlu olan Demiroğlu’nun ki-
şisel ilgi alanları arasında basketbol oynamak, 
bisiklete binmek ve yemek yapmak yer alıyor.

Mars Logistics’ten yeni sürdürülebilirlik raporu

Logista Global 
6 ayda 

50 ülkeye ulaştı

M
ars Logistics, 2020-2022 yılı 
verilerini kapsayan 2022 Sürdü-
rülebilirlik Raporu’nu yayınladı. 
Konuyla ilgili konuşan Mars 

Logistics Kurumsal Gelişim Müdürü Meltem 
Çınar, 2020-2022 yılları verilerini kapsayan 
2022 Sürdürülebilirlik Raporu’nu GRI Stan-
dartlarında önerilen 
temel ilkelere uygun 
olarak hazırladıklarını 
ifade ederek şunları 
söyledi: “Sosyal, ekono-
mik ve çevresel etkilere 
yönelik yönetimsel 
yaklaşım ve taahhüt-
lerimizi, elde ettiğimiz 
performans sonuçlarını, 
risk ve fırsat analizleri-
mizle oluşturduğumuz 
geleceğe yönelik vizyo-
numuzu paylaştığımız 
raporumuzda, aynı 
zamanda WEF Paydaş 

L
ojistik sektörünün 45 yıllık markası 
Boltas, iş hayatında farklı kuşakların 
bir arada uyumlu çalışabilmesi 
ve birbirinden beslenmesi için 

yeni bir İK stratejisi ile hareket etmeye 
başladı. Boltas İnsan Kaynakları 
Direktörü İlhan Çağlar, her kuşağın 
beklentisini karşılayarak verimliliği 
artırmaya büyük önem verdiklerini 
belirterek, “Yenilikçi ve samimi 
yaklaşımımızla işe alım 
süreçlerinden başlayarak, 
çalışanlarımızın kariyerleri 
boyunca en iyi deneyimi 
yaşamalarını istiyoruz. 
Bu doğrultuda geri 
bildirim kültürünü 
destekleyerek tüm 
beklentileri karşılıyoruz. 
Ayrıca üretkenliği ön 
plana çıkartacak bir çalışma 
ortamı yaratabilmek adına 
motivasyonu en üst düzeyde 

tutacak etkinlikler gerçekleştiriyoruz” diye 
konuştu. Önceki kuşakların deneyimini ve 

bilgi birikimini, Z kuşağının heyecanı ve 
yaratıcılığıyla harmanladıklarını dile 
getiren Çağlar, Boltas’ta tüm çalışanların 

kariyerlerine yön verebileceği araçlar 
tasarladıklarını vurguladı. Çağlar, 
teknoloji temelli İK uygulamaları 

ile tüm çalışanlarının beklentilerine 
hitap ettiklerini dile getirerek, 

“Doğru göreve doğru kişiyi 
tayin edebilmek adına 

Dijital İnsan Kaynakları 
Uygulamamızı ve OKR 
Performans Yönetim 

Sistemini kullanıyoruz. 
Tüm çalışanlarımızın 

potansiyelini ve 
yeteneklerini ortaya 
çıkarmalarını 

sağlıyoruz” 
bilgilerini paylaştı.  

Boltas, yeni İK stratejisiyle 
her kuşağın ihtiyacını karşılıyor 

Kapitalizmi raporlama kriterlerini de göz 
önünde bulundurduk. Bununla birlikte 
rapor, Birleşmiş Milletler Sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçları kapsamında ortaya 
koyduğumuz performansı da gösteriyor.”  
“Ürettiğimiz bütün değerlerimizi yönetiyor, 
faaliyetlerimizden kaynaklanan olumsuz 

etkileri azaltarak do-
ğamızı koruyor, en 
değerli kaynağımız 
olarak gördüğümüz 
çalışanlarımızı anlıyor 
ve deneyimlerimizi 
toplumsal faydaya 
dönüştürerek payla-
şıyoruz” diyen Çınar, 
“Dünyaya Değer” 
felsefesiyle ilerledik-
leri sürdürülebilirlik 
yolculuğunda “değer-
lerimizle güçlüyüz” 
demeye devam ede-
ceklerini belirtti.

ojistik sektörünün 45 yıllık markası 
Boltas, iş hayatında farklı kuşakların 
bir arada uyumlu çalışabilmesi 
ve birbirinden beslenmesi için 

yeni bir İK stratejisi ile hareket etmeye 
başladı. Boltas İnsan Kaynakları 
Direktörü İlhan Çağlar, her kuşağın 
beklentisini karşılayarak verimliliği 
artırmaya büyük önem verdiklerini 
belirterek, “Yenilikçi ve samimi 
yaklaşımımızla işe alım 
süreçlerinden başlayarak, 
çalışanlarımızın kariyerleri 
boyunca en iyi deneyimi 
yaşamalarını istiyoruz. 
Bu doğrultuda geri 
bildirim kültürünü 
destekleyerek tüm 
beklentileri karşılıyoruz. 
Ayrıca üretkenliği ön 
plana çıkartacak bir çalışma 
ortamı yaratabilmek adına 
motivasyonu en üst düzeyde 

tutacak etkinlikler gerçekleştiriyoruz” diye 
konuştu. Önceki kuşakların deneyimini ve 

bilgi birikimini, Z kuşağının heyecanı ve 
yaratıcılığıyla harmanladıklarını dile 
getiren Çağlar, Boltas’ta tüm çalışanların 

kariyerlerine yön verebileceği araçlar 
tasarladıklarını vurguladı. Çağlar, 
teknoloji temelli İK uygulamaları 

ile tüm çalışanlarının beklentilerine 
hitap ettiklerini dile getirerek, 

“Doğru göreve doğru kişiyi 
tayin edebilmek adına 

Dijital İnsan Kaynakları 
Uygulamamızı ve OKR 
Performans Yönetim 

Sistemini kullanıyoruz. 
Tüm çalışanlarımızın 

potansiyelini ve 
yeteneklerini ortaya 
çıkarmalarını 

sağlıyoruz” 
bilgilerini paylaştı.  
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Tüm Avrupa Kapınızda!
Avrupa ülkeleri ile Türkiye arasında farklı taşıma modlarını

kullanarak yüklerinizi hedefe ulaştırıyoruz.
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KARTUR GRUP, IZMIR’DE DEPO AÇTI

E
kol Lojistik’in e-ticaretteki 
markası Ekol360 ve lider e-ticaret 
entegrasyon platformu Hollanda 
merkezli ChannelEngine 

stratejik iş birliğine gitti. Ekol360’ın 
uluslararası yatırımlarını sürdürürken 
yurt dışı operasyonlarının büyüyerek 
devam ettiğini belirten Ekol360 E-ticaret 
Lideri Melike Özeker, “Ekol360 olarak 
ChannelEngine ile iş ortaklığımızı, 
değerli bir adım görüyoruz. Teknoloji 
güçlerimizi birleştirmemizi sağlayacak bu 
sinerji sayesinde, Türk markaları küresel 
pazaryerlerinde kolaylıkla yer alabilecek. 
Bu yeni iş birliğimiz müşterilerimize 
sorunsuz ve verimli sipariş karşılama 
çözümleri sunma yolculuğumuzda 
önemli bir başlangıcı temsil ediyor” diye 
konuştu. ChannelEngine CEO’su Jorrit 
Steinz konuyla ilgili şunları söyledi: 
“Ekol360 ile iş birliğimizi kamuoyuyla 
paylaşmaktan heyecan duyuyorum. 
ChannelEngine için önemli bir kilometre 
taşı olma özelliği taşıyan bu iş birliği 
sayesinde, Türk e-ticaret pazarının 
sunduğu muazzam potansiyelden 
faydalanma şansını yakalayacağız. 
Ekol360 ile güçlerimizi birleştirerek 
çevrim içi perakendecilere e-ticaret 
faaliyetlerini çok daha yukarılara 
taşımaları için ihtiyaç duydukları araçları 
ve kaynakları sağlayabileceğiz!”

Müşterilerine uçtan uca hizmet 
sağlama amacıyla yatırımlarına 
devam eden Kartur Grup, İzmir’de 
Ege Bölge Lojistik ve Depolama 
Merkezi’ni hizmete açtı. Şirket, 
merkezi hem depo hem de bölge 
temsilciliği olarak kullanacak. Kartur 
Grup Yönetim Kurulu Başkanı Kadir 
Haliloğlu açılış töreninde yaptığı ko-
nuşmada, “Mikro ve makro dağıtım 
alanında da biz de uzun zamandır, 
kurumsal firmalara hizmet veriyoruz. 

Müşterilerimize, uçtan uca lojistik 
hizmetleri verirken, 2023 yılı içinde 
de öz mal kamyon, kamyonet, hafif 
ticari ve çekicilerden oluşan frigo-
firik filo yatırımlarımıza ek olarak 
müşterilerimizin lojistik ve depolama 
ihtiyaçlarını karşılamak için Ege Böl-
ge Lojistik ve Depolama Merkezi’ni 
hizmete sunmaya karar verdik. Ge-
lecekte de yine farklı yatırımlarımız, 
hedeflerimiz doğrultusunda sizlerle 
bir araya geleceğiz” dedi.  

Turkon Line, 2 konteyner gemisi sipariş etti

EKOL360 ve 
Hollandalı 

Channelengine’den 
stratejik işbirliği 

T
urkon tarafından 2 adet 4.012 
TEU’luk tam konteyner gemi 
siparişi verildi. Grup şirketi Sedef 
Tersanesi tarafından yapılacak 

gemilerin birincisinin sac kesim töreni ise 17 
Temmuz’da gerçekleştirildi. Yatırımla ilgili 
değerlendirme yapan Turkon Line CEO’su 
O. Alkın Kalkavan, “Çevre dostu ve 5 yakıt 
tipi ile (LNG -Liquid Natural Gas, MGO 
-Marine Gas Oil, HFO -Heavy Fuel Oil, 

B
ulung Logistics, Türkiye 
ile Avusturya ve 
Slovakya arasındaki 
demiryolu 

yatırımlarıyla intermodal 
servisini güçlendirdi. 
Şirket, ayrıca geçtiğimiz 
yılın son çeyreğinde 
Halkalı - Dunajska 
Streda (Slovakya) ve 
Halkalı - Wien (Avusturya) 
arasında başlayan seferlerin 
sayısında artışa gitti. Toplam 
taşımalarının yüzde 80’ini 
demiryolu ya da Ro-Ro’ya entegre 
intermodal taşımaların oluşturduğunu 
belirten Bulung Logistics Yönetim Kurulu 
Başkanı Yusuf Erkara, Slovakya-Türkiye 
arasında ilk etapta haftalık gidiş dönüş olmak 
üzere karşılıklı iki sefer gerçekleştirdiklerini, 
böylece Halkalı Viyana tren hattına da bir 
alternatif daha oluşturduklarını söyledi. 
Aynı hatta karayoluna göre yüzde 10 
maliyet avantajı sunabildiklerine değinen 
Erkara, “Önümüzdeki dönemde Avrupa’ya 

taşımacılık yapmanın en kolay 
yolu raylı sistem olacak. Yeşil 

Mutabakat kapsamında 
kara yolunda maliyetler 
daha da artacak” dedi. 
Avusturya ve Slovakya’da 
ulaştıkları noktalardan 
Avrupa’nın her noktasına 
demiryolu ya da karayolu 
ile de ulaşabildiklerini 

vurgulayan Erkara, “Bu 
noktalardan Almanya, 

Hollanda, Belçika, Polonya, 
Çekya ve Macaristan’a demir 

yolu bağlantıları var. Ekipmanlarımızı 
farklı vagonlara hızlıca aktarıp yolumuza 
devam ediyoruz. Son teslimat noktalarına 
özmal araçlarımız ve kendi sürücülerimiz 
vasıtasıyla kara yoluyla ulaşıyoruz” 
bilgilerini paylaştı. Operatörlüğünü 
MeTrans’ın yaptığı hatlarda tek bir seferde 
36 ekipman taşıyabildiklerini ve 5,5 
günlük transit süre sunduklarını aktaran 
Erkara, karayolu müşterilerini bu hatlara 
yönlendirdiklerini dile getirdi. 

Bulung Logistics, intermodal ağını güçlendiriyor 

VLSFO -Very Low Sulfur Fuel Oil, ULSFO 
-Ultra Low Sulfur Fuel Oil) çalışabilecek 
şekilde dizayn edilen gemilerle birlikte 
Turkon Line’ın kapasitesi yüzde 50 artacaktır. 
Eco-ship olarak tanımlanan, daha az yakıt 
tüketip daha fazla yük taşıyabilecek özellikte 
olan bu gemiler, Türkiye’de inşa edilen 
5 yakıt tipi ile çalışan ilk gemiler olacak. 
Müşteri odaklı hizmet kalitemizi daha da 
üst seviyeye taşımak adına bu yatırımımızı 
hayata geçirdik. Kuruluşumuzdan bugüne 
kadar benimsemiş olduğumuz çevre 
politikaları ile doğal kaynakların kullanımını 
ve kirliliğin önlenmesini gözetiyoruz. Bu 
doğrultuda yeni gemilerimizin de yüzde yüz 
çevre dostu olarak sürdürülebilir gelişmeye 
hizmet edeceğine inanıyoruz” dedi. 25 yılı 
aşkın süredir Amerika, Avrupa, Akdeniz ve 
Karadeniz pazarlarında deniz taşımacılığı 
hizmeti sunan Turkon Line’ın 23 ülkede; 28 
acente, 44 acente ofisi ve 5 ülkede; 11 ofisi 
bulunuyor.
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ASYAPORT ELEKTRIĞINI GÜNEŞTEN ALACAK

D
ijital lojistik platformu Kamion, 
Yükveren Panel’i sayesinde 
müşterilerine araç siparişi, araç-
ların durumlarının takibi, ödeme 

takipleri ve fatura takipleri gibi vakit alan 
pek çok konuyu tek bir arayüzden yönetme 
imkanı sağlıyor. Yükveren Paneli ile lojis-
tikte zaman kaybettiren tüm işlerin hızlı 
ve güvenilir bir şekilde yapıldığını belirten 
Kamion Kurucusu Berkay Adlım, “Lojistik 
sürecinde yük verenlerin, araç siparişi, 
araçların durumlarının takip edilmesi, 
tedarikçi ödemeleri gibi birçok konuda 
yoğun bir e-posta, telefon ve excel trafiği 
oluyor. Kamion olarak biz bu süreçlerin 
hepsini tek bir web ara yüzüne taşıyarak 
hem dağınık/yapısı belirsiz verinin tek bir 
yerden izlenmesine, hem de şirketlerin 
tedarik zincirlerine görünürlük katmalarına 
katkıda bulunuyoruz. Yük verenler, Yükve-
ren Paneli ile siparişlerini giriyor, taşıyıcılık 
görevini üstlenen sürücüler de bu yükleri 
mobil uygulamadan görüp, istedikleri 
yükü seçerek taşıma sürecini başlatıyorlar” 
dedi.  Yükveren paneli ile yük taşıyanlara 
da büyük bir kolaylık sağlamış olduklarına 
değinen Adlım, “Yük taşıyanlar, yük bul-
mak için nakliye garajlarına giderek benzin 
ve vakit harcıyorlar. Ancak biz Kamion 
olarak, taşıyıcılara yönelik mobil uygula-
mamız içinde Yükveren Panelinde oluş-
turulan tüm talepleri listeleyebiliyoruz ve 
bu sayede oldukları yerden uygun yükleri 
önererek, onları bu masraftan kurtarıyoruz. 
Aynı zamanda çok özenli bir şekilde veri 
topladığımız için zamanla kamyoncuların 
yük konusundaki bireysel tercihlerini de 
öğrenerek onlara şahsi tercihlerine uygun 
yükler önerebiliyoruz “diye konuştu.

Temiz enerji yatırımlarına bir ye-
nisini daha ekleyen Asyaport, liman-
da kullanılan dev vinçlerin üzerine 
güneş panelleri yerleştirdi. Montaj 
işleminin tamamlanmasının ardın-
dan Asyaport, iç tüketimden kullanı-
lacak 600.000 kwh enerjiyi güneşten 
temin edecek.  Asyaport Limanı Tek-
nik Müdürü Besim Dönmez’in verdiği 
bilgiye göre yıllık 25 milyon kwh 

saat tüketiminin yanında sembolik 
sayılacak kadar küçük bir rakam 
olmasına rağmen, bu projeyi ger-
çekleştirmenin kendilerine büyük bir 
heyecan verdiğini söyledi. Dönmez 
ve Operasyon Müdürü Kaptan Olkay 
Elçin, çevresel hassasiyetlerinin daha 
kapsamlı bir uygulamasını çok ya-
kında kamuoyuna açıklayacaklarını 
söyledi. 

Sürat Kargo’dan 
300 milyon TL’lik 
yatırım planı

HepsiJET XL’dan 
vinç ile teslimat! 

Kamion’dan 
‘Yükveren Paneli’ 

çözümü

S
ürat Kargo, yıl sonuna kadar toplam-
da 300 milyon TL üzerinde yatırım 
yapmayı planlıyor. Sürat Kargo 
Genel Müdürü Cem Oğuz, 2023’ü 

yatırım yılı olarak ilan ettiklerini, bu doğrultu-
da araç filolarını genişletmek için toplamda 150 
araç (panelvan) alımına başladıklarını bildirdi. 
Teknolojik gelişimleri önceliklendirdikleri yatı-
rımlar ile büyümeye devam ettiklerini belirten 
Oğuz, “Hizmet kalitemizi daha da artırmayı 
amaçlıyoruz. Aktarma merkezlerinde hızımızı 

artıran sorter cihazlarımızı, 
Sürat Servis Platformu’muz 
ile müşteriye dokunan yazı-
lımlarımızı, ev dışı teslimat 
noktaları entegrasyonumu-
zu, finansal çözüm yazılım-
larımızı süratle yapıyoruz. 
Bu yıl sonuna kadar toplam-
da 300 milyon TL üzerinde 

yatırım yapmayı planlıyoruz. Çünkü bizler 
biliyoruz ki şirketlerin büyümesi ticaretin, 
ticaretin büyümesi de ülkemizin büyümesine 
katkı sağlayacak” ifadelerini kullandı. Kadın 
futbolunun gücünü daha ileri taşımak isteyen 
Sürat Kargo, Kadın Futbol Milli Takımları Ana 
Sponsoru da oldu. Dünyada 200’ü aşkın ülkeye 
ve Türkiye geneline hizmet veren Sürat Kargo, 
kadın futbolunun gelişimi için TFF ile iki yıllık 
sponsorluk anlaşması imzaladı.

H
epsiJET XL, beyaz eşya ya da mo-
bilya gibi büyük hacimli siparişleri 
Türkiye’nin 81 iline 48 saatten kısa sü-
rede iki kurye ile taşıyor. Satın alınan 

büyük hacimli ürünlerin lojistik teslimatlarında 
en büyük problemler, yüksek kat, dar apartman 
boşlukları ya da kapı girişleri oluyor. HepsiJET 
XL engel tanımıyor. HepsiJET XL, fiziksel engel-
ler nedeniyle teslimatı zor siparişleri XL asansörü 
ya da vinç ile hasarsız ve zamanında teslim 
ediyor.  Teslimat öncesinde 
müşterilerle görüşerek 
teslimat için gerekli fiziksel 
koşulları öğrenen Hepsi-
JET XL ekibi, fiziksel im-
kansızlıkların tespit edildi-
ği teslimat adresine gerekli 
ayarlamaları gerçekleştiri-
yor ve HepsiJET XL’a özel 
XL asansörü ya da vinç 
tahsis ediliyor. Siparişler 
müşterilerin evinde uygun 
gördüğü alana kadar teslim edilerek güvenli 
teslimat garantisi de sunuluyor. Siparişler, Hep-
siJET XL’ın üstün teknolojik altyapısı ve eğitimli 
personeli ile hasarsız ve zamanında teslim edili-
yor ve teslimattan sonra da müşteriler aranarak 
geri bildirimleri alınıyor. Söz konusu ürünlerin 
iptal ya da iadesi için de aynı süreç gerçekleştirili-
yor. Günlük 400 bin desilik dağıtım kapasitesine 
sahip olan HepsiJET XL, taşımacı puanlarında ise 
5 üzerinden 4,8’lik memnuniyet skoruna ulaştı.

A
ralık 2016’dan bugüne Türk 
Hava Yolları Genel Mü-
dür (Kargo) Yardımcı-
lığı görevini yürüten 

Turhan Özen, T.H.Y Kargo’nun 
yeni Yönetim Kurulu Başkanı 
oldu. Satış, pazarlama, iş geliş-
tirme, lojistik ve tedarik zinciri 
konularında 30 yılı aşkın dene-
yime sahip olan Turhan Özen, iş 
hayatına 1991 yılında Otoyol-IVECO 
şirketinde başladı. Turhan Özen burada 
satış, pazarlama ve lojistik yöneticiliği görevle-
rinden sonra 2000 yılında TNT Lojistik’e kuruluş 
aşamasında İş Geliştirme Yöneticisi olarak katıldı. 
Ardından Dağıtım Operasyonları Grup Yöne-

ticiliği ve Operasyonlardan sorumlu 
Genel Müdür Yardımcılığı yaptı. 

2007 yılında CEVA Lojistik’te aynı 
göreve devam eden Özen, 2011 
yılında Genel Müdür Baş Yar-
dımcılığı-Ticari, görevine atandı. 
2013- 2015 yılları arasında CEVA 
Balkanlar- Ortadoğu ve Afrika 

Bölgesi İş Geliştirme ve Satış’tan 
sorumlu Başkan Yardımcılığı göre-

vinde bulundu. Ardından CEVA’nın 
Global İlaç ve Sağlık Sektörü başkanlı-

ğına getirildi. Özen Aralık 2016’da Türk Hava 
Yolları A.O. ailesine katılına kadar CEVA Lojistik 
Ortadoğu ve Kuzey Afrika Bölgeleri Genel Mü-
dürlüğü görevini yürütüyordu.

Turhan Özen’e yeni görev



www.b2cargo.com
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D
ünyanın önde gelen lojistik firma-
larından DHL Group, Türkiye’nin 
önde gelen kargo şirketlerinden 
biri olan MNG Kargo’nun hisse-

lerinin tamamını satın almak üzere anlaşma 
imzaladı. Piyasalar Türkiye’ye, Avrupa’dan 
yapılan bu doğrudan yatırımı, ülke ekono-
misine ve büyüme potansiyeline gösterilen 
güven olarak yorumluyor.

DHL Group CEO’su Tobias Meyer 
konuyla ilgili şunları söyledi: “Sürdürülebi-
lirlik, küreselleşme ve dijitalleşmenin yanı 
sıra e-ticareti lojistikte bir mega trend olarak 
tanımladık ve 2025 DHL Grup Stratejisi’nde 
odaklandığımız bir alan haline getirdik” di-
yor ve ekliyor: “E-ticaret, lojistik sektörü ve 
özellikle de kargo hacimleri için en büyük 
büyüme faktörlerinden biri olmaya devam 
ediyor. Bu nedenle, organik ve inorganik 
büyüme stratejileri ile, e-ticaret sektörün-
deki ayak izimizi genişletmek için sürekli 
çalışıyoruz. MNG Kargo, bizim iş portföyü-
müzü tamamlayacak, bu sektördeki kurulu 
ağımızı daha da genişletmemize yardımcı 
olacaktır.” 

Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi Baş-
kanı Burak Dağlıoğlu, “Türkiye, büyüyen 
ekonomisi, stratejik konumu, yetkin işgücü 
ve kurulu ulaşım altyapısı ile lojistik sektö-

ründe bölgesel bir merkez durumundadır. 
Ülkemizdeki kargo hacmi, e-ticarette yaka-
lanan çift haneli büyüme ile günden güne 
artmaktadır. Sektörün en önemli oyuncula-
rından biri olan DHL’nin Cumhuriyetimizin 
Yüzüncü yılında gerçekleştirdiği bu satın 
alma, ülkemizin potansiyeline olan inancını 
ve artan yatırım iştahını da göstermektedir. 
Sayın Cumhurbaşkanımızın liderliğinde 
ülkemizin yatırım ortamının geliştirilmesi 
ve uluslararası doğrudan yatırımların artı-
rılması en önemli hedeflerimizden biridir” 
dedi. 

DHL e-Ticaret CEO’su Pablo Ciano, 
“DHL e-Ticaret olarak amacımız müşterile-
rimize güvenilir, ulaşılabilir ve sürdürüle-
bilir e-ticaret teslimat hizmetleri sunmaktır. 
Bu stratejinin bel kemiğini, kendimiz veya 
ortaklıklar aracılığıyla işlettiğimiz geniş ağı-
mız, dijital uzmanlığımız ve yetkinliklerimiz 

oluşturuyor. MNG Kargo’nun satın alınma-
sı, kurulu ağımızı güçlendirecek ve global 
müşterilerimizi Türkiye pazarıyla buluştur-
mamıza yardımcı olacak” diye konuştu.

MNG Kargo CEO’su Kağan Gündüz; 
“MNG Kargo olarak, DHL Group’un global 
bilgi ve teknoloji birikimini arkamıza alarak, 
tüketiciye sunduğumuz hizmet kalitesini 
daha da geliştirmeyi ve kapasite artırım 
yatırımları ile daha da yüksek istihdam 
yaratmayı hedefliyoruz. Ülkemiz, uluslara-
rası üreticilerin sürdürülebilir tedarik zinciri 
oluşturma stratejilerinin odağı haline gelmiş 
durumdadır ve sektörümüzün gelişimi hız 
kesmeden devam edecektir” açıklamasında 
bulundu. 

İşlemin tamamlanması için, Rekabet 
Kurumu’nun ve Bilgi ve İletişim Teknolo-
jileri Kurumu’nun onayına ihtiyaç duyul-
maktadır. 

ç

ç ç

DHL, MNG Kargo’yu satın aldı 

Suudi Arabistan 2030’a kadar 
59 lojistik bölge kuracak

Rus şirketi Çin’de dev 
lojistik merkezi kuruyor

R
us şirketi “Osnova” Moskova bölgesinde 
ithal Çin ürünler için 600 bin konteyner 
kapasiteli bir merkez inşa edecek. Çin’den 
ithalatını artıran Rusya, Moskova yakın-

larında Çin malları için büyük bir lojistik merkezi 
inşasına hazırlanıyor. Rus ajanslarının bildirdiğine 
göre, Rus şirketi “Osnova” Moskova bölgesinde 
ithal Çin ürünler için 600 bin konteyner kapasiteli 
bir merkez inşa edecek. Çin’in yurt dışındaki yatı-
rım projelerinin gelişiminden sorumlu iş derneği 
ile anlaşma imzalayan “Osnova”nın, Moskova 
yakınlarında inşa edilecek lojistik merkezini 
2026’ya kadar tamamlamayı planladığı belirtildi. 
Çin devlet demir yolları kurumunun da destek 
olduğu projenin maliyetinin ilk etapta yaklaşık 15 
milyar ruble (yaklaşık 169 milyon dolar) olacağı 
aktarıldı. 2023’te projesi tamamlanması beklenen 
lojistik merkezinin inşasına 2024’te başlanması 
planlanıyor.

S
uudi Arabistan, küresel 
bir lojistik güç merkezi 
olmaya ve petrol dışı 
sektörlerde büyümeyi 

sağlamaya yönelik ortaya koydu-
ğu Vizyon 2030 hedeflerinin bir 
parçası olarak 2030 yılına kadar 
59 lojistik bölge kurmayı plan-
ladığını duyurdu. Proje, Suudi 
Ulaştırma Genel Otoritesi tara-
fından Londra’da düzenlenen 
ve Suudi Arabistan’ın Birleşik 
Krallık Büyükelçisi Prens Halid 
Bn Bandar Bin Sultan ve Ulaştır-
ma ve Lojistik Hizmetleri Bakan 
Yardımcısı Dr. Al Rumaih tarafın-
dan açıklandı.

Prens Halid konuşmasında, 
krallığın denizcilik sektöründeki 
attığı adımlara vurgu yaparak, 
ülkenin Vizyon 2030 hedeflerini 
gerçekleştirme konusundaki 
sarsılmaz kararlılığının altını 
çizdi. Al Rumaih, krallığın lojistik 
bölgeler için kapsamlı planlarını 

özetlediği konuşmasında, “2030 
yılına kadar hedefimiz, Lojistik 
Performans Endeksi’nde ilk on 
ülke arasında yer almaktır” diye 
konuştu. Al Rumaih, ülkenin de-
niz ortamını iyileştirme ve Ulus-
lararası Denizcilik Örgütü (IMO) 
ve üye devletlerle iş birliğini 
geliştirme konusunda kaydettiği 
adımlardan duyduğu memnu-
niyeti dile getirdi. Al Rumaih 
ayrıca 4-6 Eylül’de yapılması 
planlanan Denizcilik Endüstrisi 
Sürdürülebilirlik Konferansı’nın 
başladığını duyurdu.
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2
022’de sürücü pozisyonlarının 
yaklaşık yüzde 11’i boş kaldı. 
2026’ya kadar pek çok ülkede 
sürücülerin üçte birinin emekli 

olmasıyla açığın iki kattan fazla olması 
bekleniyor. 3,5 milyondan fazla karayolu 
taşımacılığı operatörünü temsil eden 
IRU ve 18,5 milyon taşımacılık işçisini 
temsil eden Uluslararası Taşımacılık 
İşçileri Federasyonu ITF, sürücü eksik-
liklerini gidermek için üç aşamalı bir 
plan başlattı. Planla, sürücü eksikliği 
ve ulaşım işgücü piyasası dengesizliğin 
hafifletilmesi, kendi ülkeleri dışında çalı-
şan sürücüler için insana yakışır çalışma 
koşulları ve standartlarının sağlanması, 
işçiler ve işverenler için kuralların basit-
leştirilmesi amaçlanıyor. 

IRU Genel Sekreteri Umberto de 
Pretto, “Sürücü sıkıntısı hızla kontrolden 
çıkıyor. Yasal göçü kolaylaştırmak ve 
yerleşik olmayan sürücülerin sömürül-
mesini durdurmak için basit önlemlerle 
küresel işgücü arz ve talebini dengele-
mek, sorunu çözmenin, insana yakışır işi 
desteklemenin ve hayati karayolu taşı-
macılığı hizmetlerini devam ettirmenin 
bir yoludur” dedi.

 ITF Genel Sekreteri Stephen Cotton 
da “Hükümetler, taşımacılık işverenleri 

ç

çIrak, 17 milyar $’lık demiryolu projesini denetlemek için birim kurdu

Sürücü sorunun çözümü için 
3 MADDELİK PLAN DEVREDE!

ve taşımacılığın çok uluslu müşterileri, 
sürücü kıtlığını sona erdirmek için insana 
yakışır işler inşa etmek için sendikalarla 
birlikte çalışmalıdır. Karayolu taşımacılığı, 
ancak insana yakışır iş, temel işçi hakları 
ve gerçek sosyal korumalar sağlamak için 
tüm paydaşlar ve hak sahipleri arasındaki 
işbirliğine dayandığı takdirde sürücüleri 
çekebilir ve elde tutabilir” açıklamasını 
yaptı. 

 Planda, BM, hükümetler ve endüstri-
lere düşün görevler şöyle sıralandı: 

1-BM ve uluslararası örgütler: Yerleşik 
olmayan sürücüleri korumak için açık 
yönergeler içeren küresel bir çerçeve geliş-
tirmeli. Sürücü koşulları iyileştirilmeli ve 
sosyal uyum artırılmalı. 

Yolu projesinin projenin uygulanmasını 
denetlemek için özel birim kuruyor. 
Açıklama, Irak Ulaştırma Bakanlığı 
Sözcüsü Shada Radi tarafından yapıl-

dı. Shada Radi, 17 milyar dolarlık bir 
taahhüt olan Kalkınma Yolu projesinin 
yürütülmesini denetlemek için özel bir 
birim kurduğunu açıkladı. Radi’ye göre 
proje, Irak, Türkiye ve Avrupa arasında-
ki ekonomik iş birliğini güçlendirmeyi 
amaçlıyor. Radi ayrıca, hem demiryolu 
hem de karayolu bağlantıları için en 
uygun rotayı belirlemek üzere zemin 
etüt faaliyetleri de dahil olmak üzere ilk 
önlemlerin halihazırda harekete geçi-
rildiğini ortaya koydu. Ayrıca, projenin 
yürütülmesini yakından takip etmek 
üzere bakanlık bünyesinde bir proje 
merkezi kurulmuştur. Yeni ofis, projenin 
gerçekleştirilmesine olası katkıları araş-
tırmak için Körfez ülkeleri ve diğer ül-
kelerle temasa geçmekle de görevlendi-
rilecek. Kalkınma Yolu projesi, iki ülke 
arasındaki ticari bağları güçlendirmenin 
yanı sıra Avrupa ve ötesinde ticaret ve 
yatırım fırsatları sunmayı amaçlıyor. 
Proje için 30 şirket yarışıyor.

2. Ulusal hükümetler: Yerleşik olmayan 
sürücüleri korumak için işçi göçmenlik 
prosedürlerini değiştirir ve uygular, mev-
cut ve potansiyel sürücüler için daha kolay 
yasal göç sağlamak için bürokrasiyi azaltır; 
ikili anlaşmalar yoluyla üçüncü ülke nite-
liklerinin tanınmasını artırmak; karayolu 
taşımacılığı yasalarına ve düzenlemelerine 
yatırım yapmak, bunların uygulanmasını 
artırmak, yerel eğitim ve entegrasyon 
programlarını sübvanse etmek.

3. Karayolu taşımacılığı işletmecileri: 
Yerleşik olmayan sürücülerin yerel iş gü-
cüyle aynı koşulları alması için operasyo-
nel entegrasyon programları geliştirmeli, 
eğitim, beceri yönetimi ve sertifikasyon 
süreçleri desteklenmeli. 

I
rak, ülkeyi Avrupa’nın yanı sıra di-
ğer Orta Doğu ülkelerine bağlayan 
karayolu ve demiryolu altyapısını 
geliştirmeyi amaçlayan Kalkınma 
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YEO, Gürcistan’da 
500 kV kapasiteli 

trafo merkezi kuracak
Türkiye’nin önde gelen mühendislik 

ve teknoloji şirketlerinden YEO Teknoloji, 
Gürcista’nın en önemli trafo merkezi 
projelerinden birini yerel ortağı Bemoni şirketi 
ile birlikte üstlendi. 

YEO ve Bemoni, Gürcistan’ın Mestia 
bölgesinde yapılması planlanan Idliani 
500/110/35/10 kV Gaz İzoleli Trafo 
Merkezi’nin anahtar teslim kurulum (tasarım, 
mühendislik, inşaat, mekanik, elektrik, tedarik, 
montaj, test ve devreye alma) projesinin 
ihalesini kazandı. 500 kV’luk ve 33,6 milyon 
dolarlık proje, bu tür bir şebeke düzeyinde 
yapılabilecek en üst düzey projelerden biri 
olacak.

Söz konusu trafo merkezi, Gürcistan’ın 
güvenilir enerji iletimini desteklemek ve 
Svaneti bölgesinde inşası planlanan toplam 
200 megavat kapasiteli yeni hidroelektrik 
santrallerin sağlıklı bir şekilde enerji üretimine 
geçişine katkıda bulunmak için inşa edilecek. 
Ayrıca ülkenin elektrik sisteminde yenilenebilir 
enerjinin gelişimine destek olacak.

Projeyle birlikte Türkiye ve Gürcistan 
arasındaki ekonomik ve ticari ilişkiler de 
güçlenecek. Gürcistan’ın devlet elektrik iletim 
sistemi operatörü JSC Georgian State Electric 
System (GSE) tarafından ihalesine çıkılan 
anahtar teslim projeyi iş ortaklığı, 2025 yılında 
tamamlamayı planlıyor.

Pınar Süt, Rusya pazarında Türkiye’den 
bu bölgeye yapılan peynir ve süt ürünleri 
ihracatının yüzde 100’ünü gerçekleştirerek 
sektörünün lideri oldu. Pınar Süt Genel 
Müdürü Gürkan Hekimoğlu, gelecek 
dönemlerde Rusya pazarında uzun ömürlü 
süt kategorisinde de ihracat yapmayı 
hedeflediklerini söyledi.

Rusya Veterinerlik ve Bitki Sağlığı Gözlem 
Kurumu Rosselkhoznadzor’un, 2014 yılında 
aralarında Pınar Süt’ün de bulunduğu üç Türk 
firmaya Rusya’ya süt ürünleri ihracatı yapma 
izni vermesinin ardından Pınar Süt, 2015 
yılında Pınar Labne ve Pınar Beyaz ürünleriyle 
Rusya’ya ilk ihracatını gerçekleştirdi. Pınar 
Süt yılın ilk 6 ayı itibariyle, Rusya pazarına 
yapılan peynir ve süt ürünleri ihracatının 
yüzde 100’ünü gerçekleştirerek sektörünün 
lideri oldu.

Tüketici ihtiyaçlarının coğrafyalara göre 
farklılık gösterebileceğini sürekli göz önünde 
bulundurduklarını ve ihracattaki başarılarının 
temelinde bu farkındalığın yattığını belirten 
Pınar Süt Genel Müdürü Gürkan Hekimoğlu, 
“2015 yılında Rusya pazarına ihracat yapma 
hakkını kazandıktan sonra yaptığımız ilk 
ihracat operasyonlarının ardından, Ar-Ge 
ekibimiz tarafından bu pazarın ihtiyaçlarına 
yönelik olarak bir dizi çalışma yaptık. Bunun 
sonucunda ise, markamıza değer katan 
Aromalı Pınar Labne’lerimizi ürettik ve Rusya 
pazarına sunduk. Şu an Rusya pazarında en 
çok tercih edilen ürünlerimiz haline geldiler. 
Gelecek dönemde ise uzun ömürlü süt 
kategorisinde ihracat yapmayı hedefliyoruz. 
Dünyanın 35 ülkesinde olduğu gibi, Rusya 
pazarına da yaptığımız ihracatı ürün bazında 
çeşitlendirmek ve oradaki sofraları da daha 
fazla lezzet, sağlık ve kaliteyle buluşturmak 
istiyoruz” dedi.

Dünya çapında mağaza yatırımlarına 
devam eden Weltew Home, Afrika pazarını 
büyütüyor. Son üç yıldır İnegöl’de ihracat 
şampiyonu olan şirket, yıl sonuna kadar 12 
ülkede 30 yeni mağaza hedefi doğrultusunda 
toplamda 81’inci mağazasını Güney 
Sudan’a giriş yaparak başkent Juba’da 
açıyor. Hedefleri doğrultusunda yeni 
mağaza açılışlarına devam eden marka, 
yeni ülke haricinde daha önce mağaza 
açılışı gerçekleştirdikleri Libya, Kazakistan, 
Özbekistan, Irak ve Azerbaycan’da da 
yatırımlarını büyüterek mağaza sayılarını 
artırıyor. Weltew Home İcra Kurulu Üyesi 
ve Yurt Dışı Satış Müdürü Okan Özkan, “4 
kıtada 52 ülkede 80 mağaza ve 142 satış 
noktasında faaliyetlerimizi sürdürüyoruz. 
Şirketimizin büyümesi için ihracat önemli bir 
kol oluşturuyor. 5 yıllık strateji planlarımızın 
5 tanesi birincil olmak üzere toplam 25 
hedef pazar üzerinde yatırımlar yapmayı 
hedeflemiştik. Hedeflerimiz doğrultusunda 
Afrika’da Libya’nın ardından ikinci ülke 
olarak Güney Sudan’da mağaza açılışı 
gerçekleştiriyoruz. Kaliteli Türk mobilyasını 
dünya ile tanıştırarak ülkemize katma değer 
katmayı sürdüreceğiz” dedi.

Yeni pazarlarda rakiplerine üstünlük 
sağlayacak gelişim alanları için 123 proje 
ile kapsamlı bir çalışma başlattıklarını 
hatırlatan Özkan, “Mağaza açılışlarımıza 
hedeflerimiz dâhilinde devam ediyoruz. 
Libya Afrika’da girdiğimiz ilk ülkemiz. İyi 
ilişkilerimiz sonucunda 5’inci mağazamızı 
Libya’nın başkenti Bingazi’ye açıyoruz. 
Afrika’nın en değerli ülkelerinden biri olan 
Libya ile ticaretimizi büyütmeyi hedefliyoruz. 
Orta Asya’da yer alan Kazakistan’a bu yıl 
12’nci mağaza açılışımızı gerçekleştireceğiz. 
Kokshetau’da açılacak mağazamız ile 
Kazakistan’daki marka değerimizi artıracağız. 
Özbekistan’da da kısa süre içinde mağaza 
atağına geçiyoruz. Semerkand ve Nukus’taki 
mağazalarımızın tadilatlarını tamamladık. 
Özbekistan’da toplam 4 mağazaya 
ulaşacağız. Irak’ta 7’inci mağazamızı 
açacağız. Kardeş ülkemiz Azerbaycan’daki 
operasyonlarımızı mağaza düzeyine 
taşıyoruz” ifadelerini kullandı.

ENERJİ SÜT ÜRÜNLERİ MOBİLYA 

Pınar Süt 
Rusya pazarında 

sektör lideri

Weltew Home, yoluna 
Afrika ile devam ediyor
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ABD, kimya sektöründe 
en çok ihracat yapılan 

ülke oldu

PaPakun, ihracat ağına 
5 yeni ülke ekleyecek

Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) verilerine 
göre, Türkiye’nin ihracatı haziran ayında 
geçen yıl aynı döneme göre yüzde 10,5 azalışla 
20,9 milyar dolar oldu. Haziran ayında en 
çok ihracat yapan ikinci sektör kimya ise 2,37 
milyar dolarlık ihracat gerçekleştirdi. ABD, 
kimya sektöründe en çok ihracat yapılan ülke 
olurken, ABD’yi İspanya ve Rusya takip etti.

Kimya sektörünün Haziran ayı ihracat 
rakamlarını değerlendiren İstanbul Kimyevi 
Maddeler ve Mamulleri İhracatçıları Birliği 
(İKMİB) Yönetim Kurulu Başkanı Adil 
Pelister, “Haziran ayında kimya sektörümüz
2,37 milyar dolarlık ihracat ile en çok ihracat 
yapan ikinci sektör oldu. Geçen yıla kıyasla 
ihracatımızda yüzde 25’lik bir gerileme 
oldu. İlk altı aylık dönemde ise ihracatımız 
yüzde 13,5 azalarak 14,6 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. Bu yıl ihracatımızdaki gerilemeye 
sebep olan etkenlerin başında sektörümüzün 
hammaddesi olan petrol ve petrokimya 
fiyatlarındaki gelişmeler öne çıkıyor. Geçen yıl 
yüksek seyreden petrol ve emtia fiyatları bu 
yıl düşük seyrediyor. Bununla birlikte gübre 
ve ilaç sektörlerimizin ihracatında önceliğin 
yurt içi pazara verilmesi nedeni ile ihracatımız 
olumsuz etkileniyor. İlaç ihracatında 
istediğimiz performansı yakalayamadık. Diğer 
yandan sektörümüzün en büyük ihracat pazarı 
olan AB ülkelerinde yaşanan resesyonun etkisi 
devam ediyor. Tüm bunlara ilave olarak, dokuz 
günlük Kurban Bayramının haziran ayına denk 
gelmesi de haziran ayı ihracat performansını 
etkiledi. Enflasyon, kur ve faiz dengesinin 
sağlıklı bir patikaya oturması ile ihracatımızın 
daha rekabetçi bir yapıya kavuşmasını 
bekliyoruz. Yıl sonuna kadar ihracat hedefimizi 
yakalamak için durmadan çalışmaya, 
üretmeye ve ihracata devam edeceğiz” dedi. 
ABD, haziran ayında en çok ihracat yapılan 
ülke oldu. Haziran ayında ABD’yi takip eden ilk 
onda yer alan diğer ülkeler ise İspanya, Rusya, 
Almanya, Hollanda, İtalya, Irak, Romanya, 
Yunanistan ve Belçika oldu. Haziran ayında 
ilk 10 ülke arasında en çok artış yüzde 100,68 
ile Yunanistan’a oldu. Haziran ayında ABD’ye 
yapılan kimya ihracatı 169 milyon 396 bin dolar 
olarak gerçekleşti. 2023 yılı Ocak-Haziran 
döneminde en çok kimya ihracatı yapılan 
ülkeler ise sırasıyla Rusya, İspanya, Hollanda, 
İtalya, Almanya, Romanya, ABD, Irak, İngiltere 
ve Belçika olarak ilk onda yer aldı.

PaPakun, Samsun Bafra ve Tekirdağ 
Çorlu’daki fabrikalarında yıllık 310 bin ton 
buğday kırma kapasitesi, 37 bin 200 ton 
buğday saklama deposu, 40 adet un silosu 
ve 2 bin 600 ton un stoklama kapasitesi 
ile yüksek kaliteli buğday unu üretimine 
kesintisiz devam ediyor.

Türkiye’nin en çok ihracat gerçekleştiren 
şirketleri arasında yer almaktan gurur ve 
mutluluk duyduklarını belirten Pakun Yönetim 
Kurulu Başkanı Niyazi Durgun, “2022 yılı 
dünyanın en büyük tahıl üreticileri Rusya 
ve Ukrayna arasında 
başlayan savaş 
nedeniyle sektörümüz 
açısından zor bir yıldı. 
Tüm olumsuzluklara 
rağmen global 
pazarlardaki 
tecrübemiz, kuvvetli 
ilişkilerimiz ve üretim 
gücümüz sayesinde 
yılı başarılı bir 
şekilde tamamladık. 
Üretimimizi 2021’e göre
yüzde 20 oranında artırdık. İhracatımızı 
ise 2021’e göre yüzde 88 yükselterek 44.5 
milyon dolar gelir elde ettik. Bu başarımızı 
TİM’in “Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 2022” 
listesinde de yer alarak tescil etmiş olduk” 
diye konuştu.

2023 yılında ihracat ağını genişletirken aynı 
zamanda konteyner sayılarını da arttırmayı 
hedeflediklerini dile getiren Durgun, 
“Yılsonunda Çorlu’da devreye alacağımız 
yeni fabrikamızla hem üretimimizi hem de 
ihracatımızı güçlendireceğiz. İhracat odaklı 
büyüyen bir şirket olarak 2023 yılında var 
olduğumuz yurt dışı pazarlarda başarımızı 
katlarken, 5 yeni ülkeyi de ihracat ağımıza 
dahil etmeyi hedefliyoruz. Konteyner sayımızı 
ise yüzde 110 oranında artırmayı planlıyoruz. 
Katma değerli ihracatımızla ülkemize 
sağladığımız faydayı artırırken, uluslararası 
pazarda bayrağımızı gururla temsil etmeye 
devam edeceğiz” dedi.

Türkiye’nin kadın iç giyim perakende 
markası Suwen yurt dışı mağaza 
atağına devam ediyor. Suwen; Ürdün ve 
Türkmenistan’da ilk, Bosna Hersek’te ise 
ikinci mağazasını açtı. Geçtiğimiz aylarda 
Azerbaycan, Katar ve Saraybosna’da ilk 
mağazasını açan Suwen ayrıca Kuveyt, 
Bahreyn, Cezayir ve Moğolistan’da da sektör 
tecrübesi olan firmalar ile münhasır bayilik 
sözleşmeleri imzaladı.

Suwen Yönetim Kurulu Üyesi ve Genel 
Müdürü Ali Bolluk, yurt dışında ve yurt 
içinde yeni mağazalarla büyümeye devam 
edeceklerini belirterek, “Bu yıl yurt içi ve 
dışında yeni mağazalar açarak, mağaza 
ağımızı genişletmeye, çok kanallı bir satış 
stratejisi ile sürdürülebilir bir büyüme çizgisi 
yakalamaya devam ediyoruz” dedi.

Özellikle yurt 
dışında imzaladıkları 
münhasır bayilik 
sözleşmeleriyle yeni 
ülkelere açılmaya 
başladıklarını 
anımsatan Ali 
Bolluk, Şubat ayı 
içinde Azerbaycan 
Bakü’de, Nisan 
ayında Bosna Hersek 
Saraybosna’da, 
Haziran ayı içinde de Katar’daki ilk 
mağazamızın açılışını gerçekleştirdik. 
Son olarak da Bosna Hersek’te ikinci 
mağazamızı, Ürdün ve Türkmenistan’da da 
ilk mağazamızı açtık” ifadelerini kullandı.

Öte yandan Kuveyt, Bahreyn ve 
Moğolistan’da da iş ortakları ile anlaşma 
sağlayıp, münhasır bayilik sözleşmeleri 
imzaladıklarını belirten Ali Bolluk, şunları 
kaydetti: “Ayrıca münhasır bayilikler 
vererek; Suudi Arabistan ve Kosova’da 
mağaza açılışlarına yönelik görüşmelerimizi 
sürdürüyoruz. Türkiye’de 165, Romanya, 
Kıbrıs, Azerbaycan, Bosna Hersek, Katar, 
Ürdün ve Türkmenistan’da 12 olmak 
üzere toplam 177 mağazamız bulunuyor. 
Türkiye’den özgün, kendine güvenen Türk 
kadınını temsil eden bir marka çıkartma 
hedefiyle çalışmalarımıza devam edeceğiz.” 

KİMYA TEKSTİL GIDA

Suwen, yurt dışında 
büyümesini sürdürüyor
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S
oğuk zincir lojistiği, yaşanan teknolojik gelişmeler ve değişen 
beslenme ve tüketim alışkanlıkları sonucunda ortaya çıkmış, 
aslında geçmişi çok da eskilere dayanmayan ve sağlık 
kriterlerine uygun teslimat ihtiyacını karşılamak üzere gelişmiş 

bir sektördür. 
Yiyecek ve içecek maddelerinin taşınması, elleçlenmesi, depolanması 

ile ilgili çözümler üreten gıda lojistiği; gıdaların belli raf ömürleri olmasını 
dikkate alan ve çevre koşullarına bağlı kalarak kimi zaman iklimlendirme 
gerektiren ve sağlık konusunun getirdiği hijyen gibi kısıtlara uyarak 
uygulanan özel bir lojistik alanıdır.

Bozulabilir gıdaların taşınması hususunda soğuk zincir lojistiği 
uygulamaları dikkat çekmektedir. Gıda sektörü başta olmak üzere ilaç 
ve aşı lojistiğinde de kullanılan soğuk zincir uygulamalarında zincirin 
bozulmaması raftan tüketiciye olan sürecin sorunsuz gerçekleştirilmesini 
sağlamaktadır. Bozulabilir gıda ürünleri ilkelerinin esasen Birleşmiş Milletler 
tarafından sunulan ATP Anlaşması ile hatları belirlenmiştir. Bozulabilir 
Gıda Maddelerinin Uluslararası Taşınmasına İlişkin Esasları ifade eden 
ATP Anlaşması, anlaşmaya dahil olan ülkeler arasında ortak operasyonel 
standartları belirlemiştir. Bu kapsamda ATP Anlaşması ile taşınacak 
ürünlerin listesini, taşınacak ürünlerin araç ve teçhizat gibi standartlarını, 
sertifika standartlarını ve anlaşmayı kabul eden ülkelerin sertifikaların 
tanınmasına ve anlaşma maddelerinin ortak tanınmasını belirlemektedir.

Anlaşmaya ilişkin ülkemiz nezdinde yapılan çalışmalarda T.C. Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanlığı tarafından;

» Bozulabilir Gıda Maddelerinin Taşımacılığında Kullanılacak Özel 
Ekipmanlar Hakkında Yönetmelik,

» Özel Ekipmanların Tip Testi ve Teknik Muayeneleri Hakkında 
Yönerge, 

» Türk Standartları Enstitüsü’nün (TSE) Bozulabilir Gıda Taşımacılığına 
ilişkin Onay, Belgelendirme ve Test İşlemlerinin yapılması için 
yetkilendirildiği protokol kabul edilmiştir.  

Bahse konu mevzuat çalışmalarının içeriğinin nakliye ekipmanlarının 
ve taşınan gıda ürünlerinin ATP uygunluk standartları ve Bakanlıkça 
belirlenen usul ve esaslara göre gerçekleştirilmesi gerektiği belirtilmiştir. 

DONDURULMUŞ GIDA TAŞIMACILIĞINDAKI 
TEKNOLOJILER

Dondurulmuş gıda taşımacılığı yoğunlaşma, zamanlama, kalite 
kontrol ve teknoloji, talimatlar ve etiketleme süreçlerinden geçmektedir. 
Sürecin sorunsuz gerçekleştirilmesi için bazı taşımacılık teknolojilerinden 
yararlanılması gerekmektedir. 

Soğuk zincir lojistiği uygulamalarında kullanılan teknolojilerin amacı 
belli bir sıcaklığın korunmaya çalışılmasıdır. Gıda ürünlerinin soğuk 
hava depolarından nakliye araçlarına alınmaları esnasında, liman 
ve havalimanlarında ise soğuk hava depolarından gemi ve uçağa 
alınmalarında farklı hava transferleri meydana gelmektedir. Özellikle 

son yıllarda Blockchain teknolojisi kullanılarak gıda lojistiği zincirinin 
geliştirilmesinde olumlu bir ivme yakalanmıştır. Blockchain sıcaklık 
kontrollü lojistik süreçlerde izlenebilirlik, gıda güvenliği, tarladan 
sofraya kadar olan aşamalara hakim olunması için kullanılan nitelikli 
teknolojilerden biridir. Dondurulmuş gıda lojistiği gibi çok aktörlü 
taşımacılık faaliyetlerinde mutabakata dayalı verimli mekanizmaların 
kurulmasına öncülük etmektedir. Blockchain teknolojisinin deniz 
taşımacılığı, gümrük, ilaç, gıda ürünlerinin takibi ve izlenmesi konusunda 
olumlu sonuçlar vermesi üreticiler ve lojistik sektörü paydaşları tarafından 
tercih sebebi olmasına yol açmıştır. Araçsız işlem yaparak kullanım 
kolaylığı sağlamasıyla bilinen Blockchain, iş birlikleri arasında şeffaf 
çalışma koşulları oluşturmaktadır. 

Paydaşlar arasında bilgi teknolojilerinin yaygınlaştırılması kaliteyi 
koruyarak verimliliği arttırmaktadır. Bilgi teknolojileri depolama ve lojistik 
süreçlerinde gıda ürünlerinin taşınmasında gerçek zamanlı izlenmeleri 
kolaylaştırmaktadır. 

Gıda taşımacılığı olası kimi riskleri barındırdığından lojistik zinciri 
faaliyetlerinin aksaklık teşkil etmeyecek nitelikte yapılması önem arz 
etmektedir. Bu hususta ortaya çıkabilecek sorunlar gıda ürünlerinin 
tüketiciye ulaştırılmasına etki edeceği gibi gıda fiyatlarını da 
arttırabilmektedir. Taşınan ürünün cinsi ve taşıma gereklilikleri hakkında 
bilgi sahibi olmak gerekmektedir. Üretimden nakliye aracına yükleme, 
nakliye aracından depoya boşaltma, depodan nakliye aracına yükleme, 
nakliye aracından işletmeye boşaltma, işletmeden tüketiciye aktarma, ön 
soğutma ve ara nakliye aşamalarına dikkat edilmelidir.

Soğuk zincir gıda lojistiğinde;
» Gıda maddelerinin istifleme ve ambalajlama aşamalarında özenli 

olunması
» Lojistik süreçlerinin iyileştirilmesi ve kalite koşullarının göz önünde 

bulundurulması
» Üretici, taşıyıcı ve tüketicinin bilinçlendirilmesi
» Taşıma zincirinde iş birliklerinin kurulması
» Lojistik ağlar, dijitalleşme ve girişimlerin desteklenmesi 
» Sıcaklık kontrollerinin sistemli hale gelmesi gerekmektedir.
Gıda ürünlerinin soğuk zincir lojistiği gıda güvenliği ve gıdanın israfının 

önlenmesi için önemli bir konudur. Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım 
Örgütü’nün (FAO) verilerine göre, dünyadaki toplam tarımsal üretim 3 
milyar dolar civarındadır, her yıl üretilen toplam gıdanın yüzde 15-25’i 
tüketiciye ulaşana kadarki süreçte ziyan olmaktadır. Dünyada çöpe 
giden diğer gıda ürünleriyle sayı 1.5 tona ulaşmaktadır ve yüzde 80’i 
üretim, depolama ve lojistik süreçlerden kaynaklı hatalar sebebiyle ortaya 
çıkmaktadır. 

Bu doğrultuda gıda lojistiğinde, gıda maddelerinin özelliklerini 
ve yapısını koruyarak uygun taşıma modlarıyla yürütülen lojistik 
faaliyetlerinin her aşamada kalite standartlarına uygun ve olumlu 
etkilerinin olacağı görülmektedir. 

GIDA TAŞIMACILIĞINDA 
LOJİSTİĞİN ÖNEMİ
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T
ürkiye’nin de dahil olduğu, “2030 
Sürdürülebilir Kalkınma” gündemi 
2015 yılında Birleşmiş Milletler’in 193 
üye ülkesinin oybirliği ile yürürlüğe 

girmiştir.  2020 yılında COVID-19 salgınının 
yarattığı sosyal ve ekonomik güçlüklerin 
yansımaları ardından sürdürülebilir bir dünya 
için küresel çapta çabaların tüm paydaşlar 
tarafından her düzeyde artırılması ihtiyacı 
daha da ortaya çıkmıştır. Bunun neticesinde, 
sürdürülebilir ve kapsayıcı bir küresel 
ekonominin inşası uluslararası toplumun 
öncelikli gündemi haline gelmiştir.

AB’nin, Avrupa Yeşil Mutabakatı 
kapsamında açıkladığı Sürdürülebilir ve Akıllı 
Ulaşım Stratejisi incelendiğinde, kombine 
taşımacılığın geliştirilerek, sürdürülebilir ve 
yeşil ulaşım modlarının payının artırılması; 
yük taşımacılığında demiryolu ve iç suyolu 
taşımacılığının arttırılması; karayolu, havayolu 
ve denizyolu taşımacılığında sıfır emisyonlu 
araçların piyasaya sunulması; elektrikli 
araç altyapısının geliştirilmesi; tüm ulaşım 
modlarında sürdürülebilir ve alternatif yakıtların 
üretiminin/kullanımının artırılması; ulaşımın 
çevre üzerindeki etkileri dikkate alınarak 
fiyatlandırılması ile bağlantılı ve akıllı ulaşım 
sistemlerinin geliştirilmesi hususlarına yer 
verildiği görülmektedir. Ayrıca, çevre dostu, 
akıllı, rekabetçi, emniyetli, erişilebilir ve 
uygun fiyatlı bir ulaşım sistemi oluşturularak 
2050 yılına kadar ulaştırmadan kaynaklanan 
emisyonların %90 azaltılması hedeflenmektedir.

Bu amaçla, AB başta olmak üzere hayata 
geçirilmesi hedeflenen politika değişikliklerinin, 
ülkemiz dış ticareti ile bağlantılı bir şekilde 
sanayi, tarım, enerji ve ulaştırma politikaları 
üzerindeki etkilerinin bütünsel olarak ele 
alınması ve ülkemizin Gümrük Birliği ilişkisi 
dikkate alınarak, uyumunu sağlayacak bir yol 
haritası oluşturulması ihtiyacı ortaya çıkmıştır.

11. Kalkınma Planında, Türkiye’nin coğrafi 
avantajından en iyi şekilde faydalanarak modlar 
arası (intermodal) ve çok modlu (multimodal) 
uygulamaların geliştirilmesi; demiryolu ve 

denizyolu taşıma paylarının artırılması ve 
entegre bir ulaştırma sisteminin tesis edilmesi 
şeklinde temel amaçlar belirlenmiştir.

“Sürdürülebilir Akıllı Ulaşım” başlığı 
altında, sürdürülebilir ve akıllı taşımacılığın; 
yeşil denizcilik ve yeşil liman uygulamalarının, 
demiryolu taşımacılığının geliştirilmesi, ayrıca 
yakıt tüketiminin ve emisyonların azaltılması 
ile mikro hareketlilik araçlarının kullanımının 
yaygınlaştırılması hedeflerine yer verilmiştir.

Sürdürülebilir ve akıllı taşımacılığın 
geliştirilmesi hedefi kapsamında çıkartılması 
planlanan Kombine Taşımacılık Yönetmeliği 
ve Lojistik Merkezler Yönetmeliği taslakları 
üzerinde çalışmalar devam etmektedir.  
Bu yönetmeliklerin kısa sürede çıkması 
beklenmektedir. Söz konusu yönetmeliklerin 
hayata geçirilmesi ile tüm taşıma modları 
içerisinde demiryolu ve denizyolu 
taşımacılıklarının payının artırılması ve 
Türkiye’nin dış ticaret strateji ve politikalarına 
hizmet edecek şekilde lojistik merkezlerin 
kurulması hedeflenmektedir.

Yeşil Mutabakat süreci demiryolu 
taşımacılığının geliştirilmesi hedefi ile de 
desteklenmekte; bu kapsamda AB ile Türkiye 
arasındaki demiryolu altyapısının iyileştirilmesine 
ve geliştirilmesine yönelik çalışmalar yapılarak 
Çerkezköy-Kapıkule demiryolu hattının 
tamamlanması hedeflenmektedir.

Avrupa Yeşil Mutabakatı’nın ihracat 
hacmine getireceği olumsuz etkileri azaltmak, 
ülkemizin ihracatçısının ve sanayicisinin 
lojistik maliyetlerini düşürmek için demiryolu 
yük taşımacılığı sektörünün çok hızlı bir 
şekilde güçlendirilmesi ve teşvik edilmesi 
gerekmektedir. Tabi aynı zamanda demiryolu 
altyapısının da güçlendirilerek liman ve 
sanayi bölgelerine bağlantı hatlarının 
yapılması, ülkemizde demiryolu taşımacılığını 
geliştirmeye yönelik teşvikler/ uygulamalar 
yapılması, sektörün önünü açacak mevzuat 
düzenlemelerinin bir an önce hayata geçirilmesi 
önemlidir.

Demiryolu sektörü için gelecek çok yakında. 

AVRUPA YEŞİL MUTABAKATI 
SÜRECİNDE DEMİRYOLU

Demiryolu Taşımacılığı Derneği
Yönetim Kurulu Başkanı

ONUR KÜÇÜKAKDERE

GeleceğimizdirDemiryolu
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T
üm dünyada hız kazanan 
dijitalleşme süreci, lojistik 
sektöründe büyük önem 
kazanmış durumda. DFDS 

Akdeniz İş Birimi de bu dönüşüme 
ayak uydurabilme vizyonuyla tüm 
süreçleri dijital çözümlerle standar-
dize ediyor. Teknolojik çalışmaların 
kalbinin attığı yer ise DFDS’nin 
İstanbul’da bulunan teknoloji geliş-
tirme merkezi “DFDS Development 
Center İstanbul”. Merkezde, çeşitli 
alanlarda yazılım geliştirme çalışma-
ları yürütülürken, 30’dan fazla farklı 
yazılım dili ve platformu kullanılarak 
ürünler geliştiriliyor. 

FARKLI UZMANLIK 
ALANLARINDA 9 FARKLI EKIP

DFDS’nin teknoloji ve yazılım 
geliştirme merkezi, organizasyonel 
sorumlulukları yatay bir şekilde yönet-
mek amacıyla Chapter Lead ve Scrum 
Masterlardan oluşan bir yapıya sahip. 

Farklı uzmanlık alanlarında görev 
yapan 9 farklı ekip, mobil uygulama 
geliştirme, kurumsal kaynak plan-
laması (ERP) çözümleri, deniz taşı-
macılığı ve liman İşletim çözümleri, 
intermodal taşımacılık çözümleri, 
depolama çözümleri, çalışanlar ve 
müşteriler için sistem entegrasyon 
çözümleri gibi çok geniş bir yelpazede 
çalışmalar yürütüyor. 

PENDIK LIMANI’NDA OTOMATIK 
PARK ETME SISTEMINE GEÇTI

DFDS’nin teknoloji alanındaki uy-
gulamaları içinde “GTMS” (Terminal 
Yönetim Sistemi) özel bir yere sahip. 
DFDS Akdeniz İş Birimi, dijitalleşme 
stratejisi doğrultusunda GTMS sistemini 
14 Kasım 2022 tarihinden itibaren Pendik 
Limanı’nda faaliyete geçirerek operas-
yonlarına hız kazandırdı. Sistem saye-
sinde limana giriş yapan her araç kayda 
alınıyor ve taşıdığı yük tipine göre araca 

sistem tarafından otomatik olarak 
bir park pozisyonu atanıyor. Ayrıca 
günlük Ro-Ro seferleri kaç yükün 
rezervasyonlu olduğu, araçların kaçı-
nın sahada olduğu veya ne kadarının 
henüz limana giriş yapmadığı gibi 
detaylar görüntülenebiliyor. 

Bu bilgilere göre yükleme planla-
rı sistem üzerinden pratik bir şekilde 
oluşturuluyor. Yeni sistemle sahada 
faaliyette olan terminal traktörleri ve 
konteyner elleçleyen CRS (Container 
Reach Stacker) araçlarını kullanan 
operatörler, araçlarındaki tabletlerle 
GTMS tarafından iletilen iş emirleri 
ile üniteleri bulundukları park pozis-
yonlarından alarak gemiye yüklüyor.

OPERASYONLARA HIZ KATAN 
ÇEVRECI TEKNOLOJI

DFDS Akdeniz İş Birimi Operas-
yonlardan Sorumlu Başkan Yardımcı-
sı Kemal Bozkurt da konu hakkında 
şu bilgileri verdi: “Terminale giriş 
yapan araçların nereye park edeceği-
ni göstermekle başlayan ve operas-
yonlarımıza her aşamada hız katan 
GTMS uygulaması sayesinde zaman 
ve yakıt tasarrufu sağlanıyor. Bu sü-
reçte limandaki trafik yoğunluğumuz 
ve buna bağlı olarak CO2 salınımı da 
azaldı. GTMS bu yönüyle, DFDS’nin 
sürdürülebilirlik ve çevre vizyonunu 
da destekleyen bir sistem.” 

DFDS tüm süreçlerini teknolojiyle besliyor

DFDS, çağın 
gereklerine uygun olarak hayata 

geçirdiği teknoloji yatırımları ile de sektöre 
öncülük ediyor. İstanbul’da bulunan teknoloji 
geliştirme merkezinde 9 farklı ekiple, 30’dan 

fazla farklı yazılım dili ve platformu kullanarak 
ürün geliştiren şirket, Pendik Limanı’nda otomatik 

park etme sistemiyle operasyonlarına 
hız kazandırdı. 

Kemal Bozkurt
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üretim aşamalarına, son kullanıcıya 
ulaşmasından geri dönüşümüne ka-
dar lojistik dâhil bütün süreçlerin ve 
karbon emisyonunun şeffaf şekilde 
izlenebilmesi gerekecek.”

Teknolojik gelişmeler ve iklim 
dostu düzenlemelerle lojistiğin daha 
da sofistike bir hal alacağını belirten 
Göktuna, “Lojistik ile ilgili küresel 
tüm çalışmaları yakından takip ediyo-

ruz. Dijital uygulamalardan otonom 
çekicilere, depolama alanındaki 
yapay zekâ uygulamalarından 
müşteri deneyimine kadar birçok 
alanla ilgili çalışmalarımız sürü-
yor” dedi. 

Değişimin 5 yılda gözle 
görülür hale gelmesini bekle-
diklerini ifade eden Göktuna, 
Batu Logistics olarak gelece-
ğin lojistiğine hazır oldukları-
nı sözlerine ekledi.

L
ojistik sektöründe 20 yılı geride bı-
rakan Batu Logistics, son iki yıldır 
hızlandırdığı dijital ve yeşil dönü-
şüm çalışmalarını, sektöre öncülük 

etme vizyonuyla sürdürüyor. Yatırımlarıy-
la 2002’den bu yana güçlü büyümeye ula-
şan şirket, kara, deniz, hava, demir yolu, 
intermodal taşımacılık, fuar lojistiği, proje 
taşımacılığı, minivan ve ekspres taşıma-
cılık, depo ve antrepo yönetimi, gümrük-
leme, sigorta ve dış ticaret çözümlerini 
müşterilerine, forwarder mantığıyla daha 
kapsamlı şekilde sunmaya odaklandı.

Batu Logistics Genel Müdürü Efe 
Göktuna, pandemi sonrası birçok sektörde 
olduğu gibi lojistikte de başka kavramların 
yeniden tanımlandığını ve dönüşümün 
kaçınılmaz hale geldiğini belirtti.

“ZAMANINDA VE HASARSIZ 
TESLIMAT YETERLI OLMAYACAK”

Forwarder firmaların artık yük sahibi 
ve taşıyıcı arasındaki “aracı” olmaktan 
çıktığını vurgulayan Göktuna, “A’dan Z’ye 
bütün lojistik süreçlerin yönetimini tek 
elden yürütmek yetmiyor. Müşterilerimizi, 
değişen koşullara uyum konusunda yön-
lendirmemiz de gerekiyor” değerlen-
dirmesinde bulundu.

Göktuna, şöyle devam etti: “Yeşil 
Mutabakat, karbon ayak izi, otomas-
yon, robotik teknolojiler, dijitalleşme, 
nesnelerin interneti, büyük veri ve 
tersine lojistik gibi sektörü kökten 
değiştirecek süreçlere uyum sağla-
yamayan lojistik firmaları, ayakta 
kalamayacak. Artık sadece uygun 
maliyet, zamanında ve hasarsız 
teslimat yeterli olmayacak. Yeşil 
Mutabakat kapsamında, ilgili 
yükün hammadde tedarikinden 
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üretim aşamalarına, son kullanıcıya 
ulaşmasından geri dönüşümüne ka-
dar lojistik dâhil bütün süreçlerin ve 
karbon emisyonunun şeffaf şekilde 
izlenebilmesi gerekecek.”

Teknolojik gelişmeler ve iklim 
dostu düzenlemelerle lojistiğin daha 
da sofistike bir hal alacağını belirten 
Göktuna, “Lojistik ile ilgili küresel 
tüm çalışmaları yakından takip ediyo-

ruz. Dijital uygulamalardan otonom 
çekicilere, depolama alanındaki 
yapay zekâ uygulamalarından 
müşteri deneyimine kadar birçok 
alanla ilgili çalışmalarımız sürü-
yor” dedi. 

Değişimin 5 yılda gözle 
görülür hale gelmesini bekle-
diklerini ifade eden Göktuna, 
Batu Logistics olarak gelece-
ğin lojistiğine hazır oldukları-
nı sözlerine ekledi.

olduğu gibi lojistikte de başka kavramların 
yeniden tanımlandığını ve dönüşümün 
kaçınılmaz hale geldiğini belirtti.

“ZAMANINDA VE HASARSIZ 
TESLIMAT YETERLI OLMAYACAK”I OLMAYACAK”I

Forwarder firmaların artık yük sahibi 
ve taşıyıcı arasındaki “aracı” olmaktan 
çıktığını vurgulayan Göktuna, “A’dan Z’ye 
bütün lojistik süreçlerin yönetimini tek 
elden yürütmek yetmiyor. Müşterilerimizi, 
değişen koşullara uyum konusunda yön-
lendirmemiz de gerekiyor” değerlen-
dirmesinde bulundu.

Göktuna, şöyle devam etti: “Yeşil 
Mutabakat, karbon ayak izi, otomas-
yon, robotik teknolojiler, dijitalleşme, 
nesnelerin interneti, büyük veri ve 
tersine lojistik gibi sektörü kökten 
değiştirecek süreçlere uyum sağla-
yamayan lojistik firmaları, ayakta 
kalamayacak. Artık sadece uygun 
maliyet, zamanında ve hasarsız 
teslimat yeterli olmayacak. Yeşil 
Mutabakat kapsamında, ilgili 
yükün hammadde tedarikinden 

YEŞIL VE DIJITAL DÖNÜŞÜMDE 
ÖNCÜLÜK HEDEFLIYOR

Batu Logistics, lojistik ve forwarder kavramlarının yeniden tanımlandığı dönüşüm sürecinin 
öncüleri arasında yer almak için çalışmalarını hızlandırdı. Şirketin Genel Müdürü Efe 
Göktuna, “Yeşil ve dijital dönüşüm heyecan verici bir gerçeklik olarak karşımızda. 2023’ün 
ikinci yarısı ve 2024 için tüm planlarımızı, bu süreçte sektöre katkı sağlamak ve değişime 
liderlik etme vizyonuyla belirliyoruz. Değişime uyum sağlayamayan ayakta kalamaz” dedi.

Efe Göktuna
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za edildikten sonra kullanılması gereken 
ilaçları ulaştırıyoruz.

A’DAN Z’YE ÇÖZÜMLER 
Nasıl bir müşteri portföyüne 
sahipsiniz? Müşteriye özel 
hizmetleriniz neler?

Yerel ve global ilaç firmaları, eğitim 
ve araştırma hastaneleri, özel hastaneler, 
laboratuvarlar, kliniklerden oluşan geniş 
bir müşteri portföyümüz var. Her has-
talık ya da hastanın özel durumu farklı 
olabileceğinden her işi kendi dinamikleri 
içerisinde değerlendiriyoruz.

Onboard Kurye ve Charter servileri-
mizle zamana daha hassas ilaçları ya da 
biyolojik numuneleri, uygun koşullandı-
rılmış kutularla taşıyoruz. 

Tersine lojistik servislerimizle, imhaya 
gidecek ilaçların geri toplanma süreçlerini 
A’dan Z’ye takip ediyoruz. Sürdürüle-
bilirliği arttırmak isteyen müşterilerimiz 
için kullanılmış ancak yeniden kullanıma 
uygun kutuların geri toplanmasını sağlı-
yor ve ısı kontrollü depolarımızda yenile-
yerek, müşterilerimizin maliyet tasarruf-
larına katkı sağlamış oluyoruz.

yeni bir halka ekliyor
GDP akredite altyapısı ve 
uzman ekibiyle sağlık ve 
ilaç sektöründe ürüne ve 
müşteriye özel çözümler 
sunan Transorient, 
gelişen ihtiyaç ve talepler 
doğrultusunda hizmet 
yelpazesini çeşitlendirmeye 
devam ediyor. Transorient 
Biofarma Departman 
Müdürü Günfer Arıcı, bu 
alanda kesintisiz servis 
verebilmek için 2024 yılının ilk 
çeyreğinde gece operasyon 
birimini faaliyete geçirmeyi 
planladıklarını söyledi.

sağlayan GPS cihazları ile gerçekleşti-
riyoruz. Hızlı kurye beyanı ile gümrük 
işlemlerini hızla neticelendirerek yüksek 
zaman ve maliyet avantajı sağlıyoruz. 
+2/+8 ve +15/+25 GDP depolama hiz-
metlerimiz de devam ediyor. 

Transorientin globalde güçlü acen-
telik ağının yanı sıra, en büyük avan-
tajlarından biri yerelde kendi network 
ağını kullanıyor olması. Türkiye’de 55 
şehirde biofarmaya özel, deneyimli ve 
eğitimli temsilcilerimizin olması, 81 şeh-
re kolay ve hızlı erişim sağlayabilmemi-
zi ve hizmetlerimizi tüm bölgelere aynı 
kalitede ulaştırmamızı sağlıyor.

Ne zaman, nerede, hangi koşulda 
bulunmamız gerekiyorsa mutlaka vak-
tinde oradayız. Örneğin pandemide ve 
sonrasında yaşanan deprem sürecinde 
tüm bölgelere kesintisiz ve yüksek per-
formansla ulaştırabildiğimiz hizmetle-
rimizi, operasyonel “acil durum eylem 
planlama” ekibimize borçluyuz. Hasta 
evlerine ulaştırdığımız hizmetlerin yanı 
sıra; seyahat eden hastalara, tatilleri 
dünyanın neresine planlı olursa olsun, 
uygun depolama koşullarında muhafa-

T
ransorient ilaç ve soğuk 
zincir lojistiğinde hangi 
hizmetleriyle fark yaratı-
yor? 

Yurt içi ve uluslararası lojistik hiz-
metlerimizi, akredite soğuk zincir taşıma 
kutusu, ısı kontrollü araç, aktif ısı kont-
rollü konteyner, karada ve uçuş esansın-
da da eş zamanlı konum ve ısı izlenimi 

Günfer Arıcı

BİOFARMA LOJİSTİĞİ 
HİZMETLERİNE
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den soğuk zincir taşımacılığından kaynaklı 
ciddi miktarda ürün kaybını da engelleye-
cektir.

OLUMSUZLUKLARA KARŞI 
B VE C PLANLARI HAZIR 
İlaç lojistiğinde karşılaşılan sorunlar 
ve çözümleriniz neler?

Paketlerin maruz kaldığı farklı ortamlar 
ile zincirin farklı halkalarını oluşturan insan 
gücü, sıcaklık koşullarının net bir şekilde 
korunması ve ilk noktadan son noktaya ka-
dar izlenebilir kalmasını zorlaştırıyor. Her-
hangi bir aksilik sadece hastaları etkilemek-
le kalmayıp, kurumsal imaj ve ticari olarak 
da büyük ve kalıcı hasarlar bırakabiliyor.

Burada en büyük risk faktörü soğuk 
zincire uygun olmayan paketleme , biz 
Transorient olarak daima optimize edilmiş 
paketleri kullanıyoruz. Beklenmedik du-
rumlara karşı B ve C planlarımızı hazırda 
bulundurup ihtiyaç halinde ivedilikle dev-
reye sokuyoruz. Ayrıca aktif ve pasif izleme 
araçlarını kullanarak sıcaklığı kayıt altına 
alıyor ve ürün güvenliğinden emin oluyo-
ruz. Taşıdığımız ürünleri mutlaka zama-
nında ve ilgilisine teslim ediyoruz. Ve en 
önemlisi sektöre uygun hazırlanmış özel 
eğitimlerimizle, tüm personelimizi bilinç-
lendirerek kaliteli insan gücü kullanıyor, 
sık sık yaptığımız iç denetimlerle tüm 
birimlerimizde aynı ve istenen kalitede 
hizmet verildiğinden emin oluyoruz.

ihtiyaç duyulan zamanlarda, hastaları 
ilaca ya da ilacı hastalara daha hızlı erişe-
bilir duruma getirmek, hep arzu ettiğimiz 
bir seviye. Daha kesintisiz servis veriyor 
olabilmek mutlaka payımızı büyütmemi-
ze de katkı sağlayacaktır.

DENETIMLER UYUMDA 
SAPMAYI ÖNLER 
Türkiye’de ilaç lojistiğine yönelik 
yasal düzenlemeler yeterli mi? 

Bilindiği gibi ilaç endüstrisi, ürün 
bütünlüğünü sağlamak için iyi üretim 
uygulamalarına (GMP) ve iyi dağıtım 
uygulamalarına (GDP) uygun hareket 
etmelidir. Kılavuzları uluslararası formda 
olsa da uygulamadaki sapmaların önüne 
geçmek için uygunluk denetimlerinin 
sıklaştırılması gerekiyor. Daha fazla de-
netim ve yaptırım, Türkiye’de yetersiz 
donanıma sahip depo ve araçlar yüzün-

50 BIN TAŞIMA HEDEFLIYOR 
Biofarma lojistiği iş hacminiz 
içinde nasıl bir pay alıyor? 
Yılı nasıl bir taşıma hacmiyle 
kapatmayı hedefliyorsunuz?

Lojistik iş hacmimizin yüz-
de 35’ini biofarma lojistiği 
oluşturmaktadır.2023’ün ilk 6 ayında 
28 bin 356 taşıma gerçekleştirdik ve 
hedefimiz seneyi 50 bin taşıma ile 
kapatabilmek.

Ajandanızda neler var? Büyüme 
planlarınız neler? 

Gelişen ihtiyaç ve talepler doğrul-
tusunda, gece operasyonları birimimi-
zin altyapılarını planlamaya başladık. 
2023’ün son çeyreğinde teste alacağı-
mız birimimizi, 2024 ilk çeyreğinde 
resmi olarak faaliyete geçirmeyi 
planlıyoruz. Daha kritik ya da daha 

“Tersine lojistik 
servislerimizle, imhaya 

gidecek ilaçların geri toplanma 
süreçlerini A’dan Z’ye takip 

ediyoruz. Sürdürülebilirliği arttırmak 
isteyen müşterilerimiz için kullanılmış 

ancak yeniden kullanıma uygun 
kutuların geri toplanmasını sağlıyor 

ve ısı kontrolü depolarımızda 
yenileyerek, müşterilerimizin 
maliyet tasarruflarına katkı 

sağlamış oluyoruz.” 
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gelebilecek arıza durumlarında, 
anında müdahale edecek alarm ve 
bu arızaları bildirimler oluşturup 
kayıt altında tutarak en kısa sürede 
onaracak senaryoları yerine getire-
biliyoruz.

Soğuk zincirin devamı sağla-
narak sürekli değişken ısı aralıkla-
rında taşıma ve depolama gıda için 
en önemli noktalardan biridir. Bu 
noktada Havaş olarak iki önemli 
yatırım ve geliştirmemiz var. Bu 
doğrultuda Online Araç Randevu 
Sistemi (OARS) ile kargonun kabulü 
esnasında, gıda ürünü depolama 
alanlarımıza gelmeden önce ilgili 
gıda türüne ilişkin bilgiler sistemi-
mize düşmektedir. Böylece gıdayı 
depolarımıza taşıyan aracın alana 
girişinden itibaren bekletilmeden 
kargo rampasına alınıp boşaltılması 
ve en kısa sürede güvenlik tarama-

H
avaş, gıda ürünlerinde 
yanlış taşıma ve depola-
ma çözümleri nedeniyle 
oluşan kayıpların önüne 

nasıl geçiyor? 
Havaş olarak gıda kayıpların önü-

ne geçmek için farklı ısı derecelerine 
ayarlanabilen ısı kontrollü alanlarda 
depolama hizmeti sağlamaktayız. Bu 
özel depolama alanlarımıza ek olarak 
kargo kabulünde randevu sistemi ile 
erken bilgilendirme ve randevuya göre 
hazırlık yapabilme kabiliyeti sunuyo-
ruz.

Kargo binası ile uçak park pozisyo-
nu arasında soğuk zinciri devam ettir-
mek üzere özel ekipmanlarla taşıma 
yapmaktayız. Türkiye genelinde hiz-
met veren geçici depolama yerlerimiz 
arası Gümrüklü Kargo Taşımacılığı 
sürecinde yine frigorifik Tır yatırımı-
mızla ürünlerin soğuk zincirini devam 

ettirip, ürün kayıplarının olmaması için 
elimizden gelen desteği müşterilerimize 
sunuyoruz.

‘SOĞUK ZINCIRDE DEVAMLILIK 
SAĞLIYORUZ’ 
Gıda lojistiğine yönelik 
gerçekleştirdiğiniz özel yatırımlar 
neler?

Gıda ürünleri +2 ile +8 C derecede 
ve +15 ile +25 C derecede değişik ısı-
larda saklanabilmekte, bazı ürünler ise 
doğrudan sıfırın altındaki derecelerde 
saklanmak üzere hazırlanıp sevk edil-
mektedir. Farklı ısı gerekli ürünlerin 
depolanmasını kamera takipli, ısı ve 
nem sensörlü odalarımızda kontrolü-
müz altında tutuyoruz. İlgili depolama 
alanlarımızın mekanik sistemleri kont-
rol edilmekte ve bakımları düzenli ola-
rak yapılmaktadır. Depolarda meydana 

Murat Diren

Gıda ihracatının 
önünü açıyor!

Havaş, kargo kabulünde 
randevu sistemi, ısı kontrollü 
depolama çözümleri 
ve frigorifik araçlarla 
yapılan taşımalarla gıda 
lojistiğinde kayıpların 
önüne geçiyor. Toplam 
ihracat kapasitelerinin 
yüzde 15 gibi önemli bir 
oranını gıda ürünlerinin 
oluşturduğunu vurgulayan 
Havaş Antrepo Müdürü 
Murat Diren, bu başarıda 
yaptıkları yatırımların, hizmet 
iyileştirmelerinin ve sundukları 
imkanların önemli bir etkisi 
olduğunu söyledi. 
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ları tamamlanıp depo içinde uygun 
ısı kontrollü alana alınması yönünde 
destek vermekteyiz. Gıda ürünleri 
bu sistemimizle birlikte geldiği araçta 
uzun süre kalmadan ve araçta oluşa-
bilecek ısı değişimleriyle bozulma ve 
kayba uğramadan teslim edilmekte-
dir.

Havaş olarak hayata geçirdiğimiz 
bir diğer projemiz ile ihracat ve ithalat 
ürünleri için frigorifik kasalı araçları-
mızla uçak-kargo tesisi-uçak arası ta-
şıma yapmaktayız. Yoğun hava kargo 
trafiği olan İstanbul Havalimanı’nda 
apron alanı yaz ve kış aylarında bozu-
labilir ürünlerin sevki açısından zor-
layıcı şartlara sahip. Sadece yaz ayla-
rında ısı kontrollü alana ve ekipmana 
gerek duyulduğu düşünülse de +15 
ila +25 C derecede olması gereken bir 
ürün için kış aylarında -1/-2 C dere-
cede de aynı şekilde ısı kontrollü alan 
ve ekipman gereklidir. Apron taşıması 
için bu ihtiyaçtan yola çıkarak yatırım 
yaptığımız frigorifik kasalı araçları-
mızla operasyonlarımızı gerçekleşti-
riyoruz. Böylece tesislerimizdeki ısı 
kontrollü alanlardan çıkan ürünlerin 
frigorifik araçlara alınıp uçağa yük-
lenene kadar soğuk zinciri devam 
ettirilmektedir. Uçakla gelen ürün-
lerin soğuk zincirini uçak altından 
frigorifik araçlarımızla operasyonu 
gerçekleştirerek ürünlerin kargo tesi-
sine götürülmesi ve müşteriye teslim 
edilmesine dek sürdürmekteyiz.

Tesislerimizde de yeni yatırımlarla 
hizmetlerimizi geliştiriyoruz. Bazı 
uçak tiplerine palet-konteyner olarak 
adlandırılan yükleme birimleriyle hiz-
met sağlanıyor. Bu palet-konteynerler 
hazırlanıp uçağın geliş saatine dek ap-
ronda bekletilirse gıdaların bozulma 
riski oldukça yükselir. Bu doğrultuda 
ısı kontrollü alanlarımızın bir kısmı-

nı uçak palet-konteyneri bekletme 
alanı olarak tasarladık. Böylece gıda 
ürünlerini yine soğuk zincir içinde 
bekletip, uçağın gelişine yakın frigori-
fik araçlarımızla sevk ederek bozulma 
riskini minimumda tutmaktayız.

Gıda lojistiği iş hacminiz içinde 
nasıl bir pay alıyor? 

Ülkemiz et, süt ve süt ürünleri, 
su ürünleri, meyve ve sebze, işlenmiş 
gıda ürünleri ile hayvansal ve bitkisel 
ürünler açısından büyük bir çeşitlili-
ğe ve üretim kapasitesine sahip. Bu 
nedenle gıda sektörü ürünleri ihracat 
rakamlarında oldukça önemli bir yer 
tutmaktadır. Havaş geçici depolama 

yerleri oranlarımıza baktığımızda 
toplam ihracat kapasitemizin yüzde 15 
gibi önemli bir oranını gıda ürünleri 
oluşturuyor. 

Bu ciddi oranda; yaptığımız yatı-
rımların, hizmet iyileştirmelerimizin 
ve sunduğumuz imkanların önemli 
bir etkisi olduğunu söyleyebiliriz. Bu 
sayede müşterilerimize sunduğumuz 
imkanlarla ilgili pazara yönelmelerini 
sağlıyor, kapasite ve potansiyel yara-
tımlarına destek oluyoruz. Bu uygula-
ma ile üreticiye kadar uzanabiliyoruz. 
Yaptığımız uygun şartlardaki taşıma 
ve depolama çözümleri ile gıdalardaki 
kayıp ve bozulma oranını en aza in-
direrek ticareti geliştiriyoruz. Müşteri 
memnuniyeti ile ticaret hacmi de bu 
sayede büyüyor.

‘ARTAN OPERASYONLAR 
YATIRIMI TEŞVIK EDIYOR’
Gıda lojistiğine yönelik 
ajandanızda neler var? 

İleriye yönelik yatırımlarımızı bü-
yümeye açık olarak dikkatli bir şekilde 
projelendiriyoruz. Gıda ürünlerinin ta-
şımacılığı ve depolanması zorlu, riskli, 
yatırımı ve işletmesi maliyet açısından 
önemli bir iş kolu. Zorlu ve uygunsuz 
koşullarla karşılaşan ürünleri kaybet-
mek söz konusu. Bunun karşılığı ola-
rak dikkatli, gelişmeleri ve yenilikleri 
takipçi, en kısa sürede sisteme dahil 
edip entegrasyonu sağlamaya açık 
olmalısınız. Buna yönelik oluşturulan 
özel alanlar, kontroller, takip sistemleri, 
devamlılık ve sürdürülebilirlik için ya-
pılacak yatırımlarla önemli maliyetleri 
yerine getirmelisiniz.

Havaş olarak, büyüme planlarımı-
zı bu yönde yapıyoruz. Hacim artışı, 
turn-over süresi, çeşitlilik ve buna göre 
oluşabilecek ayrım koşulları ve diğer 
tüm şartlara bakarak depolama hacmi 
artışı; kabul ve sevk süreci iyileştir-
mesi, gerekli ulusal ve uluslararası 
belgelendirmelerin temini gibi tüm 
konulara dikkat ediyoruz. Hızlı aksi-
yon durumlarında süreçleri dikkatli 
yürütüyor; karşılaşılabilecek zorlukları 

“Isı kontrollü alanlarımızın bir kısmını uçak 
palet-konteyneri bekletme alanı olarak 

tasarladık. Böylece gıda ürünlerini yine soğuk 
zincir içinde bekletip, uçağın gelişine yakın 

frigorifik araçlarımızla sevk ederek bozulma 
riskini minimumda tutmaktayız.”
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ve tekrar düzeltme/önleme gerektirebile-
cek aksamaları çözüme baştan ulaştırma 
yönünde çalışmalarımızı yürütüyoruz.

İhracat kapasitemizin yüzde 15 gibi 
önemli bir oranını oluşturan gıda ürünle-
rinin pay dağılımı coğrafyaya göre de-
ğişiyor. Bu doğrultuda İstanbul, uçuş ve 
network olarak Türkiye’nin hava kargo 
hizmetinde en büyük hacme sahip. Ta-
rımsal ve hayvansal gıda üretimine yakın 
olan Ankara, Antalya ve İzmir alanları-
mız önemli potansiyele cevap veriyorlar. 
Bu bölgelerde dönemsel olarak oranın 
yüzde 50’lere ulaştığını görüyoruz. 
Dondurulmuş su ürünü, meyve, sebze 
gibi ihracat ürünlerinin dönemlere göre 
sevki başladığında artan yoğun operas-
yonlarımız bu bölgelere de aynı yatırım-
ları yapmamızı teşvik ediyor.

Gıda lojistiğinde Türkiye’deki yasal 
düzenlemeler yeterli mi? Taraflara 
düşen sorumluluklar neler?

Gıda lojistiğinde yasal düzenlemelere 

ilişkin önemli adımların atıldığını 
görüyoruz. Ülkemizin gıda açısından 
kendine yeterli olabilmesi önemli ve 
stratejik bir durum. Bu yönde ciddi 
kararlar alınarak ileri aşamalara 
gelindiğini ve çözümler üretildiğini 
düzenlenen mevzuatlarda, sektörü bir 
araya getiren çalıştay ve toplantılarda 
görmekteyiz. 

Tüm ilgili kişi, kurum ve kuru-
luşların israfın önlenmesinde üzeri-
ne düşen sorumlulukları var. Ülkeler 
tarımı destekleyici, hayvansal ürün 
üretimini geliştirici politikalarını, 
üreticiden tüketiciye ve ihracatçıya 
kadar görüş ve talepleri alarak des-
tekleyici düzenlemeleri sürdürmeli-
dir. Üretici ise oluşturulan tarım ve 
hayvancılık politikasına göre üreti-
mini yapmaya özen göstermelidir. 
Sürdürülebilir üretim politikalarıyla 
kazanç elde etmek üzerine çalış-
malarını planlamalıdır. İhracatçı, 
küresel alanda talep ve ihtiyaçları 
gözlemleyerek bu doğrultuda üre-
tim politikalarını oluşturup, üreticiyi 
destekleyici fikirler sunmalıdır. 

Nakliyeci ve depolayıcılar gerek-
li yatırımlarla ürünü korumalı, ürü-
nün çıkışından teslimatına dek en az 
kayıpla teslimi sağlayıp tercih edilir 
olmayı ve israfı önleyici operasyon 
yürütmeyi amaç edinmelidir. 

EĞITIM VE DEVLET DESTEĞI ÖNCELIKLI UNSURLAR  

Gıda lojistiğinde sorunların çözümüne yönelik eğitimin ve devlet 
desteğinin önemine dikkat çeken Havaş Antrepo Müdürü Murat 
Diren, şunları aktardı: “Gıda lojistiğine yönelik sorunların çözümü 
için eğitim en önemli unsurdur. Üreticiden nakliyeciye, ihracatçıdan 
gümrük işlemlerini yapan müşavire, depo çalışanından uçak 
yükleyicisine dek herkes gıda lojistiği süreciyle ilgili operasyonların 
nasıl yapılması gerektiğine dair bilgi sahibi olmalıdır. Soğuk 
hava zinciri içinde olması gereken bir ürün, daha uygun fiyatlı 
taşımacılıktan dolayı frigorifik araç yerine normal brandalı araçla 
getirildiğinde, üzerinde ‘Perishable-Bozulabilir’ etiketi ve ısı 
göstergeleri yazılıyken ürün genel kargo alanlarında depolandığında, 
uygun kargolama koşulları sağlanmayarak soğuk zincirde çalışan 

personellere ‘Bozulabilir Kargo Hizmeti’ eğitimi verilmediğinde
ve depolama yerlerinde periyodik bakımlar yapılmadığında gıda 
lojistiğinde bozulma ve kayıplar kaçınılmazdır.
Operasyonel sürece ek olarak devlet desteği diğer bir önemli konu. 
Bu özel hizmetlerin karşılığında maliyetlerin kontrol edilebilir olması 
için teşvik, indirim, destek politikalarının geliştirilmesi, iyileştirilmesi 
ve sunulması, süreç içerisinde yer alan herkesin operasyonlarını 
iyileştirmesine katkı sağlayacaktır. Gıda lojistiğine ilişkin alınacak 
karar ve uygulamalarda sektörün bir araya gelmesi sağlanıp güçlü ve 
zayıf yanlar, fırsatlar, tehdit olacak alanlar araştırılıp hareket edilmesi 
gereklidir. Böylece güçlü ve sürdürülebilir, dayanıklılığı yüksek bir 
gelişim sağlarız.” 
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mümkün kılmak için öncelikle tedarikçi ve iş 
ortağının doğru seçilmesi; tedarikçilerin ve lojis-
tik ortakların da güvenilir kişi ve kurumlardan 
oluşması gerekmektedir. 

Lojistik süreçlerin etkin bir şekilde işlemesi 
için süreçler takip edilir ve kontrol altında tutu-
lur. Teslimatların durumu, envanter seviyeleri 
ve taşıma süreçleri düzenli olarak izlenir. Tekno-
loji kullanımında lojistik süreçlerin dijitalleştiril-
mesi ve teknoloji kullanımı, verimliliği artırmak 
için önemlidir. Otomasyon, izleme sistemleri ve 
veri analitiği gibi teknolojiler, güvenilirliğe ve 
verimliliğe katkı sağlar.

Gıda perakendeciliğinin güvenilir ve sağlık-
lı bir şekilde sürdürülebilmesi için değişen talep 
ve pazar koşullarına uyum sağlarken aynı za-
manda lojistik süreçlerde esneklik de önemlidir. 
Hızlı tepki verilebilmesi için alternatif çözümler 
ve planlar her zaman hazır bulundurulur.

Özellikle ana sezonlarımızın performans-
larına baktığımızda, tedarik zincirinin efektif 
çalışmasına istinaden, GODIVA’nın tüm ma-
ğazalarda ve kanallarda bulunabilirlik oranları 
yüksektir. Kurumsal satışlarımızda sevkiyat-
larımızın tam zamanında gerçekleşiyor oluşu, 
kişiselleştirilmiş olarak müşterilerimize sorun-
suz gerçekleşen ürün teslimatlarımız, e-ticaret 
kanalımızın yüksek büyüme ivmesi ve tabi ki 
“Mutlu Et Mutlu Ol” mottomuz ile tüm iç ve 
dış müşterilerimizin bu hizmetten memnun 
kaldıklarını rahatlıkla söyleyebiliriz. 

Lojistiğe yönelik gerçekleştirdiğiniz altyapı 
ve dijitalleşme yatırımlarından söz eder 
misiniz? 

Ürettiğimiz ve sattığımız çikolatanın kali-
tesine istinaden, en üst düzeyde tedarik zinciri 
yönetimi sağlamak, GODIVA markamızın te-
mel prensiplerindendir. Gerek alt yapı ve depo-
lama, gerek sevkiyat süreçlerimizin devamlılığı 
ve gerekse de dijitalleşme transformasyonu için 
çeşitli yatırımlarda bulunduk ve bu yatırımla-
rımıza aralıksız olarak hem GODIVA hem de 
Yıldız Holding’de devam etmekteyiz. Bu yatı-
rımlardan aşağıdaki şekilde bahsedebiliriz;

» Depolama ve dağıtım merkezleri: Dün-
yanın her bölgesinde farklı boyutlarda depo-
larımız mevcut ve büyüyen operasyonlara ve 

G
ıda güvenliğinde sürdürülebilir 
tedarik zinciri yönetiminin 
önemi nedir? 

Sürdürülebilir gıda; çevresel, 
sosyal ve ekonomik açılardan uzun vadede 
sağlanabilen, kaynakları koruyan ve toplum 
için fayda sağlayan bir gıda üretim ve dağıtım 
sürecini ifade eder. Bu nedenle tedarik zinciri 
yönetimi, sürdürülebilir gıda için kritik bir rol 
oynamaktadır. Kaynak verimliliğinin artırılarak 
israfın azaltılması, karbon ayak izinin azaltıl-
ması, toplumsal etkilerin gözetilmesi ve gıda 
güvenliğinin sağlanması gibi faktörler; sürdü-
rülebilir gıda üretimine ve dağıtımına yönelik 
tedarik zinciri yönetiminin önemini ortaya 
koymaktadır.

Kaynak verimliliğinde tedarik zinciri 
yönetimi, mevcut kaynakları daha verimli 
kullanarak israfı minimize eder. Özellikle artan 
tüketim göz önüne alındığında, gıda üretimi ve 
dağıtımı süreçlerinde enerji, su ve diğer kay-
nakların etkin kullanımını sağlar.

Karbon ayak izinin azaltılmasıyla mümkün 
olan uygun lojistik yönetimi, taşımacılık sıra-
sında sera gazı emisyonlarını azaltabilir. Yenile-
nebilir enerji kaynakları kullanılabilir. Böylece 
iklim değişikliğiyle mücadeleye katkı sağlanır.

Gıda güvenliğinde doğru tedarik zinciri 
yönetimi, gıda güvenliği ve kalitesinin sağlan-
masına yardımcı olur. Son yıllarda özellikle 
gıda güvenliğindeki artan hassasiyete istinaden 
hem üreticiler hem lojistik firmaları bu konuya 
daha çok eğilmiştir. Enerji tasarrufu, güvenlik 
ve kalite için uygulanabilir teknolojilerin, araç-
ların ve yaklaşımların tanımlanması büyük 
önem taşımaktadır. Tüketicilere güvenilir ve 
sağlıklı ürünlerin sunulması hedeflenir.

EFEKTIF YÖNETIM ÜRÜN 
BULUNABILIRLIĞINI YÜKSELTIYOR 
GODIVA, lojistik süreçlerde başarıyı nasıl 
yakalıyor?

GODIVA olarak yürüttüğümüz lojistik 
süreçlerinde iyi planlamayla tam zamanında 
teslimat ve müşteri memnuniyeti gibi aksi-
yonlar en üst düzeyde yönetilmektedir. Mü-
kemmeliyetçi yaklaşım şirketin ve markanın 
kültürü haline gelmiştir. Tabii bu yaklaşımı da 

G
sosyal ve ekonomik açılardan uzun vadede 
sağlanabilen, kaynakları koruyan ve toplum 
için fayda sağlayan bir gıda üretim ve dağıtım 
sürecini ifade eder. Bu nedenle tedarik zinciri 
yönetimi, sürdürülebilir gıda için kritik bir rol 
oynamaktadır. Kaynak verimliliğinin artırılarak 
israfın azaltılması, karbon ayak izinin azaltıl
ması, toplumsal etkilerin gözetilmesi ve gıda 
güvenliğinin sağlanması gibi faktörler; sürdü
rülebilir gıda üretimine ve dağıtımına yönelik 
tedarik zinciri yönetiminin önemini ortaya 
koymaktadır.

Kaynak verimliliğinde tedarik zinciri 
yönetimi, mevcut kaynakları daha verimli 
kullanarak israfı minimize eder. Özellikle artan 
tüketim göz önüne alındığında, gıda üretimi ve 
dağıtımı süreçlerinde enerji, su ve diğer kay
nakların etkin kullanımını sağlar.

Karbon ayak izinin azaltılmasıyla mümkün 
olan uygun lojistik yönetimi, taşımacılık sıra
sında sera gazı emisyonlarını azaltabilir. Yenile
nebilir enerji kaynakları kullanılabilir. Böylece 

Dünyanın en ikonik 
premium çikolata markası 
olan GODIVA’da lojistik 
süreçler iyi planlama, tam 
zamanında teslimat ve müşteri 
memnuniyeti gibi aksiyonlarla 
en üst düzeyde yönetiliyor. 
Yılda 7 bin tonun üzerinde 
ürünün sevkiyatını yönettiklerini 
belirten GODIVA EMEA 
Tedarik Zinciri Lideri Demirhan 
Tunç, depolama, taşıma ve 
dijitalleşme alanında ciddi 
yatırımlar yaparak, güvenilir 
tedarikçilerle çalışarak ve 
alternatif tüm taşıma modlarını 
kullanarak lojistik süreçlerini 
güçlendirdiklerini söyledi. 

Yılda 7 bin ton ürün dağıtan

lojistik süreçlerini
GODIVA

premium seviye çıkardı

Demirhan Tunç
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tiyaçlar noktasında esnek yapımız ile uyum 
sağlamaktayız.  Verimlilik, sürdürülebilirlik, 
müşteri memnuniyeti ve maliyet optimizas-
yonu gibi konular da gündemimizde yer alan 
diğer başlıklardır.

Gıda lojistiğinin geleceğini nasıl 
görüyorsunuz? Türkiye bu alanda nasıl 
bir potansiyele sahip? 

Gıdaların insan yaşamında vazgeçilmez 
ve ertelenemez bir ihtiyaç olduğu bilinen bir 
gerçektir. Güvenli ve yeterli gıdaya ulaşım 
evrensel bir insan hakkıdır. Gıda lojistiğinin 
geleceği, sürdürülebilirlik, verimlilik ve tek-
noloji odaklı olmaya devam edecektir. Lojistik 
şirketlerinin ve gıda üreticilerinin, daha az 
enerji tüketen, karbon ayak izini azaltan ve 
çevreye duyarlı lojistik süreçlere yönelmesi 
gelecek yıllarda kaçınılmaz olacaktır. 

Türkiye, jeopolitik konumu, coğrafi önemi 
ve tarımsal potansiyeli nedeniyle gıda lojistiği 
açısından büyük bir potansiyele sahiptir. Avru-
pa, Asya ve Ortadoğu’ya yakınlığı, ürünlerin 
hızlı ve etkin şekilde ihracatının ve ithalatının 
yapılmasını sağlar. Gıda ihracatının büyük bir 
gelir kaynağı sağlamasından dolayı son dö-
nemde Türkiye’deki gıda lojistiği firmalarında 
artış sağlanmıştır. Türkiye’de lojistik sektörün-
de 3 bin firma faaliyet sürdürmektedir. Son 
dönemde ABD, Avrupa ve Türkiye’nin yakın 
coğrafi bölgelerinde yapılan yatırımlar ile kü-
resel pazarlarda etkili olan birçok Türk lojistik 
firması bulunmaktadır Ayrıca, Türkiye’de 
tarım ürünlerinin çeşitliliği, gıda sanayisinin 
büyümesini desteklerken, lojistik sektörünün 
de bu alanda gelişmesine olanak tanır.

GIDA LOJISTIĞI 5 TEMEL ALANDA TIKANIYOR 

Türkiye’deki gıda lojistiğinin büyüklüğü ve geleceği göz önünde 
bulundurulduğunda, sektörün sürekli gelişime açık bir yapıda olduğunu 
belirten GODIVA EMEA Tedarik Zinciri Lideri Demirhan Tunç, sektörde 
yaşanan sorunları ise 5 başlık altında şöyle sıraladı: 

“Yasal düzenlemeler: Gıda ürünlerinin taşınması ve depolanmasıyla ilgili 
yasal düzenlemelerin eksiksiz ve net olması, güvenli ve sağlıklı bir tedarik 
zincirinin olmazsa olmazıdır. Ürünlerin taşınması sırasında uyulması gereken 
sıcaklık, hijyen ve güvenlik kurallarının belirlenmesi ve denetlenmesi önemlidir.

İdari prosedürler ve bürokrasi: Lojistik süreçlerdeki aşırı bürokrasi ve idari 
prosedürler, zaman kaybına ve maliyet artışına neden olabilir.

Altyapı ve ulaşım: Bazı bölgelerde altyapı eksiklikleri ve ulaşım zorlukları, 

ürünlerin zamanında ve uygun koşullarda tüketiciye ulaşmasını engelleyebilir.
Eğitim ve bilinçlendirme: Gıda lojistiğinde çalışanların eğitimi ve 

bilinçlendirilmesi, kalite ve güvenlik standartlarının sağlanması için önemlidir.
Teknolojik altyapı ve veri izleme: Gıda lojistiğinde teknolojik altyapı 

ve veri izleme sistemleri eksikliği, süreçlerin izlenmesi ve yönetilmesinde 
zorluklar yaratabilir.” Bu sorunların çözümü için öncelikle üretici firmalara, 
sonra kamuya ve lojistik şirketlerine önemli görevler ve sorumluluklar 
düştüğünü vurgulayan Tunç, “Yasal düzenlemelerin güncellenmesi, 
altyapı yatırımlarının artırılması, teknolojik çözümlerin kullanımı ve eğitim 
programları gibi adımlar, gıda lojistiğinin iyileştirilmesine yönelik atılacak 
adımlar arasında yer alabilir” dedi. 

kalite, hijyen standartları ve görselliğinin korun-
ması aynı zamanda soğuk zincirin de bozulma-
ması için gerekli alt yapıyla donatılmıştır. 

Çikolatalarımız, üretim merkezlerimizden 
dünyanın her tarafına dağılırken uluslararası 
düzeyde alternatif tüm nakliye modelleri kul-
lanılmaktadır. Deniz, kara, intermodal bunların 
başlıcalarıdır. Yıllık tonajımız global olarak 7 bin 
tonun üzerindedir. 

Lojistik iş ortağınızı nasıl seçiyorsunuz? 
Lojistik iş ortaklarının seçimi, süreçlerin 

verimliliği ve müşteri memnuniyeti açısından 
kritik öneme sahiptir. Bu süreçte güvenilirlik 
ve performans geçmişi, uygun fiyatlandırma, 
kapasite ve esneklik, teknolojik yetkinlik 
ve sürdürülebilirlik kriterlerine bakmakta-
yız. Bu alanda GODIVA standartları (hem 
kalite&hijyen hem de müşteri memnuniyeti) 
çerçevesine uygun olabilecek iş ortakları ile 
çalışmayı tercih etmekteyiz. 

YÜKSELEN PETROL FIYATLARI 
MALIYETI ARTIRIYOR 
Lojistik gündeminizde neler var? 

Artan petrol fiyatları lojistik gider kalem-
leri içerisinde gün geçtikte daha da önemli bir 
başlık haline gelmektedir. Lojistik giderlerinin, 
özellikle bizim gibi üst düzey hizmet ve servis 
veren firmalar dikkate alındığında, toplam 
maliyet hesaplarımızdaki payı büyüktür. 

Lojistik gündemimizde şirketin stratejileri, 
müşterilerimizin talepleri, sektördeki yenilikler 
ve teknolojik gelişmeler gibi konular mevcut 
ve bu konuları çok yakından takip etmekteyiz. 
Değişmekte olan çağa ayak uydurmakta, ih-

ihtiyaçlara istinaden yenilerini açmaya devam 
ediyoruz. Buradaki en önemli özellik, tüm 
depolarımızın GODIVA kalite standartlarıyla 
uyumlu olmasıdır. 

» Taşımacılık araçları: Farklı bölgelerdeki 
gereksinim ve regülasyonlara istinaden makro 
ve mikro taşımacılık yapmanın yanı sıra tüm 
farklı taşımacılık türlerini de en efektif şekilde 
kullanmaktayız. Buralarda özellikle ısı derecele-
rimizin korunmasını sağlayan motorların yeni-
lenebilir enerjiyle sağlanmasını destekleyecek 
süreçlerimiz devam etmektedir. 

» Otomasyon ve robotik sistemler: Üretim 
süreçlerimizde otomasyonlar kullanılıyor ve 
varyasyonların artmasıyla yeni yatırımlar des-
teklenmektedir. 

» Veri analitiği ve lojistik yazılımlar: “Big 
Data” yönetimi, artan rekabette önem kazan-
mıştır. Biz de hizmet seviyelerimizi daha da 
üst seviyeye çıkarmak için bu yazılımlardan 
yararlanıyor, veri analitiğini önce anlayıp sonra 
operasyona döküyoruz. Dijitalleşmenin önemi-
nin ve faydalarının farkında olmamızın yanında 
bunun için arka tarafta sürekli Ar-Ge çalışmaları 
yapıyoruz. 

‘ALTERNATIF TÜM NAKLIYE 
MODELLERINI KULLANIYORUZ’
 Yıllık ne kadar tonluk bir sevkiyat 
gerçekleştiriyorsunuz? Bu sevkiyatlarda 
kullandığınız yöntemler neler?

Ürünlerin dağıtımı, tedarik zinciri yöneti-
minde en kritik aşamalardan biridir. Premium 
çikolata üreticisi olarak, dağıtım süreçlerini 
müşteri memnuniyetini en üst seviyede sağla-
mak için titizlikle yönetmekteyiz. Çikolata her 
ne kadar kolay bir ürün görünse de, GODIVA 
olarak kalite süreçlerimizi ve ürünlerimizin 
doğru standartlarda müşterilerimize ulaştırmak 
için uygulanması zorunlu bazı kriterler mevcut-
tur. Bunları sıralayacak olursak; 

Dağıtım merkezleri: Çikolatalarımızı +15 
ile +18 derece arasında yüzde 50 ile yüzde 70 
nem kriterlerine uyarak saklamaktayız. Zincirin 
bozulmaması için tüm depolarımız bu kriterlere 
uygun alt yapılarla desteklenmektedir.

Nakliye ve ürün sevkiyatı: Sevkiyatları-
mızda kullandığımız araçlar, çikolatalarımızın 
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Akca Lojistik olarak, gıda kayıplarını 
önlemek için çeşitli çözümler sunmak-
tayız. Depolama alanında 30’dan fazla 
tesiste toplam 350 bin metrekarelik depo-
lama kapasitemiz mevcut, bunların dört-
te biri serin, soğuk ve donuk iklimlendi-
rilmiş alanlardır. Bu alanlarda çeşitli gıda 
ürünlerini doğru şartlarda muhafaza edi-
yoruz. Nakliye faaliyetlerimizde günlük 
500 sefer araç hareketi gerçekleştiriyoruz 
ve bunların yarısından fazlası serin ve 
soğuk rejimde çalışan araçlardır. Şehir içi 
mikro dağıtım alanında da gıda, peraken-
de ve e-ticaret ağırlıklı çalışmalar yürüt-
mekteyiz. Bu alanda +4°C rejimde çalışan 
araçlar kullanarak e-ticaret ve perakende 
sektörlerine hizmet veriyoruz. Gıda lojis-
tiğinde kaybın önüne geçebilmeniz için 
öncelikle soğuk zincirin kırılmamasına 
ve kontaminasyon (bulaşı) riskinin ön-
lenmesine dikkat etmeniz gerekmektedir. 
Hem depolamada hem taşımada az önce 
belirttiğimiz altyapıları oluşturduktan 
sonra bunların sistem üzerinde izlenilebi-
lir olmasını sağlamanız gerekmekte. Biz 
de sahip olduğumuz gerek WMS (Depo 
Yönetim Sistemi) gerek TMS (Nakliye 
Yönetim Sistemi) ile tesis ve araçlarımız-
daki ısı derecelerini entegre bir şekilde 
takip ediyoruz. Sistem algoritmaları ile 

G
ıda israfında en önemli 
etkenler neler? Türkiye’de 
durum nedir?

Gıda israfı, küresel dü-
zeyde giderek artan bir sorun olarak 
karşımıza çıkıyor. Her yıl dünya gene-
linde üretilen gıdaların yaklaşık üçte biri 
kayboluyor. Türkiye’de de benzer bir 
durum söz konusu. Birleşmiş Milletler’in 
Gıda İsrafı raporuna göre; ülkemizde 
yılda 7,7 milyon ton gıda israfı yaşanıyor. 
Bunun sebepleri arasında üretim hacmi 
kayıpları, yanlış depolama ve taşıma gibi 
faktörler yer alıyor. TÜBİTAK araştırma 
verilerine göre, Türkiye’de üretilen meyve 
ve sebzelerin yüzde 25-40’ı ya üretim-da-
ğıtım aşamasında kayba uğruyor ya da 
satış ve tüketim aşamasında atık haline 
dönüşüyor. Bu büyük orandaki israf, ülke 
ekonomisi açısından önemli bir kayıp. 
Türkiye’de lojistik hizmetlerinin etkin bir 
şekilde yürütülmesi, gıda israfının önüne 
geçmeye yönelik önemli adımların atılma-
sını sağlayacaktır. 

Gıda lojistiğinde en önemli unsurlar-
dan biri, ürünlerin lojistik süreç boyunca 
formunun korunarak, uygun iklim ko-
şullarında depolanması ve taşınmasının 
sağlanmasıdır. Doğru taşıma ve depolama 
çözümleri, gıda israfını azaltmada kri-
tik bir rol üstleniyor. Lojistik süreçlerin 
düzgün yönetilmemesi ve soğuk zincirin 
kırılması, gıda ürünlerinin bozulmasına 
ve kullanılamaz hale gelmesine neden 
oluyor. Bu nedenle, denetlenebilir lojistik 
standartlarla gıdanın hareketinin sağlan-
ması, gıda kaybının önüne geçmek ve 
sağlıksız beslenmenin engellenmesine 
katkı sağlamaktadır. Gıda israfını en aza 
indirerek hem çevresel hem de ekonomik 
açıdan önemli kazanımlar elde edebiliriz.

350 BIN M2’YI AŞAN 
DEPOLAMA ALANI
Akca Lojistik, gıda ve soğuk zincir 
lojistiğinde ne tür çözümler sunuyor? 

G
ıda israfında en önemli 

350 bin m2’yi aşan depolama 
alanı, güçlü dağıtım ağı, gelişmiş 
teknolojik altyapısı ve alanında 
uzman ekibiyle gıda lojistiğinde 
fark yaratan Akca Lojistik’in, 
iş hacminin üçte birini bu alan 
oluşturuyor. Yılın ilk yarısında 30 
bin seferin üzerinde gıda ürünü 
sevkiyatı gerçekleştirdiklerini 
belirten Akca Lojistik Genel 
Müdürü Enes Akça, bu sayıyı 
yılın ikinci yarısında yüzde 25 
artırmayı hedeflediklerini söyledi.

Akca Lojistik olarak, gıda kayıplarını 
önlemek için çeşitli çözümler sunmak-önlemek için çeşitli çözümler sunmak-önlemek için çeşitli çözümler sunmak

etkenler neler? Türkiye’de 

linde üretilen gıdaların yaklaşık üçte biri 

durum söz konusu. Birleşmiş Milletler’in 

yılda 7,7 milyon ton gıda israfı yaşanıyor. 

kayıpları, yanlış depolama ve taşıma gibi 

verilerine göre, Türkiye’de üretilen meyve 
-

Çözüm 
ortaklarına 
özelleştirilmiş 
çözümler 
sunuyor Enes Akça

kontaminasyon riski olan ürünlerin bir 
arada tutulmasının önüne geçiyoruz. 
Gelişen teknoloji ile artık IoT’yi (nesnele-
rin internetini) akıllı etiketleri konuşuyo-
ruz. Bunları da süreçlerimizin içine dahil 
ederek izlenilebilirliği daha da artırmayı 
hedefliyoruz.

AKILLI ELDIVEN 
TEKNOLOJISIYLE 
VERIMLILIK ARTIRIYOR 
Sektörde nasıl fark yaratıyorsunuz? 

Akca Lojistik olarak, kişiselleştirilmiş 
çözümler sunma konusunda iddialıyız. 
Çözüm ortaklarımızın ihtiyaçlarını tam 
olarak anlayarak, onlar için özel olarak 
tasarlanmış lojistik çözümleri sunmak, 
en güçlü yönlerimizden biridir. Sektör-
deki başarımızda teknolojik yatırımları-
mızın ve nitelikli personel altyapımızın 
önemli bir rolü bulunuyor.
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depolama alanında eksiklik olduğunu 
görüyoruz ve bu alana yatırım yapma-
nın gerekliliğine inanıyoruz. Bu sebep-
le, buraya odaklanma niyetindeyiz. 
İklimlendirilmiş alanlara sahip depo 
sayımızı Türkiye genelinde artırmak bu 
alanda birinci hedefimiz. Buna paralel 
olarak taşıma faaliyetlerimizde de filo-
muzdaki FRC sertifikalı araç sayımızı 
artırmak niyetindeyiz.

Gıda lojistiği tarafında çalışma ve 
gelişmesini büyütmemizin yanı sıra 
bu işin sosyal sorumluluk tarafına da 
ayrıca önem veriyoruz. Gençlerin lojis-
tik sektörüne ilgisini artırma yönünde 
planlarımızı sürdürüyoruz. Bu kapsam-
da okullarda eğitim ve bilgilendirme 
faaliyetlerine başlayacağız. Bunu daha 
disiplinli ve sistematik hale getireceğiz. 
Ajandamızda bulunan diğer önemli 
unsurlar arasında, operasyonel verimli-
liği artırmak için teknolojik yatırımlara 
ağırlık vermek ve süreç iyileştirmeleri 
yer alıyor. Daha akıllı depolama ve stok 
yönetimi sistemleri ile teslimat süreleri-
ni optimize etmeyi planlıyoruz.

‘ETKIN BIR DENETIM MEKANIZMASINA IHTIYAÇ VAR’ 

Gıda lojistiğinde en hayati konunun, gıdanın özgün formunun 
muhafaza edilmesi olduğunu vurgulayan Akca Lojistik Genel Müdürü 
Enes Akça, “Gıda ürününün bir kere formunu bozduğunuzda 
veya kontamine ettiğinizde o ürün tamamen kullanılamaz hale 
gelmekte. Eğer denetim eksiklikleri sebebiyle böyle bir ürün tekrar 
dolaşıma girerse bu insan sağlığı açısından da sakıncalı bir durum 
teşkil etmekte. Bütün bu sıkıntıların önüne geçebilmek için yüksek 
standartlara sahip depoların sayılarının artırılması ve FRC ve 
FRN sertifikalı araçların piyasada daha çok bulunur hale gelmesi
önemli. Ayrıca bütün bu altyapıyı destekleyen ve izlenilebilir kılan 
IT altyapılarına ilişkin yatırımların da yapılması lazım” dedi. İsrafın 
önlenmesi ve daha etkin bir lojistik yönetimi için mevcut yasal
düzenlemelerin güncellenmesi ve daha sıkı denetim mekanizmalarının 

oluşturulmasının önemine dikkat çeken Akça, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Ülkemizin taraf olduğu ATP Konvansiyonu gibi uluslararası 
standartların daha etkin bir şekilde uygulanması ve denetlenmesi 
gerekmekte. Türkiye’de ATP Konvansiyonu’nun oluşturduğu 
FRC sertifikasına sahip 15 bin civarında TIR dorsesi bulunduğu 
söylenilebilir. Bunların yüzde 80’i ihracata çalışırken, kalan 3 bin 
civarında aracın Türkiye dahilindeki işleri kaldırması çok mümkün 
görünmemektedir. Buradan şunu anlayabiliriz ki Türkiye’de yurt içi 
taşımacılıkta atılması gereken daha çok adım bulunuyor. Ayrıca lojistik 
alanında faaliyet gösteren şirketler olarak bizlerin de üzerine düşen 
görevler bulunmakta. Soğuk zincire daha fazla yatırım yapmalı bu 
alanda bilincin artırılmasına katkı sağlamalıyız. Ve aynı zamanda iş 
süreçlerimizi daha denetlenebilir ve izlenilebilir hale getirmeliyiz.” 

depolamaktayız. Bu alanlarda depoladığı-
mız ürünlere örnek vermek gerekirse çiko-
lata, atıştırmalık ürünler, süt ve süt ürünleri, 
dondurulmuş hazır gıdalar, konserve 
ürünleri ve margarin gibi son kullanıcıya 
yönelik ürünlerin depolamaktayız. Nakliye 
tarafında ise indirim marketleri, yerel zin-
cirler, bayiler, otel, kafeterya restoran gibi 
müşteri noktalarına 2023’ün ilk 6 ayında 30 
bin seferin üzerinde gıda ürünü sevkiyatı 
gerçekleştirdik. 2023 yılının ikinci yarısında 
ise hem yatayda müşteri portföyümüzü 
genişleterek hem de okula dönüş (back to 
school) dönemi ve Kasım ayı e-ticaretteki 
beklenen artışların etkisiyle ilk 6 ayda 
oluşturduğumuz kapasiteyi en az yüzde 25 
oranında geliştirmeyi hedefliyoruz. Bunun 
ilk işaretlerini de görür durumdayız.

Ajandanızda neler var? 
Gıda lojistiği alanında özellikle soğuk 

zinciri önemsiyoruz. Bu doğrultuda, 2023 
yılı içinde yeni bir soğuk hava deposunu 
faaliyete geçirdik. Bu depo özellikle İs-
tanbul bölgesindeki müşterilerimize şehir 
içi dağıtım hizmeti sunma amacıyla kul-
lanılıyor. Türkiye genelinde soğuk zincir 

Sektördeki sürekli değişen ve gelişen 
teknolojilere olan ilgimiz ve öncü olma 
vizyonumuz, Akca Lojistik’i diğer firma-
lardan ayıran önemli faktörler arasında. Bu 
nedenle, yeni teknolojilere yatırım yapıyor 
ve lojistik süreçlerimize otomasyonu dahil 
ederek verimliliği artırmayı hedefliyo-
ruz. Depolarda kullanılan iş makinelerin 
otonom hale getirilmesiyle ilgili her türlü 
projeye ilgi duyuyor ve bunları takip 
ediyoruz. Bu yola baş koymuş, start-up 
mantığında çalışan genç mühendis arka-
daşlarımızı destekliyoruz ve desteklemeye 
devam edeceğiz. 

Bunlara ek olarak Akca Teknoloji altın-
da geliştirdiğimiz çözümler, hem kendi iş 
süreçlerimizi optimize etmemize hem de 
müşterilerimize teknoloji hizmeti sunarak 
sektöre katkı sağlamamıza yardımcı oluyor.

Çözüm ortağı olduğumuz akıllı el-
diven teknolojimiz, lojistik sektöründe 
inandığımız önemli bir inovasyonu temsil 
etmektedir. Akıllı eldivenler, el terminalle-
rinin yerini alarak hem hızıyla hem ergo-
nomisiyle iş yapılan sektöre bağlı olarak 
yüzde 20 ila 50 arasında operasyonel ve-
rimlilik sağlayan ürünlerdir. Bu akıllı eldi-
venler sayesinde lojistik süreçlerinde insan 
kaynaklı hataları minimuma indirmeyi, 
çalışma sürelerini önemli ölçüde azaltmayı 
hedefliyoruz. Akca Lojistik olarak, çözüm 
ortaklarımıza en iyi hizmeti sunma misyo-
numuzu büyük bir özveriyle yerine getir-
mek için çalışmalarımızı sürdürüyoruz.

ILK YARIYILDA 30 BIN SEFER!
Yılın ilk yarısında nasıl bir taşıma 
hacmine ulaştınız? Yılı nasıl 
kapatmayı hedefliyorsunuz?

Akca Lojistik olarak, depolama, nakliye 
ve mikro dağıtım ana faaliyet alanlarımızı 
oluşturmakta. Bütün bu alanlarda gıda 
sektörüyle de çalışma halindeyiz. Bütün bu 
faaliyet alanlarımızın tamamının 1/3’ünde 
gıda ve ilişik ürünlerin lojistiğini yönetmek-
teyiz. Daha spesifik olmak gerekirse depo-
lama kapasitemizin ¼’ünde gıda ürünleri 

Akca Lojistik Gebze Deposu
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sıfırlamak ve 2039 yılına kadar tüm değer 
zincirimizde net sıfır emisyon elde etmek 
için bilime dayalı hedefler belirledik. 
Lojistik operasyonlarımız da tedarik 
zincirimizin kritik bir parçası olarak bu 
hedefleri paylaşıyor. Kısaca değinmek 
gerekirse 2010’dan 2020’ye kadar, küresel 
lojistik ağımızın CO2 verimliliğini yüzde 
40 oranında başarıyla artırdık. Önü-
müzdeki on yılda da lojistik ve dağıtım 
emisyonlarımızı ek yüzde 40-50 oranında 
azaltmayı hedefliyoruz. 

U
nilever, tedarik zinciri ve 
lojistik süreçlerini nasıl 
şekillendiriyor? En temel 
öncelikleriniz neler?

Günümüzde iklim değişikliği, çağımı-
zın en önemli sorunlarından biri ve Unile-
ver olarak işimize yönelik en büyük uzun 
vadeli riski oluşturuyor. İklim değişikli-
ğini ele almak için kararlı adımlar atmak, 
sadece insanların ve gezegenin iyiliği için 
değil, aynı zamanda işimizin sürdürülebi-
lirliği için de hayati önem taşıyor. 

 Unilever olarak tedarik zinciri ve 
lojistik süreçlerimizi global sürdürülebi-
lirlik taahhütlerimizi göz önüne alarak, 
bilim temelli hedeflerimiz doğrultusunda 
iyileştirmeleri hayata geçirecek şekilde 
planlıyoruz. Unilever’de İklim Dönüşüm 
Eylem Planımız kapsamında 2030 yılına 
kadar kendi operasyonel emisyonlarımızı 

2039 yılına kadar operasyonel emisyonlarını sıfırlamayı hedefleyen Unilever, lojistik operasyonlarını 
da buna göre kurguluyor. Lojistikte sürdürülebilirlik stratejilerini iki ana temele dayandırdıklarını 
vurgulayan Unilever Türkiye Müşteri Servisi ve Lojistik Direktörü Tuğba Serez Köse, “Dağıtım 
operasyonlarımızda katedilen mesafeleri en aza indirmeyi hedefliyor ve taşımacılığı daha çevre 
dostu hale getirmeye çalışıyoruz. Başka bir deyişle, ‘kilometreleri yeşillendirmeyi’ hedefliyoruz” dedi. 

Unilever, kilometreyi 
yeşillendirme hedefinde!

Lojistikte sürdürülebilirlik stratejimiz 
iki ana temele dayanıyor: Birincisi, dağı-
tım operasyonlarımızda katedilen me-
safeleri en aza indirmeyi hedefliyoruz. 
İkincisi, taşımacılığı daha çevre dostu 
hale getirmeye çalışıyoruz - başka bir 
deyişle, “kilometreleri yeşillendirmeyi” 
hedefliyoruz. 

 Öte yandan taşımacılık emisyonla-
rımızın büyük çoğunluğu, ürünlerimizi 
taşıyan ve genellikle sahibi olmadığımız, 
iş birliği yaptığımız taşımacılık şirketleri-
nin kamyon, tren ve gemileri tarafından 
üretiliyor. Bu nedenle kamyonların kat 
ettiği mesafeyi optimize ederek, yükle-
me verimliliklerini artırarak ve düşük 
karbon alternatif yakıtları benimseyerek 
emisyonları en aza indirmek için lojistik 
tedarikçilerimizle aktif olarak iş birliği 
yapıyoruz. 

bilim temelli hedeflerimiz doğrultusunda 

planlıyoruz. Unilever’de İklim Dönüşüm 

kadar kendi operasyonel emisyonlarımızı 

nin kamyon, tren ve gemileri tarafından 
üretiliyor. Bu nedenle kamyonların kat 
ettiği mesafeyi optimize ederek, yükle
me verimliliklerini artırarak ve düşük 
karbon alternatif yakıtları benimseyerek 
emisyonları en aza indirmek için lojistik 
tedarikçilerimizle aktif olarak iş birliği 
yapıyoruz. 

Tuğba Serez Köse
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şılamalarını beklediğimiz bir numaralı 
kriterimiz; standartlara tam uyumluluk 
sağlanması. Faaliyet gösterdiğimiz ül-
kenin kuralları, Unilever’in iş güvenliği, 
iş ilkeleri, etik ve kalite standartları gibi 
alanlara uyumluluk olmazsa olmazımız. 
Bunun dışında elbette iyi servis alabil-
memiz, maliyet yapısı, esneklik, yenilik-
çilik, gelişime açık olma gibi kriterler de 
tercihlerimizde belirleyici oluyor.  

Lojistik gündeminizde neler var?  
Unilever olarak işimizin önemli bir 

parçası olan lojistik ve tedarik zincirinde 
net sıfır emisyona ulaşma hedefimiz ana 
gündemimizi oluşturuyor. Bu hedefe 
ulaşmak için teknolojik çözümler ve 
dijitalleşme ile iş sonuçlarımızın verimli 
hale getirilmesi ilk önceliğimiz.  

Bununla birlikte müşterilerimize en 
iyi hizmeti en kaliteli ve güvenli şekilde 
götürmek de eş değer önceliklerimizden 
biri ve işimizi geliştirirken standartlara 
uyumluluk ne kadar olmazsa olmaz 
kuralımız ise, çevreye duyarlı çözümlere 
odaklanan, tasarruf yaratacak fikirlere 
yatırım yapmayı da bir o kadar önem-
siyoruz.  

Bunlara ek olarak, elbette çalışanla-
rımızın memnuniyeti ve sektörümüzün 
geleceğine hazır yeteneklerin yetiştiril-
mesi için çalışmalarımızın da her zaman 
gündemimizde olduğunu belirtmeliyim.  

‘SEKTÖREL DÖNÜŞÜME IHTIYAÇ VAR!’

Lojistik ekibi olarak yol güvenliği ve emisyonların azaltılmasına yönelik 
çok mesai sarf ettiklerini vurgulayan Unilever Türkiye Müşteri Servisi 
ve Lojistik Direktörü Tuğba Serez Köse, konuşmasını şöyle sürdürdü: 
“Fakat büyük bir etki (gelişim) sağlamak için sektörel dönüşüme
de ihtiyaç duyulduğunu söyleyebiliriz. Örnek vermek gerekirse, yol 
güvenliği sağlanması için araçlarımızın teknolojik altyapılarını ve 
kondisyonlarını iyileştirmek adına devamlı çaba sarf ediyoruz. Çünkü 
biliyoruz ki bu iyileştirme sadece şirket faaliyetlerimizin güvenliğine 
değil, bireyler olarak hepimizin trafikte daha güvenle seyahat etmesine 

de katkı sağlayacak. Diğer yandan, lojistik sektöründe karbon 
emisyonlarının azaltılması için elektrikle veya yenilenebilir kaynaklardan 
elde edilen alternatif yakıtlarla çalışan araçlara ihtiyaç var. Bu araçların 
yaygınlaşabilmesi için de sektörde dönüşümün bu yönde teşvik edilmesi, 
hızlanması ve şehirlerarası sevkiyat sırasında yenilenebilir yakıtların 
ya da elektriğin sağlanabileceği altyapının oluşturulmasına ihtiyaç 
var. Umuyorum ki ilerleyen dönemlerde, daha güvenli ve temiz bir 
gelecek için çok daha fazla firma ve sektör temsilcisinin bu konulara 
odaklandığını ve dönüşümün hızlandığını görebiliriz.”

Gıda güvenliğini nasıl sağlıyorsunuz? 
 Unilever olarak gıda güvenliğini 

üretimden dağıtıma kadar en ön planda 
tutuyoruz. Ürün portfolyomuzda yer alan 
gıda ürünlerinin değişken gereksinimleri-
ne göre, uygulamalarımız değişiklik göste-
rebiliyor. Örneğin eğer söz konusu soğuk 
zincirdeki bir ürünse, hem depolarımızda 
hem de dağıtım araçlarımızdaki sıcaklıkla-
rı sürekli olarak bağlantılı sistemlerle takip 
ediyoruz. Tüm ürün gruplarımızda hem 
ülkemizin kurallarına hem de Unilever’in 
global kalite standartlarına uyumlu dav-
randığımızdan emin olmak için süreçleri-
mizi zincirin her adımında denetliyor ve 
en son teknolojiden faydalanıyoruz. 

ÖNCELIK STANDARTLARA 
TAM UYUM 
Lojistik iş ortağınızı nasıl 
seçiyorsunuz? Bu alanda olmazsa 
olmazlarınız neler? 

 Lojistik faaliyetlerimizi sürdürürken 
depolamada, nakliyede, iş ve yol güven-
liği çözümleri ve ekipman tedariği gibi 
alanlarda pek çok tedarik firması ile çalışı-
yoruz. Dolayısıyla tedarikçilerimiz bizler 
için sıradan bir hizmet sağlayıcı olmanın 
çok ötesinde, her birini işimizi bugünlere 
getiren ve geleceğe taşımamızda önemli 
katkıları olacak olan iş ortaklarımız olarak 
görüyoruz. Böyle bir iş ilişkisini kurabil-
mek için de seçim yaparken onlardan kar-

FILOYU ELEKTRIKLI ARAÇLARLA 
GÜÇLENDIRDI
Lojistik süreçlerinizi iyileştirmeye 
dönük ne tür yatırımlar 
gerçekleştirdiniz? 

 Tedarik zinciri ve lojistik süreçlerimizde 
her zaman teknolojik gelişmeleri yakından 
takip ediyoruz. Genel olarak verimliliğimizi 
artırırken hizmetimizi iyileştirecek, işimizi 
daha güvenli yapmamızı sağlayacak ve çev-
reye etkimizi azaltacak alanlarda yatırımla-
rımızı hayata geçirmeye dikkat ediyoruz. Bu 
amaçların bir veya birkaçına hizmet eden 
lojistik yatırımlarımıza ve uygulamalarımı-
za birkaç örnek vermek gerekirse:   

» Nakliye planlamada yük, rota ve araç 
optimizasyonu için dijital çözümlerden 
faydalanıyoruz.  

» İş ve yol güvenliği için araçlarımızı 
telematik vb. cihazlarla ve ileri uygulama 
örnekleriyle takip ediyoruz; piyasadan te-
darik ettiğimiz araçların belirlediğimiz yol 
güvenlik kriterlerine uygunluğunu ürün 
yüklemeden önce kontrol ediyoruz.  

» Müşterilerimize ve dolayısıyla 
tüketicilerimize verdiğimiz hizmet sevi-
yesini iyileştirmek için tahmin kalitemizi 
artırmak, üretim ve nakliye planlarımızı 
daha iyi optimize etmek amacıyla uçtan 
uca planlama süreçlerimizi dijitalleştirdik. 
Bununla birlikte tasarruf sağlamak için de 
dijitalleşme ve otomasyon çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.  

» Çevreye etkimizi azaltmak için 
yaptığımız yatırımlarımızla Türkiye’de 
bazı ilklere de imza attık: Türkiye’nin ilk 
yüzde yüz elektrikli çekicisine sahip 3 tırı, 
iş ortaklarımızla beraber fabrika-depo arası 
nakliye operasyonlarımıza dahil ettik. Yine 
Türkiye’nin donuk ürün mikro dağıtımın-
daki ilk yüzde yüz elektrikli 20 aracını 
filomuza dahil ettik. Depolarımız ve fab-
rikalarımızda sertifikalı yenilenebilir kay-
naklardan elde edilen elektrikle şarj olan ve 
dolayısıyla sıfır emisyonla faaliyet gösteren 
bu 23 elektrikli araçla dağıtımdaki karbon 
salınımımızı yıllık toplam 250 ton azaltmış 
olacağız. Yakın zamanda güneş enerjisi gibi 
alanlarda da yeni yatırımlarımız hayata 
geçecek.  
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niyle dünyada her yıl milyarca liralık 
maddi kayıp oluştuğunu söyleyen 
Dündar, “Bu durum gıda enflasyo-
nuna, ithalatta artışa ve ihracatta ise 
kayıplara neden oluyor. Frigorifik 
taşımacılığa verilen önemin artması 
gerekiyor” diye konuştu. 

Dündar, CBN Logistics olarak bu 
alanda en iyi hizmeti vermeye ve ha-
tasız lojistik süreçler sağlamaya odak-
landıklarını vurgulayarak, şunları da 
kaydetti: “Her ürün grubunun farklı 
bir sıcaklık rejimi var. Dolayısıyla taşı-
dığımız ürünlerin herhangi bir bozul-
ma olmadan raflara ulaşabilmesi için 
çok titiz davranıyoruz. Tüm araçları-
mızın sıcaklık ve nem takibini uzaktan 
yapıyor, beklenmeyen koşullarda hızlı 
müdahale ediyoruz. Gerekli donanıma 
sahip araç ve çalışanlarımızla hizmet 
verdiğimiz Türkiye-Avrupa arasındaki 
parsiyel frigorifik taşımalarımızda da 
pazar payımızı hızla artırıyoruz.”

CBN Logistics, sıcaklık kontrollü 
parsiyel servisini başlattı 

dar, ürünleri kendi sıcaklık kontrollü 
depolarında çıkış anına kadar muhafaza 
ettiklerini dile getirdi. Dündar, her geçen 
yıl frigo taşıma ve depolama hacimleri-
ni artırdıklarını söylerken, hedeflerine 
ulaşmak için yatırım yapmaya devam 
edeceklerini anlattı.

YANLIŞ TAŞIMALAR GIDA 
ENFLASYONUNU TETIKLIYOR

Doğru yapılmayan ve gerekli şartlara 
uymayan soğuk zincir taşımacılığı nede-

S
oğuk zincir taşımalarındaki uz-
manlığıyla bilinen CBN Logistics, 
uluslararası soğuk zincir taşımacı-
lığında parsiyel hizmetini devreye 

aldı. Sıcaklık kontrollü taşımalarda yüksek 
bir deneyime ve operasyon yoğunluğuna 
sahip olan şirket, özmal frigorifik araçlarıyla 
farklı sıcaklık rejimlerinde taşımalar yapıyor.

CBN Logistics CEO’su Fahri Dündar, 
başta gıda ve ilaç sektörü olmak üzere bir-
çok sektöre parsiyel frigorifik taşımacılık 
hizmeti verdiklerini söyledi. Dündar, “Tür-
kiye ile Avrupa ülkeleri arasındaki gıda 
ihracatında komple ve parsiyel; ilaç ithala-
tında ise komple taşıma hizmeti veriyoruz. 
Son teknolojiye sahip araçlarımız ile kuru, 
serin, soğuk ve donuk sıcaklık değerlerinde 
GDP kurallarına uygun çözümler üretiyo-
ruz” dedi.

UZAK MESAFELERE 
GÜVENLE TAŞIYORLAR

Soğuk zincir taşımacılığında ürün kay-
bının önüne geçtiklerini vurgulayan Dün-

CBN Logistics, Türkiye ile Avrupa ülkeleri arasında parsiyel frigorifik taşımalara 
hız verdi. Şirketin CEO’su Fahri Dündar, 6 aydır test ettikleri hizmette tam 

kapasite servis vermeye başladıklarını, son teknolojiye sahip 
özmal araçları, soğuk hava depoları ve deneyimli 

çalışanları ile özellikle gıda ve ilaç alanında 
ürün kayıplarının önüne 

geçtiklerini belirtti.

Fahri Dündar
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toplanmasına imkân veren kızartma ekipman-
larımız sayesinde, yüzde 100’e varan oranlarla 
biodizel üretimi için yetkili toplayıcı kurumlar 
vasıtasıyla geri dönüştürüyoruz. Ayrıca, resto-
ranlardan çıkan ambalaj atıklarımızın karşılı-
ğında, kanunla belirlenmiş maksimum oranlar 
dahilinde, kamu tarafından yetkilendirilmiş 
kurumlar aracılığıyla geri dönüştürüyoruz.

McDonald’s tedarik zinciri olarak, çevre 
ayak izimizi minimuma indirmek ve gıda 
kaynaklarının sürdürebilirliğine katkıda 
bulunmak amacıyla, tüm iş ortaklarımızı ve 
tedarikçilerimizin çalışma ve istihdam koşulla-
rını, hayvan refahı, üretim girdi kaynaklarının 
seçimini, temizlik ve hijyen sistemlerini çift 
taraflı denetim ve süreç iyileştirme programı 
ile yönetiyoruz.

OPERASYONLAR 3 ANA MERKEZDEN 
YÖNETILIYOR 
McDonald’s lojistik süreçlerini nasıl 
yönetiyor? Bu alandaki başarı hikayenizi 
anlatır mısınız?

Türkiye’de lojistik ve depolama hizme-
timiz, global partnerlerimizden birisi olan 
Havi Lojistik tarafından; Kocaeli (Şekerpınar), 

McDonald’s sürdürülebilir lojistiğe yatırım yapıyor

S
ürdürülebilir gıda kaynakları 
için tedarik zinciri yönetiminin 
önemi nedir?  

Tedarik zincirinde sürdü-
rülebilirlik kavramı; genel tanımı itibarıyla 
ürünlerinizde kullandığınız kaynakların 
devamlılığının sağlanması ve çevreye olan 
etkilerinizin minimuma indirilmesi olarak 
tanımlanabilir.

McDonald’s Türkiye olarak, global 
vizyonumuzun da öğretisiyle, tedarik zinci-
rimizde özellikle gıda ürünlerinde uçtan uca 
sürdürülebilir bir tedarik zinciri yönetimi 
uyguluyoruz. 

Örneğin kahvelerimizin tamamını, 
rainforest alliance sertifikalı kaynaklardan 
tedarik ediyoruz. Tüm kağıt ambalajlarımı-
zın üretiminde yine FSC sertifikalı hammad-
deler kullanıyoruz. Taze sebzelerimizi global 
GAP sertifikalı kaynaklardan tedarik ediyo-
ruz ve bu yöntemleri uygulayan çiftçi ağımı-
zı her yıl daha da büyütüyoruz. Böylelikle 
tarımsal kaynakların sürdürülebilir olmasına 
destek olmayı amaçlıyoruz. Yine aynı şe-
kilde restoranlarımızda kullanımdan sonra 
oluşan yağ atıklarını, bu atıkların kolayca 
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Türkiye’de yılda 100 bin ton 
ürün sevkiyatı gerçekleştiren 
McDonald’s, sürdürülebilir 
tedarik zinciri yönetimiyle yol 
alıyor. “Tedarik zinciri yönetimi, 
McDonald’s tarafından 
süreçlerin doğru yönetildiği 
en güçlü kaslarından birini 
oluşturuyor” diyen McDonald’s 
Türkiye Tedarik Zinciri Direktörü 
Sertaç Hamza, artan maliyetler 
nedeniyle lojistikte öncelikli 
gündem maddelerinin 
verimlilik ve tasarruf 
olduğunu söyledi. 

Sertaç Hamza
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Lojistik giderlerimizin, özellikle enerji ve 
yakıt maliyetlerinin son iki yılda kur baskısı ile 
yükselmesi sebebiyle, eskiye oranla daha fazla 
bir oranla maliyetlerimiz içinde yer almaya 
başladığını söyleyebilirim. Bu sebeple, özellikle 
verimlilik ve tasarruf öncelikli gündem mad-
delerimiz arasında yer alıyor.

‘SEKTÖREL TANIMLAMALAR 
DOĞRU YAPILMALI’ 
Lojistik süreçlerde karşılaştığınız en temel 
sorunlar neler? Bu sorunların çözümüne 
yönelik kamuya ve lojistik şirketlerine 
hangi görev ve sorumluluklar düşüyor?

 Öncelikli işe, lojistik hizmeti sağlayıcı 
şirketlerin sektör tanımlarını doğru yaparak 
başlanmalı. Bu sektörde iş yapan şirketler 
bazen vergisel boyutta farklı uygulamalara 
tabi tutulabiliyor. Örneğin lojistik şirketlerinin 
taşıdığı sebze-meyve ürünleri hal kanununa 
tabi şirket olarak değerlendirilip, hal içi tüccar 
sıfatı olmadan taşıma yapmasına müsaade 
edilmiyor. Bu da müşterilerde hizmet noktasın-
da memnuniyetsizliğe sebep olabiliyor. Bu gibi 
düzenlemeler hayata geçirilirken lojistik sektö-
rünün maliyet kalemlerine direkt etkisi dikkate 
alınmalı. Getirilen her yükün artık eskiye oran-
la daha fazla ürün maliyetine yüksek etkisi 
sebebiyle lojistik maliyetlerini genel olarak 
düşürebilmek adına kanun yapıcı kurumlar 
tarafından destekleyici önlemler alınmalı.

Bu konularda sektör paydaşlarının, özellik-
le sivil toplum kuruluşlarının, kamu ile yapılan 
çalışmalarda daha etkin rol almaları önemli. 
Aynı şekilde kamunun da sektör taleplerine 
hızlı cevap vermesi ve uygulamadaki yolun 
açılmasının, lojistik sektörünün reel ekonomiye 
etkisi açısından çok önem arz ettiğini düşünü-
yorum.

‘REKABET GÜCÜ TAŞIMA MODELLERI ÇEŞITLENDIRILEREK ARTIRILABILIR’

Pandemi ve deprem afetinde gıda lojistiğinin ne kadar önemli olduğunun 
tecrübe edildiğini vurgulayan McDonald’s Türkiye Tedarik Zinciri 
Direktörü Sertaç Hamza, “Türkiye, lojistik geçiş ve aktarma noktaları 
açısından, global ve bölgesel olarak çok önemli bir konuma sahip ve 
vazgeçilmez bir ülke. Benim gördüğüm ve sektör paydaşlarının da çokça 
bahsettiği üzere, lojistikte farklı taşıma modları ile efektif ve uygun 

maliyetli taşıma sistemleri oluşturulabilirse, hem ürün firesi gibi gereksiz 
maliyetlerden kurtulabilir hem de daha rekabetçi fiyatlar ile dünya 
pazarlarında başarılı ve rekabetçi hale gelinebilir. Rekabetçi ve verimli 
lojistik yönetimin tek bir çözümü olmadığı gibi, özel sektör ve kamunun 
iş birliği sağladığı noktada, bu konuda en doğru çözüm ve çözüm
yollarının da bulanabileceğine de eminim” dedi. 

başta olmak üzere tüm ürünlerin fiziksel, ısı 
ve izlenebilirlik kontrolleri, ısı kontrollü özel 
üretim araçları ile sağlanıyor. Tüm araçlarımı-
zın ısıları sürekli olarak takip ediliyor ve nihai 
sevk noktalarına ulaşan ürünler, tekrar ısı 
kontrolleri yapılarak teslim alınıyor. Bu şekil-
de tüm ürünlerin, lojistiği esnasında, tazeliği 
ve kalitesi korunmuş oluyor. 

Restoranlarımız, yıllık 22 bin birim üzerin-
deki sevkiyatı teslim alıyor. Restoranlarımıza 
yapılan tüm sevkiyatlar, ürün gruplarının 
gerektirdiği ısılarda, frigorifik araçlarla yapıl-
makta. Araçlarda bulunan özel separatörler 
ve teknik donanım sayesinde ürünler üç ayrı 
ısıda (oda sıcaklığı, soğuk, donuk) ve aynı 
araçta teslim ediliyor. HAVI Lojistik araçları 
GPRS sistemi ile gerçek zamanlı (hız, derece 
ve bekleme süreleri vb.) 24 saat izleniyor. 
Böylelikle, tüm ürünlerin, yaklaşık yüzde 
100 oranında, sistem içerisinde hareketlerini 
izlenebilir kılıyoruz. Tüm bu lojistik faaliyetle-
rimiz sonucunda ise toplam yıllık yaklaşık 100 
bin ton ürün taşıması yapıyoruz. 

Lojistik iş ortağınızı hangi kriterlere göre 
seçiyorsunuz? 

Global onaylı iş ortaklarımızdan birisi 
olan Havi Lojistik ile çalışmamızdaki en 
önemli tercih sebebimiz, tedarik zinciri süreç-
lerinin her adımında birbirimizle kolaylıkla 
entegre olabilmemiz ve hatta şirketimizin bir 
departmanı gibi hizmet alabiliyor olmamızdır. 
Bizim gibi ana işi operasyonel mükemmeliyet 
ve kaliteli hizmet sağlamak olan şirketler için 
en kritik nokta farklı yetkinliklere ve güce 
sahip şirketlerin tüm süreçlerde birbiri ile 
uyumlu çalışmasıdır. Biz bunu Türkiye paza-
rında başarı ile sürdürüyoruz.

Ayrıca bilindiği üzere, lojistik sektöründe 
dış kaynak kullanımını, şirket ana yetkinlik-
lerine odaklanmak ve verimlilik sağlamak 
adına kesinlikle önemli bir rekabet aracı ola-
rak görüyorum. Bu konuda alınan tüm out 
source hizmetlerini tek noktada birleştirilerek 
daha verimli ve kontrol edilebilir bir sistem ile 
yönetiyoruz. Böylece uçtan uca tüm sistemi 
izleyebilmemizin yanı sıra yüzde 99 oranında 
operasyonel mükemmellik sağlayabiliyoruz ki 
bu oran sektör ortalamasının çok üzerindedir.

Lojistik gider kalemleriniz içinde nasıl bir 
pay alıyor? Lojistik gündeminizde neler 
var? 

Ankara ve İzmir olmak üzere 3 ana lojistik 
merkezden yönetiliyor.

Tedarik zinciri yönetimi, McDonald’s ta-
rafından süreçlerin doğru yönetildiği en güçlü 
kasını oluşturmaktadır. Özellikle soğuk zincir 
lojistiği yönetimi, sistemin en kırılgan ve en 
önemli noktalarından biridir. İyi yönetilmediği 
takdirde sistemin en zayıf halkası haline dönü-
şebilir. Çünkü tedarik aşamalarında ne kadar 
iyi bir tedarikçi altyapısı kurarsanız kurun, 
doğru ve kontrol edilebilir bir soğuk zincir 
yönetiminiz olmazsa sisteminiz her zaman 
sorunlara açık hale gelecektir.

Lojistiğe yönelik gerçekleştirdiğiniz alt 
yapı ve dijitalleşme yatırımlarından söz 
eder misiniz? 

Lojistiğe yönelik dijital alt yapımızı, global 
iş ortaklarımız ile birlikte ortak akıl ile gün-
celliyor ve sürekli teknolojik gelişmeleri takip 
ediyoruz. En son restoran ihtiyaç tahminleme 
ve sipariş yönetim sistemimizi kendimize ait 
olan bir sistem ile değiştirdik. Aynı zamanda 
global olarak son birkaç yıldır masterdata 
sistemimizi temizleyip datamızı güncel tut-
mak için çalışmalar yapıyoruz. Bu çalışmaların 
sonucunda farklı yatırımlarımız da olacak.

YILDA 100 BIN ÜRÜN SEVKIYATI  
Ürünlerin dağıtımını nasıl 
gerçekleştiriyorsunuz? Yıllık 
ne kadar tonluk bir sevkiyat 
gerçekleştiriyorsunuz? 

Standart kalite sağlama için tüm tedarik-
çilerimizde, ürünün hammadde kaynakların-
dan başlayarak restoranlarımıza ulaştığı süre-
ce kadar, global kalite standartlarımızı birebir 
olarak uyguluyoruz. Bu şekilde McDonald’s 
Türkiye olarak, onaylanan ve sisteme dahil 
edilen tüm tedarikçilerimiz aynı zamanda 
McDonald’s global sisteminin de onaylı teda-
rikçisi haline geliyorlar. 

Tedarikçilerimizden tedarik edilen ürün-
ler, iş ortağımız Havi Lojistik tarafından İstan-
bul (Gebze), Ankara ve İzmir noktalarında ve 
öngörülen depolama koşullarında saklanır. 

Ürünler belirli bir rota planlarıyla 
McDonald’s restoranlarına teslim ediliyor. Acil 
ürün ihtiyacı halinde güzergah planları maksi-
mum maliyet optimizasyonu ile yenileniyor. 

Üreticilerden Havi depolarına ve oradan 
restoran sevk noktalarına kadar olan mal ka-
bul sürecinde, ürün sıcaklık derece kontrolleri 
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Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik HizmEt Üretenleri Derneği (UTİKAD) Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayşem Ulusoy, dünyada her yıl 450 milyar dolarlık gıda ve tarım ürününün 

tarladan sofraya ulaşana kadar kayba uğradığını belirterek, “Toplamda israfla birlikte 
dünyada çöpe giden gıda miktarı 1,5 miyar ton. Yaşanan bu kaybın yaklaşık yüzde 
80’ini üretim, depolama ve lojistik süreçlerdeki hata ve yanlışlıklar oluşturuyor” diyor.

Ayşem Hanım, Türkiye’nin 
dünyada lojistik 
pazarındaki yeri ve önemini 

anlatabilir misiniz?
Dünya Bankası’nın yayınladığı 

Lojistik Performans Endeksi raporuna 
göre, ülkelerin puanları 6 farklı kri-
tere göre belirlenmektedir. Gümrük, 
alt yapı, hizmet kalitesi, zamanında 
teslimat, uluslararası sevkiyat, takip 
ve izlenme ülkelerin puanlandıkları 
kriterlerdir. Bu doğrultuda, Türkiye LPI 
sıralamasında 2018 yılında 47. iken 2023 
yılında 38. sıraya yükseldi. Bu yükseliş 
ülkemizde sunulan uluslararası lojistik 
hizmetlerin kalitesinde ve rekabetçili-
ğinde iyileşme olarak yorumlanabilir

Türkiye’de lojistik sektörünün 
genel yapısı ve pazarın büyüklüğü 
hakkında bilgi verebilir misiniz?

Lojistik, Türkiye’nin ekonomisine 
katkı sağlayan ve istihdam yaratan en 
önemli sektörlerinden biridir. Özellikle, 
jeopolitik konumu sebebiyle kara, hava, 
demir ve denizyolu lojistik faaliyetleri 
ülkemizde oldukça gelişmiş durumda-
dır. Genç ve nitelikli iş gücüne sahip ül-
kemizin etrafındaki uluslararası lojistik 
koridorlarıyla bağlantıları, bölgesinde 

bir lojistik merkez olarak ortaya çıkma-
sına katkı sağlamaktadır. Ülkemizin son 
dönemlerde alt yapıları güçlendirilen 
karayollarına yapılan yatırımlar, teknolo-
jik ve yenilikçi sistemlerle kurulan deniz 
limanları ve uluslararası arenada öncü 
hava meydanları lojistiğin ülke ekono-
mimizdeki etkisinin bir yansımasıdır. 
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası 
Hizmet Ticaret İstatistikleri’ne göre, 2022 
yılında yüzde 47 artışla 90,3 milyar dolar 
ihracat rakamına ulaşan uluslararası 
hizmet ticaretimiz hizmetler dengesinde 
49,9 milyar dolara yükseldi.

“GIDADA KAYBIN YÜZDE 80’I
ÜRETIM, DEPOLAMA VE 
LOJISTIKTE GERÇEKLEŞIYOR”
Türkiye’de gıda sektörü ve lojistik 
arasındaki ilişkiden söz ederek, 
gıda lojistiğinde yaşanan başlıca 
sorunları ve bunların sebeplerini 
bizimle paylaşabilir misiniz?

Ülkemizde soğuk zincir lojistiğinin 

uygulamaları gıda sektörü başta 
olmak üzere ilaç ve aşı lojistiğinde 
görülmektedir. Tarımın ülke ekonomi-
sinde büyük bir yer tutması ve yoğun 
nüfus, gıda taşımalarına sebep olan 
başlıca etmenlerdir. Hasattan sofraya 
ulaşana kadar tarım ürünleri, hayvan-
sal ürünler, et ve süt ürünleri zincirin 
tüm aşamalarında çeşitli kayıplara 
uğrayabilmektedir. Tarım ürünlerinin 
soğuk zincir lojistiği, gıda güvenliği 
ve gıdanın israfının önlenmesi için de 
önemli olan bir konudur. Birleşmiş 
Milletler Gıda ve Tarım Örgütü’nün 
(FAO) verilerine göre, dünyadaki 
toplam tarımsal üretim 3 trilyon dolar 
civarında olup her yıl üretilen toplam 
gıdanın yüzde 15-25’i üreticiden tü-
keticiye ulaşana kadarki süreçte ziyan 
oluyor. Bu oran yaklaşık 450 milyar 
dolarlık gıda ve tarım ürününün 
tarladan sofraya ulaşana kadar ziyan 
olduğunu gösteriyor. Toplamda israfla 
birlikte dünyada çöpe giden gıda mik-
tarı 1,5 miyar ton. Genel olarak değer-

GIDA ÇÖPE GiDiYOR

Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik HizmEt Üretenleri Derneği (UTİKAD) Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayşem Ulusoy, dünyada her yıl 450 milyar dolarlık gıda ve tarım ürününün 

tarladan sofraya ulaşana kadar kayba uğradığını belirterek, “Toplamda israfla birlikte 
dünyada çöpe giden gıda miktarı 1,5 miyar ton. Yaşanan bu kaybın yaklaşık yüzde 
80’ini üretim, depolama ve lojistik süreçlerdeki hata ve yanlışlıklar oluşturuyor” diyor.

Ayşem 
Ulusoy

DÜNYADA 450 MİLYAR DOLARLIK
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“Soğuk zincir yönetiminde sıcaklık izleme, raf ömrü görünürlüğü ve 
stok stratejisi kaliteyi artırıp, ekonomik kayıpları azaltmak için hem 
soğuk zincir yöneticileri hem de çalışanlar için önemli konulardır. Bu 

amaçla soğuk zincirin her aşaması için sensörlerle sıcaklığın de-
vamlı olarak kontrol edilmesi gerekmektedir.”

lendirdiğimizde, yaşanan bu kaybın 
yaklaşık yüzde 80’ini üretim, depolama 
ve lojistik süreçlerdeki hata ve yanlışlık-
lar oluşturuyor.

Özellikle gıda alanında soğuk zin-
cir yönetimi birçok paydaşa sahiptir. 
Üreticiler, aracılar, haller, taşıyıcılar, 
marketler, restoranlar ve nihayetinde 
son tüketiciler zincirin halkalarını oluş-
turmaktadır.  Soğuk zincirin toplum ve 
insan sağlığı için de sahip olduğu önem 
dikkate alındığında tüm paydaşların bi-
linçli ve donanımlı olması gerekmekte-
dir. Türkiye’de soğuk zincir uygulama-
larında eksiklikler olsa da Bozulabilir 
Gıda Maddelerinin Uluslararası Taşı-
macılığı ve Taşımalarında Özel Araçla-
rın Kullanımı (ATP) Anlaşması’na 2012 
yılında taraf olmuştur. Anlaşmanın 
tüm hükümlerinin ülke kanun ve mev-
zuatlarına aktarımı henüz tam olarak 
gerçekleşmemekle birlikte özellikle 
gıda taşımalarında kullanılan araçların 
sertifikalandırılması işlemi Türk Stan-
dartları Enstitüsü (TSE) tarafından ger-
çekleştirilmeye başlanmıştır.

Türkiye’de soğuk zincir gıda 
lojistiğinde bugünkü durumu 
ve bu alanda kullanılan son 
teknolojilerden söz eder misiniz?

Kablosuz sıcaklık izleme teknoloji-
leri, özellikle radyo frekanslı tanımlama 
(RFID) etiketleri son 20 yılda önemli 
ölçüde gelişmiş ve daha doğru, daha 
rahat ve daha düşük maliyetle kullanı-
labilir duruma gelmiştir. Soğuk zincir 
yönetiminde sıcaklık izleme, raf ömrü 
görünürlüğü ve stok stratejisi kaliteyi 
arttırıp, ekonomik kayıpları azaltmak 
için hem soğuk zincir yöneticileri hem 
de çalışanlar için önemli konulardır. Bu 
amaçla soğuk zincirin her aşaması için 
sensörlerle sıcaklığın devamlı olarak 
kontrol edilmesi gerekmektedir. Bu 
yolla anlık veri paylaşımı sayesinde 
ürünlerin raf ömrü hesaplanabilir ve 
işletmeler kendilerine uygun depolama 
ve nakliye kararlarını alabilirler. Soğuk 
zincir lojistiğiyle taşınan gıdaları yalnız-
ca doğru sıcaklık aralığında tutmak ye-
terli değildir. Taşınan gıda ürünlerinin 
kalitesi ve güvenliği için sıcaklıklardaki 
artış ve azalışların da izlenmesi, sıcak-
lıktaki artış ve azalışların belirlenen 

sınırlar içinde kalması sağlanmalıdır.  
Gıda ürünlerindeki soğuk zincirin 

kırılması, sıcaklıklardaki çok küçük 
değişiklikler bile ürünlerin raf ömrünü 
ve güvenliğini önemli derecede etkile-
mektedir. Gıda güvenliği için hasat veya 
üretimden sonra, ürünün mümkün olan 
en kısa zamanda ideal saklama sıcaklı-
ğına getirilmesi sağlanmalıdır. Özellikle 
gıda ürünlerinin soğuk hava depoların-
dan nakliye araçlarına transferi sırasın-
da, liman veya havalimanında ise soğuk 
hava depolarından gemi veya uçağa 
taşınmaları sırasında sıcaklık değişim-
leri oluşabiliyor. Bu risklerin azaltılması 
için yeni teknolojik çözümler, indikatör 
etiket sistemleri üreticiler ve nakliyeciler 
tarafından kullanılmaktadır. Uluslarara-
sı ticareti yapılan gıda ürünleri çoğun-
lukla deniz ve havayolu ile taşınmak-
tadır. Havalimanı veya limanlardaki 
aktarmalar ise, ideal saklama sıcaklığını 
korumak amacıyla, soğutmalı kamyon-
lar ile yapılır. Kamyonların soğutma 
kapasiteleri bu amaçla tasarlanmıştır. 
Transfer sırasında dışarıdaki sıcaklık -5 
derece ile 50 derece arasında değişebil-
mekte, ürünler liman veya havalima-
nındaki transferleri sırasında doğrudan 
güneş ışınına maruz kalabilmektedir. 
Güneş altında sıcaklık ise daha yüksek 
seviyelere ulaşabilmektedir. Deniz 
veya havayolu transferi sırasında ideal 
derecenin korunması için kullanılan 
çözümler soğuk zincirin devamlılığını 
sağlamaktadır. 

“LOJISTIK SEKTÖRÜNDEKI 
2023 IHRACAT BEKLENTISI 
25-30 MILYAR DOLAR”
Lojistik sektörünün ülkemiz 
ihracatındaki payı ve gıda 
ihracatında lojistik sektörünün 
önemi nedir?

Türkiye Cumhuriyet Mer-
kez Bankası Hizmet Ticaret 
İstatistikleri’ne göre 2022 yılında 
yüzde 47 artış ile 90,3 milyar dolar 
ihracat rakamına ulaşan uluslararası 
hizmet ticaretimiz hizmetler denge-
sinde 49,9 milyar dolara yükseldi. 
Lojistik sektöründeki 2023 ihracat 
beklentisi ise 25-30 milyar dolar 
bandında seyretmesi öngörülüyor. 
Bu durum sektörümüzün ekonomi-
deki artış gösteren payının önemini 
gözler önüne sermektedir. Birleşmiş 
Milletler her yıl insan tüketimi için 
üretilen tüm gıdaların yaklaşık üçte 
birinin boşa harcandığını tahmin 
etmektedir. Bu nedenle gıda ihraca-
tında verimli lojistik süreçler hem 
ihracatımız hem de gıda enflasyonu 
açısından büyük önem taşımaktadır.

ATP standartlarına göre bir 
denetim yapılması durumunda, 
normlara uymayan çok sayıda araç 
olduğu görülecektir. Anlaşmaya 
göre, taraf ülkeler arası sınır ötesi 
bozulabilir gıda maddesi taşıması 
yapılırken ATP sertifikası olmayan 
araçlar kullanmak yasa dışıdır. Bir-
çok ülke ATP Anlaşması’nı kendi 

UTIKAD’A GÖRE SOĞUK ZINCIR GIDA LOJISTIĞINDE EN ÇOK YAPILAN HATALAR

» Taşınan ürün cinsinin tam olarak bilinmemesi, taşıma gerekliliklerine 
vakıf olmamak, 
» Navlun ücreti endişeleriyle uygun taşıma modunun seçilmemesi 
» Soğutma sistemlerinde yaşanan teknik problemler  

» İstifleme ve ambalajlama hataları 
» Süre gecikmeleri nedeniyle sözleşmelere uyulamaması  
» Teknoloji kullanımı ve Ar-Ge yetersizliği nedeniyle yaşanan sorunlar  
» Sertifikasyon süreçlerindeki eksiklikler
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“Türkiye, lojistik sektöründe aldığı aksiyonlarla transit ticaret mer-
kezi olmayı hedeflemektedir. Özellikle Rusya-Ukrayna savaşının 
etkisiyle yeniden canlanan Orta Koridor, Türkiye’nin bu noktada 
önemini daha da artırdı. Ülkemizin bu vesileyle transit taşımacı-
lıktaki rolünü güçlendirmesi epey olasıdır. Orta Koridor’un aktive 
edilmesi konusunda geçiş ülkelerinin mevzuat, gümrük ve alt yapı 

sistemlerinin yeniden düzenlenmesi ise önemlidir.”

ulusal kanunlarına uyarlamıştır ve ülke-
mizde bu süreç devam etmektedir. Bu 
noktada araç yatırımlarının finansmanı 
önemli bir sorundur. Teşvik sağlamadan 
bu yatırımların yapılması olası gözükme-
mektedir. Ayrıca bu alanda yeterli nitelik-
te eleman gereksinimi ve denetim konusu 
önem arz eden diğer konulardır.

“SEKTÖR OLARAK DEPREM 
FELAKETINDE KRITIK ROL 
OYNADIK”
Ülkemiz 6 Şubat’ta büyük yıkıma 
ve can kaybına yol açan deprem 
felaketi yaşadı. Bu büyük afet lojistik 
sektörünü nasıl etkiledi?

Afet zamanında kullanmak üzere 
lojistik koridorların belirlenmesi, hangi 
malzemelerin nereden nereye taşınacağı-
nın ve sahra hastanelerinin nerelere ku-
rulacağının belli olması dahil tüm sürecin 
baştan sona kurgulanmasını afet lojistiği 
yönetimi kapsamında değerlendirmeli-
yiz. Sonuç olarak afet sürecinin yöneti-
minde hazırlık sürecinin hayati öneme 
sahip olduğunu tecrübe ettik ve özellikle 
lojistik faaliyetlerin gerek akut dönemde 
acil müdahale ve gerekse uzun vadeli 
dönemde afet bölgesindeki ihtiyaçların 
yerine getirilmesi noktasındaki rolünü 
gördük. Bu kapsamda lojistik sektörünün 
tecrübesi ve refleksleri son derece etkili 
bir ağ kurulmasına yardımcı oldu ve 
kamu idaresiyle eş güdümlü çalışmaların 
sonucunda lojistikçiler olarak hızlı ve çe-
vik bir şekilde çalışmalarımızı yürüttük.

“KÜRESEL TICARETTEKI 
YENI ROTA ARAYIŞLARI 
ÖNEMLI FIRSATLAR SUNUYOR”
Pandemi ve hemen ardından 

başlayan Rusya-Ukrayna 
savaşının Türk lojistik sektörüne 
yansımalarını değerlendirebilir 
misiniz?

Pandemi döneminde ülkeler, dünya-
nın en büyük tedarik merkezi olan Çin’e 
alternatif ülkeleri tedarik zincirlerine 
dahil etmeye başladı. Pandemi ticaret 
hacminin azalmasına yol açarak, ulus-
lararası ticaret üzerinde büyük bir etkisi 
oldu. Türkiye, küresel tedarik zincirle-
rinde nearshoring merkezi olarak ortaya 
çıktı. Bu terim, yatırım faaliyetlerinin 
lojistik ve operasyonel avantajları sebe-
biyle daha yakın bölgelere kaydırılması 
anlamına gelmektedir. Türkiye, Avrupa 
ülkelerine yakınlığı ve üretim kapasitesi 
açısından önemli avantajlara sahiptir. 
Rusya-Ukrayna Savaşı; dünya ticaretin-
deki rota değişimi ve alternatif yeni üre-
tim merkezi arayışları pandemi sonrası 
tedarik zincirindeki kırılma nedeniyle 
başlayan bir süreç olarak şekillendi. Bu-
gün gelinen noktada ise dünya ticareti 
Rusya-Ukrayna savaşı sonrası düzenli 
konteyner taşımacılığında yeni rota ara-
yışlarına devam etmektedir.

Küresel ticaretteki yeni rota arayışları 
Türk lojistik sektörü açısından kimi zor-
luklarla beraber fırsatları da beraberinde 
getirdi. Bu süreçte Ukrayna limanları 
konteyner gemileri için kapanırken ba-
tılı konteyner şirketlerinin çoğu Rusya 
limanlarına seferlerini durdurma kararı 
aldı ve Türkiye limanları Bağımsız Dev-
letler Topluluğu ülkeleri için aktarma li-
manı haline geldi. Bir diğer rota değişimi 
ise kuzey rotasının kapanmasıyla Avrupa 
menşeli yüklerin Batılı şirketler tarafın-
dan karayoluyla Türkiye üzerinden Türkî 
Cumhuriyetlere taşınmasıyla yaşandı. Bu 
değişim Türkiye lojistik sektörünün ger-
çekleştirdiği hamlelerle uluslararası mal 
akışının sürdürülebilmesi adına değerli 
bir coğrafya olduğunu da bir kez daha 
kanıtladı. Pandemi döneminde bir adım 
öne çıkan Türk lojistik sektörü, Rusya-
Ukrayna savaşında kapanan güzergahlar 
söz konusu olduğunda da olağanüstü bir 
başarı sergiledi.

Türkiye, lojistik sektöründe aldığı ak-
siyonlarla transit ticaret merkezi olmayı 
hedeflemektedir. Özellikle Rusya-Ukray-
na savaşının etkisiyle yeniden canlanan 

Orta Koridor, Türkiye’nin bu noktada 
önemini daha da artırdı. Ülkemizin 
bu vesileyle transit taşımacılıktaki 
rolünü güçlendirmesi epey olasıdır. 
Orta Koridor’un aktive edilmesi ko-
nusunda geçiş ülkelerinin mevzuat, 
gümrük ve alt yapı sistemlerinin 
yeniden düzenlenmesi ise önemlidir. 

“E – TICARET TÜRKIYE 
GENELINDE YAYGINLAŞMALI”
Son yıllarda hızla yaygınlaşan e - 
ticarette lojistiğin payı, e-ticaretin 
geleceği ve lojistik sektörüyle 
iş birliğinin geliştirilmesi adına 
yapılması gereken faaliyetler size 
göre nelşer olmalı?

Rakamlara bakıldığında e-ticarete 
olan ilgi tüm dünyada artışını sür-
dürmektedir. Dijitalleşme günlük 
yaşamın içine de yerleşmiş, birçok 
perakende sektörü e-ticarete dahil 
olmuştur/olmaktadır. 2020’de 2 mil-
yardan fazla insan çevrimiçi mal veya 
hizmet satın almış ve aynı yıl boyun-
ca e-perakende satışları dünya çapın-
da 4,2 trilyon doları aşmıştır. 2020 yı-
lının başından itibaren dünyayı etkisi 
altına alan Covid-19 pandemisi ise bu 
artışın en önemli faktörlerinden biri 
olarak karşımıza çıkmaktadır. 

Türkiye’nin e-ticaret hacminin bir 
önceki yıla göre yüzde 116 artarak 
2022 yılında 348 milyar TL olduğu 
kaydedildi. Gelişen dijital süreçler iş 
gücü optimizasyonu sağlayabilmekte 
ve işletmelerin üretkenliğini artırabil-
mektedir. Dolayısıyla e-ticaret, işini 
yurt içi ve küresel pazarlarda büyüt-
mek isteyen tüm işletmeler için bü-
yük fırsatlar sunmaktadır. E-ticaretin 
Türkiye’nin sadece büyük şehirlerin-
de değil, diğer tüm şehirlerinde de 
yaygınlaşması hedeflenip, bu alanda 
faaliyet gösteren firmaların iş yapış 
şekillerinin önündeki engeller kaldırı-
larak dünyayla rekabet edilebilir.
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lar içinde başlayabilir” uyarısında 
bulundu.

‘KAPILARIN SIK AÇILIP 
KAPATILMASI SOĞUK 
ZINCIRI BOZUYOR’

Korhan, aşırı sıcak havalarda, 
soğutmalı araç ve depo kapılarının 
sık açılmasının büyük risk oluş-
turduğunu söyledi. Bunun önüne 
geçmek için teknolojiyi kullandık-
larını kaydeden Korhan, “Zincirin 
tüm tarafları koordineli hareket 
etmeli. Müşterilerimize, araç ka-
paklarının sık açılmadığı bir taşıma 
öneriyoruz. Aynı araçla birden fazla 
teslimat yerine tek teslimatlı planla-
mayı tercih ediyoruz. Ayrıca araçla-
rımızın kapıları kilitlendikten sonra 
uydu aracılığıyla sadece merkezden 
açılabiliyor” şeklinde konuştu.

‘ASFALT ERITEN 
SICAKLARDA BILE 
GÜVENLE TAŞIYORUZ’

Korhan, bunaltıcı günlerde 
sürücülerin, araçların yakınında 
bulunmasının önemine değinerek, 
“Asfaltın bile eridiği bu havalarda 
sürücülerimiz gerekmedikçe mo-
lalarda dahi araçlardan çıkmıyor, 
sıcaklık ünitelerini ve değerlerini 
yakından takip ediyorlar. Park 
halindeki araçlarımıza uydu ile de 
müdahale ederek sıcaklık ayarla-
ması yapabiliyoruz” bilgilerini de 
paylaştı.

SOĞUK ZİNCİR!
üzerinden yapıyoruz. Sıcaklık değer-
lerini sadece biz değil, uzaktan erişim-
le üreticiler de izleyebiliyor” dedi. 

‘FRIGO TAŞIMACILIKTA 
ŞÜPHEYE YER YOK’

Frigorifik araçlarının her sefer 
öncesi ve sonrası denetlenerek dezen-
fekte edildiğini vurgulayan Korhan, 
kalite belgeleri ve sertifikalarının gere-
ği yılda en az 10 kez ulusal ve ulusla-

rarası kuruluşların denetiminden 
geçtiklerini de anlattı. Korhan, 

“Araç ve depo izolasyonları-
mız, sıcaklık takip sistemleri-
miz düzenli kontrol ediliyor. 
Gerek üreticinin deposunda 
gerekse alıcının deposunda, 
araçlarımız ortam sıcaklık 
eşitleme havuzlarına girerek 

teslimatı gerçekleştiriyor” diye 
konuştu.

Soğutma kuşkusu 
oluşan araçların 

anında seferden 
çekildiğini vurgu-
layan Korhan, “Bu 
iş ihmale gelmez. 
Sıfır derecede 
taşınması gere-
ken bir ürünün 
ortam sıcaklığı 15 
dereceye çıkarsa 
bozulma dakika-

S
ıcaktan nefes almanın bile 
zorlaştığı bugünlerde, gıda 
güvenliği daha da önemli 
hale geldi. Yüksek sıcaklık, 

bakterilerin hızla çoğalmasına ortam 
hazırlarken gıda zehirlenmeleri de 
artıyor. Soğuk zincir sayesinde taze, 
işlenmiş veya dondurulmuş ürünler, 
çıkış noktasının binlerce kilometre 
ötesine taşınabiliyor. Ancak aşırı sıcak-
larda zincirin bozulmaması için üreti-
ci, taşıyıcı, dağıtıcı ve perakendecilere 
büyük sorumluluklar düşüyor. 

Transbatur Logistics’in Genel 
Müdürü Cafer Korhan, gıdala-
rın bozulmadan nasıl taşınması 
gerektiğine ilişkin önemli bilgi-
ler verdi. Her ürün için sıcaklık 
şartnamelerine göre hizmet 
sunduklarını belirten Korhan, 
“Aşırı sıcaklarda gıda taşınan 
ortamın ısısı da yüksele-
bilir. Bozulmalara 
karşı kesintisiz 
derece takibi 
önemli. Frigo-
rifik araçları-
mız yüksek 
teknolojiye 
sahip. Ta-
kibi birden 
fazla 
sistemle 
ve uydu 

kalite belgeleri ve sertifikalarının gere
ği yılda en az 10 kez ulusal ve ulusla-

rarası kuruluşların denetiminden 
geçtiklerini de anlattı. Korhan, 

“Araç ve depo izolasyonları-
mız, sıcaklık takip sistemleri-
miz düzenli kontrol ediliyor. 
Gerek üreticinin deposunda 
gerekse alıcının deposunda, 
araçlarımız ortam sıcaklık 
eşitleme havuzlarına girerek 

teslimatı gerçekleştiriyor” diye 
konuştu.

Soğutma kuşkusu 
oluşan araçların 

anında seferden 
çekildiğini vurgu-
layan Korhan, “Bu 
iş ihmale gelmez. 
Sıfır derecede 
taşınması gere-
ken bir ürünün 
ortam sıcaklığı 15 
dereceye çıkarsa 
bozulma dakika-

ötesine taşınabiliyor. Ancak aşırı sıcak
larda zincirin bozulmaması için üreti-
ci, taşıyıcı, dağıtıcı ve perakendecilere 
büyük sorumluluklar düşüyor. 

Transbatur Logistics’in Genel 
Müdürü Cafer Korhan, gıdala-
rın bozulmadan nasıl taşınması 
gerektiğine ilişkin önemli bilgi-
ler verdi. Her ürün için sıcaklık 
şartnamelerine göre hizmet 
sunduklarını belirten Korhan, 
“Aşırı sıcaklarda gıda taşınan 
ortamın ısısı da yüksele-
bilir. Bozulmalara 
karşı kesintisiz 
derece takibi 
önemli. Frigo-
rifik araçları-
mız yüksek 
teknolojiye 
sahip. Ta-
kibi birden 
fazla 
sistemle 
ve uydu 

Aşırı sıcaklıklar soğuk 
zincir lojistiğini gündeme 
taşıdı. Bu dönemde 
gıda taşımacılığının 
güvencesi soğuk 
zincirle sağlanırken, 
zincirin bozulmaması 
için üretici, 
taşıyıcı, dağıtıcı ve 
perakendecilere büyük 
sorumluluklar düşüyor.

Gıda taşımacılığının güvencesi

Cafer Korhan
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riskinden korumaya yardımcı 
olduğu için yaşamsal anlamda 
önem taşımaktadır. Bu anlamda 
gıdanın tedarik zinciri sürecinde 
oluşabilecek bakteriyel tehlikelere 
karşı sıcaklık kontrolünün 
sağlanması önemli olduğu için 
ürünlerin soğuk zincirde taşınması 
bir zorunluluk olarak öne 
çıkmaktadır. 

Her ürünün tedarik zinciri 
süreci farklıdır. Gıda endüstrisinde 
kullanılan ürünler çeşitli ve çabuk 
bozulabilen bir yapıya sahip 
olduğundan zincir daha karmaşık 
hale gelmektedir. Özellikle 
besin değeri yüksek et, süt ve 
balık gibi ürünlerde üretimden 
tüketiciye ulaşana kadar ki sürecin 
herhangi bir aşamasında soğuk 
zincirin kırılması durumunda 
üründeki mikroorganizmalar 
çoğalarak zehirleyici seviyelere 
ulaşmakta ve insan sağlığını 
tehdit edebilmektedir.  Bu sebeple 
güvenli bir hizmet sunumu için 
etkin bir lojistik sistemi ve bakımlı 
soğuk zincir şarttır. Soğuk zincir, 
sıcaklık kontrollü bir tedarik zinciri 
olduğundan gıda ürünlerinin 

ATP ANLAŞMASININ ÖNEMİ
Sürdürülebilir Gıda Tedarik Sürecinde

“Sektörde sıcaklık ayarlı taşıma seçenekleriyle ısıya duyarlı 
ürünler için küresel tedarik zincirleri oluşturacak çok yönlülüğe 
ve güvene sahip işletme sayısı oldukça sınırlıdır. Bunun için 
gerek ulusal anlamda halk sağlığının korunması, gerekse 
sektördeki işletmelerin küresel ticarette konumlanması için 
altyapı gereksinimlerinin sağlanması önemlidir.” 

incelemek için bir Çalışma Grubu 
(Working Party on the Transport 
of Perishable Foodstuffs) 
kurulmasına karar verildiği 
1948 yılına dayanmaktadır. 
Uluslararası taşımacılık için 
geçerli olan kuralları içermekte 
olan anlaşmayı sadece Fransa, 
İtalya, Rusya, Slovakya gibi 
ülkeler yurtiçi taşımalarında da 
benimsemiştir. 

Söz konusu anlaşma temel 
olarak uluslararası ticarette, 
bozulabilir gıda maddelerinin 
taşıma sırasında kalitesini ve 
koruma koşullarını iyileştirerek 
bozulabilir gıda maddelerinin 
ticaretinin genişlemesini teşvik 
edilmesi esasına dayanmaktadır. 
Öte yandan yazılı olmasa da 
yine bu anlaşma kapsamında 
amaçlanan diğer kritik unsur 
ise gıda güvenliğini korumak 
ve güvenli olmayan gıdalardan 
insan sağlığına yönelik 
tehditleri önlemek olarak öne 
çıkmaktadır.  Gıda güvenliği, 
beslenme ve gıda güvencesi 
birbiriyle yakından ilişkili olup 
tüketiciyi gıda kaynaklı hastalık 

A
TP anlaşması olarak 
bilinen “Bozulabilir Gıda 
Maddelerinin Uluslararası 
Taşımacılığına ve bu 

Taşımalarda Kullanılacak Özel 
Ekipmanlara ilişkin Anlaşma” ya 
25 Nisan 2012 tarihli 6298 no.lu 
uygun bulma kanunu ile taraf 
olunmuş ve 21 Aralık 2013 tarihi 
itibariyle de bozulabilir gıdaların 
uluslararası taşımacılığında ATP 
anlaşması hükümleri yürürlüğe 
girmiştir.  Bununla birlikte 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’nın 
yürüttüğü çalışmalar çerçevesinde 
Resmi Gazete’de yayınlanan 
2/7/2021 tarih ve 31529 sayılı 
“Bozulabilir Gıda Maddelerinin 
Taşımacılığında Kullanılacak 
Özel Ekipmanlar Hakkında 
Yönetmeliği” ile birlikte hem 
yurt dışı hem yurt içi taşımalarda 
kullanılacak ekipmanlara 
ilişkin hususlar yayınlandı. ATP 
anlaşmasının temeli, İkinci Dünya 
Savaşı’ndan sonra ortaya çıkan 
gıda kıtlığı karşısında, bozulabilir 
gıda maddelerinin uluslararası 
taşımacılığının niteliğini ve hacmini 

Dr. Öğr. Üyesi ATIYE TÜMENBATUR
Maltepe Üniversitesi Uluslararası Ticaret ve 

Lojistik Bölümü Öğretim Üyesi
LODER Yönetim Kurulu Üyesi
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de kendi içinde çok aşamalıdır.  
Tüm bunlara Ar-Ge faaliyetleri ve 
inovasyon gibi yaratıcı çalışmaların 
gerekliliği de eklendiğinde en genel 
anlamda üreticiden yatırımcıya, 
yan sanayiden son tüketiciye kadar 
tüm paydaşlar arasında ortak 
bir sinerjinin yaratılması nihai 
amacımız olmalıdır. Dolayısıyla bu 
kümelenmeye dâhil olabilmenin 
hem kolaylaştırılması hem de 
yaygınlaştırılması için merkezi 
otoritenin vergi indirimleri ve 
teşvikler gibi süreci sübvanse edici 
politikaları oluşturması ve hayata 
geçirmesi oldukça önemlidir. 
Bu noktada üzerinde durulması 
gereken önemli bir husus sürecin 
sadece üreticiye kolaylık ve 
düşük maliyet, tüketiciye de 
sağlıklı gıdanın zamanında 
eriştirilebilmesinden ibaret 
olmadığıdır. Buna aynı zamanda 
atık yönetimi, geri dönüşüm, 
çevresel anlamda sürdürülebilirlik 
gibi son aşamada ulusal anlamda 
ekonomik kalkınmaya pozitif 
yönlü bir katlı sağlayabilme 
olasılığı da düşünülmelidir.

ürünler için küresel tedarik zincirleri 
oluşturacak çok yönlülüğe ve 
güvene sahip işletme sayısı oldukça 
sınırlıdır. Bunun için gerek ulusal 
anlamda halk sağlığının korunması, 
gerekse sektördeki işletmelerin 
küresel ticarette konumlanması için 
altyapı gereksinimlerinin sağlanması 
önemlidir. 

Gıda sisteminin içinde bulunduğu 
zorluklar karşısında güçlerin 
birleştirilmesine yönelik gıda vadisi 
(food valley) gibi kümelenmiş 
alanların oluşturulması ile uygun 
fiyatlı, sürdürülebilir ve sağlıklı 
gıdaya erişim sağlanabileceğine 
inanıyorum. Gıda sistemi içinde yer 
alan paydaşların ortaklaşa hareket 
ettiği böyle bir yapı ile kaynakların 
etkin ve verimli kullanılması mümkün 
olabilecek ve katma değer yaratmayan 
faaliyetlerden kaynaklı gıda israfının 
önüne geçilebilecektir.  Gıda tedarik 
zinciri sistemi derken, sistemi 
niteleyen üreticiden tüketiciye ulaşana 
kadar ürüne doğrudan temas eden 
ambalaj malzemeleri, ısı kontrollü 
alanlar, ürünlerin depolandığı raflar 
gibi unsurlar hem çok çeşitli hem 

nihai tüketiciye ulaştırılmasında 
önemli bir etkiye sahiptir. Soğuk 
zincirin yönetiminde ısıya dayanıklı 
olmayan bir ürünün üretiminden 
kullanım anına kadar sabit bir 
sıcaklığa sahip olmasını sağlamak 
için kullanılan tüm araçları içermesi 
gereklidir. Bu çerçevede sıcaklık 
kontrollü ürünler, özel nakliye 
ekipmanı ve depolama tesisleri 
gerektirmektedir. Günümüzde ileri 
teknoloji ürünlerinin kullanımı 
süreçlerin etkinliğini artırmaktadır. 
Bu da oluşturulan standartlarla 
bütünleştirildiğinde atık yönetimini 
de içeren bir yapıyla çevresel etkiyi 
de azaltılabilmektedir. Ancak 
yatırım maliyetlerinin yüksek 
olması sektördeki işletmeler 
açısından zorluk yaratmaktadır. 
Bu alanlarda oluşturulacak Ar-
Ge ve inovasyon çalışmaları için 
sağlanacak teşvikler sektördeki 
gelişmeyi hızlandırarak ekonomik 
olduğu kadar pozitif dışsallık 
olarak nitelendirebileceğimiz 
çevresel ve sosyal fayda da 
sağlayacaktır. 

ATP ANLAŞMASI 
NEDEN ÖNEMLI?

Sonuç olarak 1 Ocak 2022 
itibariyle uluslararası taşımalarda 
ATP anlaşmasında yer alan 
sertifika/belgelere sahip araçlarla 
taşınması hususuna ek olarak 
yurt içi taşımalarda “Bozulabilir 
Gıda Taşıma Belgesi”ne sahip 
araçlarla taşınması kapsama 
alınmıştır. Burada veri izleyicilerle 
(data logger) araçların içindeki 
ısının takibinin sağlanabilmesi 
olanaklı hale getirilmektedir. Bu 
anlamda yönetmeliğin yürürlüğe 
girmesi sektör için büyük önem 
taşımaktadır. Burada unutulmaması 
gereken sıcaklık kontrollü taşımaya 
uygun taşıma araçlarının soğuk 
zincir yatırımlarının sadece 
bir parçasını oluşturduğudur. 
Gıda ürünlerinin zamanında 
ulaştırılabilmesinin yanında 
taze ve sağlıklı olarak tüketiciye 
ulaştırılması da sürecin bir diğer 
parçasıdır. Dolayısıyla gıda 
zincirinde sürdürülebilirliğin 
sağlanabilmesi ve gıdanın güvenliği 
açısından depo yatırımları, ürün 
izlenebilirliğini sağlayan ileri 
teknoloji kullanımı ve perakende 
mağazalarındaki raflar gibi yüksek 
maliyet içeren birçok yatırımın 
gerçekleştirilmesi son derece 
önemlidir. Sektörde sıcaklık ayarlı 
taşıma seçenekleriyle ısıya duyarlı 

“Gıda zincirinde sürdürülebilirliğin sağlanabilmesi 
ve gıdanın güvenliği açısından depo yatırımları, 

ürün izlenebilirliğini sağlayan ileri teknoloji 
kullanımı ve perakende mağazalarındaki raflar 

gibi yüksek maliyet içeren birçok yatırımın 
gerçekleştirilmesi son derece önemlidir.”
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İ
nsanlık tarihe kadar eski olan lojistik için 
teknolojiyle bir devrim yaşanmıştır. Teknolojiden 
kastedileni sadece yazılım olarak değil daha 
geniş kapsamda değerlendirilmelidir. Lojistik çok 

geniş bir alan olduğundan dolayı öncelikle lojistiğin 
görünen yüzü nakliyeden başlayabiliriz. Örneğin 
cep telefonu kullanımını lojistik için bir devrim diye 
ifade edebiliriz. GPRS uygulamalarının yayınlaşmadığı 
dönemde, yükün hangi aşamada olduğu sürücüye cep 
telefonuyla ulaşılarak öğrenme imkanı bulunuyordu. 
Lojistikte karayolu taşımacılığının teknolojinin en çok 
geliştiği alan olduğunu ifade edebiliriz. Burada sadece 
araç takibi yapılmayıp daha ileri noktaya taşınmıştır. 
Örneğin nakliye planlama ekibinin saatlerce yaptığı 
ve hata payı içeren çalışması artık 1 dakikadan kısa 
sürede yapılmaktadır.

21 yüzyıla geldiğimizde lojistik konvansiyonel 
bir yapıdan, hızla teknolojik bir yapıya dönüşüm 
içerisine girmiştir. Bugün teknolojiyi çok iyi kullanan 
lojistik şirketlerinin rekabette rakipleri ile ayrıştığını 
görmekteyiz. Hizmet seviyesini yükselten teknolojik 
altyapı, lojistik hizmet sağlayıcının fiyattan bağımsız 
tercih edilmesini sağlamaktadır. 

Yazıma başlarken lojistiğin çok geniş bir alan 
olduğunu ifade etmiştim. Denizyolu taşımacılığında 
online olarak geminin izlenmesi ve buna göre de 
limana varış tahminlemesinin çok daha az sapmalara 
göre hesaplanması. Bu takip ile limana gelen ürünlerin 
müşteriye veya ihtiyaç duyulan noktaya teslimatın 
planlanması. 

Örneğin lojistik depolarda hazırlanan ürünlerin 
araç planının yapılması ve planlanan araçların yükleme 
planının yapılması, sürücülerin yükleme sırasına göre 
mobil telefonlardan yükleme sırasına göre rut planını 
izlemesi, teslimat evraklarını dijitale taşınmasının 
sağlanması gibi yazılım platformları sektörde 
kullanılmaya başlandı. Maliyet, zaman ve izlenebilirlik 
açısından verimliliği zirveye taşıyan uygulamalar 
olduğunu 25 yıllık bir lojistik profesyoneli olarak ifade 
edebilirim.

Lojistik uygulamalarının kalbi depolamadır. Müşteri 
memnuniyetini direkt etkileyen bir alan olması 
nedeniyle teknolojik gelişmelerin uygulamaya alınması 

eko sisteme çok büyük yansımaları olmaktadır.

Burada WMS (Depo Yönetim Sistemi) uygulamaları 
artık kullanıcıların yani depo personelinin yorumda 
bulunmadan komutla çalışmasını sağlamıştır. Sadece 
bununla kalmayıp personelin yürüme mesafeleri 
de WMS hesaplanıp siparişi toplamak için depo 
personeline en uygun rut oluşturularak komutlar 
paylaşılmaktadır. Bu teknolojik gelişmeler sayesinde 
performans ölçümü, sipariş hazırlama kapasitesi 
ve süreleri hesaplanmaktadır. Bu hesaplamalara 
göre de sevkiyat programı ve teslimat tarihleri 
planlanabilmektedir. Ayrıca stok doğruluğu ve fraud 
durumlara karşı erken uyarı sistemi de görmektedir. 
Kurumsal firmaların lojistik depolarına yaptıkları 
yatırım ile anlayabiliriz.

Forwarder süreçleri daha öncelerde telefon, 
sonrasında ise mail ile yapılmaktaydı. Teknolojinin 
gelişimi ile artık yük arayanlar ile yükünü taşıtmak 
isteyenlerin taleplerini karşılayan web siteleri ortaya 
çıktı. Bu durum maliyeti düşürürken, hız ve verimliliği 
çok ciddi derecede artırdı.

Son olarak IOT uygulamaları lojistik süreçlerin 
gelişimi açısından kritik öneme sahiptir. IOT 
uygulamalarında kullanılan cihazları RFID, Chip vb 
sayabiliriz. RFID maalesef henüz istenilen noktaya 
gelmemesinden dolayı yaygınlaşmamıştır. Bu konuda 
çalışmalar yoğun bir şekilde yapılmaktadır. Özellikle 
dünyanın en büyük marketi olan Walmart’ın ciddi Ar-
Ge yatırımları yaptığını biliyoruz.

Chip konusu daha yüksek bir maliyet içermesine 
rağmen kullanım ve kapsam açısından daha iyi 
durumda olduğunu ifade edebiliriz. Ürünlerin 
izlenmesi, sayımı, stok doğruluğu konusunda insan 
hatalarından arındırılmış bir çözüm olması açısından 
RFID ve chip konularının gelişimi önemlidir.

Bu konu sadece özel sektörün değil aynı zamanda 
kamunun desteklemesi gereken stratejik bir alandır. 
Lojistikte sürdürülebilirlik teknolojiyle sağlanabilir. 
Bu 25 yıl önce de böyleydi bugün de aynıdır. Lojistik 
alanında teknolojiye yatırım geleceğe yatırımdır.

Daha iyi bir dünya ve gelecek işin yeşil 
sürdürülebilir lojistik ile kalın…

Lojistik ve Tedarik Zinciri 
Profesyoneli

GündemLojistikSEYHAN GÜLHAN

LOJİSTİKTE BAŞARININ 
ANAHTARI: TEKNOLOJİ



sıradayız. Proje taşımalarında fabri-
kaların sökülüp, taşınması ve monte 
edilmesi gibi büyük ve zor işlerde 
ilk akla gelen firmalardanız. İki yıl 
boyunca İngiltere’den bir oto fabri-
kasını taşıdık ve Türkiye’ye monte 
ettik” diye konuştu. Türkiye’de 
ihalesine girdikleri bir proje taşı-
macılığı işi olduğunu açıklayan Al, 
“Bunu da yüzde 90 biz alacağız gibi 
gözüküyor. Önümüzdeki günlerde 
netleştiğinde sizlerle paylaşacağız” 
ifadelerini kullandı. 

KATMA DEĞERLI
HIZMETLERE TAMIR 
IŞINI DE EKLEDI!

Sundukları katma değerli hizmet-
ler hakkında bilgi veren Özgür Al, 
bir cep telefonu markasına verdikleri 
hizmet örneğini vererek geldikleri 
noktaya dikkat çekti. Al, “Bir cep 
telefonu markasının dağıtım ve tek-
nik servisini yaparken aynı zamanda 
tamir işini de üstleniyoruz. Bunun 
için özel bir tesis kuruldu ve yüksek 
güvenlikli bu tesiste tüm teknik ve 
tamirat işlemleri gerçekleştiriliyor. 
Yani, lojistik hizmeti vermenin yanı 
sıra, uzman kadromuzla mühen-

dislik ve montaj gibi katma değerli 
hizmetler de sunuyoruz. Öte yan-

dan bir yazarımızın kitap-
larını depoluyoruz. 

Satıldıkça yerine 
koyuyoruz” diye 
konuştu. 

Sosyal 
destek projele-
rini de ihmal 
etmediklerini 
vurgulayan 
Özgür Al, 
Türkiye’den 
her yıl 10 öğ-
renciyi Alman-

ya Schenker 
firmasında eğitim 

almaya gönderdiklerini 
açıkladı.

D
ünyanın en büyük global 
lojistik hizmet ve servis sağ-
layıcılarından DB Schenker 
Arkas, hizmet verdiği tüm 

alanlarda büyüme hedefliyor. 5 tanesi 
İstanbul’da 2 tanesi Ege Bölgesi’nde bir 
tanesi de Bursa’da olmak üzere toplam 
8 deposu bulunan şirket, yatırımlarına 
hız kesmeden devam edecek. 

DB Schenker Arkas Genel Müdürü 
Özgür Al, Mali İşler Grup Müdürü 
Elif Gamze Görer ve Kurumsal İle-
tişim ve Pazarlama Yöneticisi Dilem 
Karakaya’nın da katıldığı toplantıda 
sundukları hizmetler hakkında bilgi ve-
rirken, gelecek iki yıla yönelik büyüme 
hedeflerini açıkladı. 

9. DEPOYLA GÜNEYE INECEK 
8. depolarını temmuz ayında 

Gebze’de açtıklarını belirten Özgür Al, 
kontrat lojistiğinde farklı birçok sektöre 
hizmet verebilecek donanımda hazırla-
nan bu depoda, operasyonel süreçlerde 
yüksek kalite ve kondisyonda hizmet 
sağladıklarını aktardı. Bu yatırımla Tür-
kiye’deki depolama hacimlerini yüzde 
10 oranında artırdıklarını vurgulayan 

Al, “Yatırımlara hız kesmeden devam 
edeceğiz. Gebze Pelitli’deki depo ya-
tırımının ardından eylül ayında yeni 
bir tesisimizi bu kez, eksik kaldığımızı 
düşündüğümüz güney bölgesinde hiz-
mete alacağız. İç Anadolu ve Mersin’de 
depo açmak istiyoruz. Geçen yıl hazır-
ladığımız stratejik plana göre 2025’e 
kadar ciro bazında iki kat, depolama 
faaliyetleri konusunda da yüzde 36’lık 
bir büyüme hedefliyoruz” dedi. 

PROJE TAŞIMACILIĞINDA 
YENI BIR IŞ YOLDA 

Denizyolu, havayolu ve karayolu, 
depo ve antrepo hizmetleri, fuar taşı-
macılığı ve proje taşımacılığı hizmeti 
verdiklerini aktaran Al, 25 bine yakın 
ürünün lojistiğini yaptıklarını açıkladı. 
Al, “Denizyolunda ilk 8 arasındayız. 
Havayolu taşımalarında ciddi bir müş-
teri portföyümüz var. Karayolunda 
uluslararası ve yurt içi dağıtım yapıyo-
ruz. Depo ve antrepo yatı-
rımlarımızla hizmetlerimi-
zi genişletiyoruz ve yatı-
rımlara devam ediyoruz. 
Fuar taşımacılığında ilk 

bir cep telefonu markasına verdikleri 
hizmet örneğini vererek geldikleri 
noktaya dikkat çekti. Al, “Bir cep 
telefonu markasının dağıtım ve tek
nik servisini yaparken aynı zamanda 
tamir işini de üstleniyoruz. Bunun 
için özel bir tesis kuruldu ve yüksek 
güvenlikli bu tesiste tüm teknik ve 
tamirat işlemleri gerçekleştiriliyor. 
Yani, lojistik hizmeti vermenin yanı 
sıra, uzman kadromuzla mühen

dislik ve montaj gibi katma değerli 
hizmetler de sunuyoruz. Öte yan

dan bir yazarımızın kitap
larını depoluyoruz. 

Satıldıkça yerine 
koyuyoruz” diye 
konuştu. 

Sosyal 
destek projele
rini de ihmal 
etmediklerini 
vurgulayan 
Özgür Al, 
Türkiye’den 
her yıl 10 öğ
renciyi Alman

ya Schenker 
firmasında eğitim 

almaya gönderdiklerini 
açıkladı.

8. depolarını temmuz ayında 
Gebze’de açtıklarını belirten Özgür Al, 
kontrat lojistiğinde farklı birçok sektöre 
hizmet verebilecek donanımda hazırla-
nan bu depoda, operasyonel süreçlerde 
yüksek kalite ve kondisyonda hizmet 
sağladıklarını aktardı. Bu yatırımla Tür-
kiye’deki depolama hacimlerini yüzde 
10 oranında artırdıklarını vurgulayan 

Al, “Denizyolunda ilk 8 arasındayız. 
Havayolu taşımalarında ciddi bir müş-
teri portföyümüz var. Karayolunda 
uluslararası ve yurt içi dağıtım yapıyo-
ruz. Depo ve antrepo yatı-
rımlarımızla hizmetlerimi-
zi genişletiyoruz ve yatı-
rımlara devam ediyoruz. 
Fuar taşımacılığında ilk 

ciroyu ikiye katlayıp, depoyu %36 büyütecek

Özgür Al

DB SCHENKER ARKAS
DB Schenker Arkas, büyüme hedefleri doğrultusunda yatırımlarını hızlandırdı. 2025’e kadar ciroda 
iki kat, depolamada yüzde 36’lık bir büyüme hedeflediklerini açıklayan DB Schenker Arkas 
Genel Müdürü Özgür Al, 9. depolarını eylül ayında Türkiye’nin güneyinde açacaklarını söyledi. 
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Elektronik Ticaret 
Derneği (ELİDER) 
tarafından yapılan bir 
araştırma e-ticaret 
satıcılarının yüzde 
97’sinin kargo şirketleri 
ile sorun yaşadığını 
ortaya koydu. ELİDER 
Başkanı Fehmi Darbay, 
“Kargo süreçlerinde 
yaşanan bir sorun 
e-ticaret şirketinin 
hanesine yazılıyor. 
Bu durum e-ticaret 
şirketlerinde handikaba 
yol açıyor ve müşteri 
kaybediyorlar” dedi.

G
rand View Research’ün veri-
lerine göre, küresel e-ticaret 
lojistiği pazarı 2022 yılında 315 
milyar dolara ulaştı. Sektö-

rün, 2023 ila 2030 yılları arasında yüzde 
22,3’lük bileşik yıllık büyüme oranı 
(CAGR) ile büyümesi bekleniyor. 2023 
yılında pazar hacminin 600 milyar doları, 
2033 yılında 3 trilyon doları aşması bek-
leniyor. Bu rakamlar e-ticarette lojistik, 
kargo ve teslimat süreçlerinin önemini 
ortaya koyuyor. 

Elektronik Ticaret Derneği (ELİDER), 
tarafından yapılan anket, e-ticaret şirket-
lerinin kargo ve teslimatta yaşadıkları 
sorunları gözler önüne serdi. Ankete, 
Türkiye’de e-ticaret sektöründe faaliyet 
gösteren 348 e-ticaret şirket temsilcisi ya 
da e-ticaret satıcısı katıldı. 10-31 Temmuz 
tarihleri arasında bilgisayar destekli in-
ternet anketi (CAWI) yönetimi ile yapılan 
anketin sonuçları, e-ticaret sektöründe 
kargo gönderileriyle ilgili yaşanan so-
runların önemini ve çözüm arayışlarının 
gerekliliğini ortaya koydu.

AYLIK ORTALAMA 8 BIN 700 
PAKET GÖNDERIM YAPILIYOR

Ankete katılanların tamamı 
e-ticaret siteleri veya pazaryerlerin-
den ürün gönderiyor. Bu katılımcılar 
aylık olarak ortalama 8 bin 700 paket 
gönderim yapıyor. Katılımcı şirket-
lerin yüzde 89’u en az 3 yıldır, yüzde 
11’i 10 yıldır faaliyet gösteriyor, yüzde 
62’si ise son 3 yıl veya daha fazla 
süredir aynı kargo şirketi ile çalışıyor. 
Ankete katılan e-ticaret satıcılarının 
yüzde 59.7’si, gönderdikleri ürün-
lerde yaygın olarak 1-3 desi aralığını 
kullanıyor.

EN ÇOK PAKET VE 
DESI BOYUTNDA 
UYUŞMAZLIK YAŞANIYOR

E-ticaret satıcılarının en çok 
memnuniyetsizlik yaşadığı konular; 
desi fiyat listeleri ve ek maliyetler 
oldu. Ankete katılan e-ticaret satıcı-
larının yüzde 97’si, son zamanlarda 

‘KARGO SORUNLARI
e-ticaret şirketinin hanesine yazılıyor’
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çalıştıkları kargo şubeleri ile en az bir 
kez paket desi boyutu konusunda 
uyuşmazlık yaşadıklarını belirtti. Bu 
durum, kargo gönderilerinde yaşanan 
sorunların bir göstergesi olarak öne 
çıktı. Katılımcıların yüzde 73’ü desi/
fiyat listelerinden memnun olmadık-
larını belirtirken, bu oran yüzde 92’ye 
kadar yükselebiliyor. Katılımcıların 
yüzde 27’si ise desi/fiyat listelerinden 
memnun olduklarını ifade etti. Ayrıca, 
yüzde 66,3’ü teslimat bölgesi dışı ve 
diğer ek maliyetlerden memnun ol-
madıklarını ifade etti. Ankete katılan 
temsilcilerinin verdiği bilgilere göre, 
genel anlamda kargo şirketlerinden 
memnuniyet düzeyi 10 üzerinden 
ortalama 5.4 olarak belirlendi.

‘KARGO SORUNLARI 
SEBEBIYLE MÜŞTERI VE 
SIPARIŞ KAYBI YAŞIYORUZ’

Ankete katılan şirket temsilcile-
ri, paylaştıkları bilgi notlarında da 
önemli noktalara değindi. Bir e-ticaret 
satıcısı, “Çok pahalıya taşıma hizmeti 
alsak da son tüketiciye ulaşma kana-
lımız olan kargoların taşınması, özeni 
ve teslimat sorunları sebebiyle yüzler-
ce müşteri ve sipariş kaybı yaşıyoruz” 
ifadelerini kullandı. Bir diğer satıcı ise, 
“Desi hatası hep oluyor. Ücretlerde 

genelde fazla ödemek veya iade fatu-
rası kestirmek durumunda kalıyoruz. 
Kargo ücretleri çok yüksek. Teslim 
edilmeyen kargo müşteri memnuni-
yetsizliği, gidiş-dönüş kargo maliyeti 
ve ürünü tekrar satışa hazırlanma gibi 
sorunları ortaya çıkarıyor” sözlerini 
kaydetti. Diğer bir satıcı da lojistik 
endüstrisinde otomasyon sistemlerin 
gelişmesi gerektiğini belirtirken, bir 
diğer satıcı, “Teslim edilemeyen kargo 
sayımız yüksek. Müşteriler şikayetçi. 
Kaybolan kargolara tanzim yapılmı-
yor. Çalışan personeller son derece 
eğitimsiz ve kaba. Liyakat sorunu var. 
Bizlere yeterince değer verilmiyor. 
Çalışırsan çalış yoksa çalışma edasın-
dalar” sözlerini vurguladı.

Elektronik Ticaret Derneği (ELİ-
DER) Başkanı Fehmi Darbay, anket 
sonuçlarını değerlendirdi. Lojistik 
süreçlerin e-ticarette çok önemli bir 
yer tuttuğunu ifade eden Fehmi Dar-
bay, “E-ticaret bir anlamda lojistik 

demek, kargo demek, teslimat demek. 
E-ticaret sitesinden sipariş alabilir-
siniz; müşterinizi sipariş aşamasına 
kadar memnun edebilirsiniz ama 
kargo süreçlerinde yaşanan bir sorun 
e-ticaret şirketinin hanesine yazılıyor. 
Bu durum e-ticaret şirketlerinde han-
dikaba yol açıyor ve müşteri kaybedi-
yorlar” sözlerine dikkat çekti. 

Darbay, “ELİDER olarak bu 
bilinçle yaptığımız anket, e-ticaret 
ekosisteminde teslimat ve kargo 
sorunlarının önemini ve çözüm ara-
yışlarının gerekliliğini ortaya koydu. 
Bu değerli verileri kullanarak sektör-
deki iyileştirmeler için çözüm odaklı 
çalışmalar yapmayı hedefliyoruz. Bu 
konuda çalıştaylar, konferanslar ve 
workshop’lar yapılması gerekiyor. 
ELİDER olarak bu sorumluluğu 
üstlenerek, e-ticaret, kargo, teslimat 
ve lojistik dikeyinde çalışmalara hız 
vereceğiz” şeklinde konuştu.

“Katılımcıların yüzde 73’ü desi/fiyat 
listelerinden memnun olmadıklarını 
belirtirken, bu oran yüzde 92’ye kadar 
yükselebiliyor. Ayrıca, yüzde 66,3’ü teslimat 
bölgesi dışı ve diğer ek maliyetlerden 
memnun olmadıklarını ifade etti.”
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U
TİKAD, sektördeki kalifiye 
insan kaynağı açığına çözüm 
bulmak için önemli bir adım 
atıyor. UTİKAD Akademi’yi 

önümüzdeki aylarda hayata geçirmeye 
hazırlanan UTİKAD, FIATA Diploma 
Eğitimi ve Mesleki Eğitimlerine 
LODER iş birliğinde Uygulamalı 
Lojistik Operasyonları Eğitimi’ni de 
ekleyecek.

UTİKAD Akademi kapsamında ha-
yata geçecek olan “Uygulamalı Lojistik 
Operasyonları Eğitimi” ile okullardan 
yeni mezun olan gençlerin ve lojistik 
sektöründe kariyer planlaması yapan 
çalışanların teorik bilgelerini pratik 
düzeye çıkarmaları hedefleniyor. Bu 
eğitimle temel amaç özellikle UTİ-
KAD üyelerinin büyük bir bölümünü 
oluşturan KOBİ’lere kalifiye insan ve 
ara eleman kaynağı sağlamak. Eğitim 
sayesinde üniversitedeki teorik eğiti-
min üzerine uygulamalı eğitimle işbaşı 
yapmaya hazır lojistikçiler yetiştirilme-
si planlıyor.  

YAZ STAJLARI 
YETERLI DEĞIL

Özellikle gençlerin sektöre kazan-
dırılmasının önemine dikkat çeken 
UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayşem Ulusoy, “Ülkemizde birçok 
üniversitenin lojistik bölümleri mevcut. 
Buradaki temel problem eğitimlerin 
teorik bilgi ile sınırlı kalmasıydı. Lojis-
tik çok dinamik bir sektör. Bizler özel 
sektör temsilcileri olarak genç mes-
lektaşlarımızın pratik eğitimlerinin de 
olması için elimizi taşın altına koyuyo-
ruz. Bu sebeple iki yıl içinde mümkün 
olduğunca sayıda lojistik öğrencisine 
staj imkanı sağladık. UTİKAD olarak 
Stajyer İstihdam Projesi ve Mentor-
Mentee Projesi ile öğrencilerimize des-
tek olduk” dedi.

UTİKAD Üniversiteler Odak 
Grubu Başkanı Yüksel Kahraman ise; 
“UTİKAD olarak Stajyer İstihdam Pro-
jesi ile birçok genç lojistikçiye ulaştık. 
Bu projenin sonucunda çok kıymetli ve 

kariyer anlamında parlak gençlerimizi 
keşfetme şansımız oldu. Ancak gördük 
ki; akademik olarak mecbur tutulan 
yaz stajları da öğrencilerin sektöre 
hazır olması için yeterli değil. Bu uzun 
süredir bildiğimiz bir gerçekti aslın-
da. Zaten bu sebeple daha kapsayıcı 
ve uygulamalı bir eğitim konusunda 
çalışıyorduk” diye konuştu.

ARA ELEMAN AÇIĞINI 
KAPATMASI HEDEFLENIYOR

UTİKAD Akademi yapısı içinde 
LODER ile iş birliğinde geliştirilen 
“Uygulamalı Lojistik Operasyonları 
Eğitimi” de yer alacak. “Uygulamalı 
Lojistik Operasyonları Eğitimi” modü-
lü içeriğinde birden fazla konu başlığı 
yer alırken teorik bilgileri uygulamalı 
demolar üzerinden öğrenme imkânı 
sunacak bir içerik hazırlandığını belir-
ten UTİKAD Genel Müdürü Alperen 
Güler, “Uygulamalı Lojistik Operas-
yonları Eğitimi ile okullarından yeni 
mezun olan gençlerimizin ve lojistik 
sektöründe kariyer planlaması yapan 
çalışanların teorik bilgilerini pratik 
düzeye çıkarmaları hedefleniyor. 
Bu eğitimle temel amacımız 
özellikle üyelerimizin büyük 
bir bölümünü oluşturan 
KOBİ’lerimize kalifiye 

Lojistikte insan kaynağı sorununa 
UTİKAD Akademi ile çözüm sunulacak

insan kaynağı sağlamak. Üniversitedeki 
teorik eğitimin üzerine uygulamalı eği-
timle işbaşı yapmaya hazır lojistikçiler 
yetiştirmeyi planlıyoruz” dedi.

EN ÖNEMLI IHTIYAÇ INSAN 
KAYNAĞI OLACAK

UTİKAD ve LODER’in özellikle lojis-
tik eğitim konusunda sektörün azimli iki 
kuruluşu olduğunun da altını çizen UTİ-
KAD Başkanı Ayşem Ulusoy, “Önümüz-
deki yıllarda sektörümüzün en önemli 
ihtiyacı insan kaynağı olacak. UTİKAD 
Akademi bu ihtiyaca yönelik uzun sü-
redir üzerinde çalıştığımız bir yapıydı. 
UTİKAD ve LODER, bu konuda sağlam 
bir iş birliği ile Türk lojistik sektörünün 
büyük bir eksiğini giderecek bir eğitim 
hazırladı. Bu eğitim sadece üniversiteden 
yeni mezun olmuş öğrenciler için değil, 
sektörde kendini geliştirmek isteyen tüm 
lojistikçiler için de faydalı olacaktır. FIA-
TA Diploma Eğitimi’nin ardından sektö-
rün geleceğine dair çok büyük bir adım 
attığımızı düşünüyorum” dedi.

UTİKAD Akademi’yi önümüzdeki aylarda hayata geçirmeye hazırlanan 
UTİKAD, FIATA Diploma Eğitimi ve Mesleki Eğitimlerine LODER iş birliğinde 

Uygulamalı Lojistik Operasyonları Eğitimi’ni de ekleyecek.
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Türkiye’nin lojistik 
performansındaki yükseliş, 
dış ticaretin yönetimi için 
de lojistiğin önemine işaret 
ediyor. Türkiye’de yılın ilk 4 
ayında ihracatının yüzde 57’si 
denizyoluyla gerçekleştirildi. 
Navlun piyasasının ise 2025 
yılına kadar yüzde 5,3 
büyüyerek 18,9 trilyon dolara 
ulaşması bekleniyor. 

2
022 yılında 12,4 milyar dolarlık 
pazar hacmi ile havayolu taşıma-
cılığı yüzde 10,1 büyüme oranına 
erişerek birinci sırada yer almıştı. 

Denizyolu taşımacılığı ise 10,8 milyar 
dolarlık pazar hacmi ile yüzde 6,7 büyü-
me oranına sahip olarak listeye 2. sıradan 
giriş yapmıştı. Uluslararası dijital lojistik 
platformu Navlungo Kurucu Ortağı ve 
CEO’su İsa Korkmaz lojistik ve navlun 
sektöründeki trendleri değerlendirdi. 
Buna göre; Dünya Bankası’nın Lojistik 
Performansı Endeksi (LPI) Raporu’ndaki 
verilere dayanarak, Türkiye’nin lojistik 
performansı 2018 yılında 47’nci sırada 
yer alırken, 2023 yılına geldiğimizde 
38’inci sıraya yükseldi. Bu endeks güm-
rük, altyapı, hizmet kalitesi, zamanında 
teslimat, uluslararası sevkiyat, takip ve 
izleme gibi altı başlıkta ülkelerin perfor-
mansını değerlendiriyor. Bu yükseliş ise 
Türkiye’nin lojistik sektöründe sağladığı 
ilerlemeyi gösteriyor. Korkmaz sektörün 
2025 yılına dair tahminlerini ve trendleri 
ise şöyle açıkladı:

19 TRILYON DOLARA KOŞUYOR 
Analizlere göre, küresel lojistik ve 

navlun piyasasının 2025 yılına gelene 
kadar yüzde 5,3 büyüyerek 18,9 trilyon 
dolara ulaşması bekleniyor. Bu büyüme 
özelikle Asya Pasifik bölgesindeki hızlı 
kentsel dönüşüm ve endüstriyel büyüme, 
e-ticaret sektöründeki patlama ve tekno-
lojik gelişmelerle de ivme kazanacak. 

BLOCKCHAIN LOJISTIĞI DE 
DÖNÜŞTÜRECEK

Küreselleşen ekonomi ve serbest 
ticaret anlaşmalarının artması, küresel 

lojistik ve navlun piyasasındaki büyüme-
yi destekliyor. Bununla birlikte nakliye 
maliyetlerini düşüren ve işlem hızını artı-
ran teknolojik ilerlemeler de katkı sağla-
yacak. Özellikle blockchain teknolojisinin 
yaygınlaşması, lojistik ve navlun sektö-
ründe işlemlerin şeffaflığını artıracak ve 
gereksiz giderleri azaltacak. Bu sayede 
lojistik ve navlun sektöründe büyük bir 
dönüşüm yaşanacak. Bu teknoloji ile tüm 
lojistik süreçler gerçek zamanlı verilerle 
izlenebilecek. Ayrıca şeffaflık sayesinde 
dolandırıcılıklar azalacak. Hataları önle-
me potansiyeli ile sektör de daha güvenli 
hale gelebilecek. 

E-TICARET LOJISTIK 
HIZMETLERINI GÜÇLENDIRDI

Verilerle incelendiğinde dünyada 
5,5 trilyon dolarlık e-ticaret hacmi var. 
E-ticaretteki bu hacmin yaklaşık yüzde 
20’si ise e-ihracata kaymaya başladı. 
Dünyadaki e-ihracat hacmi ise yaklaşık 
720 milyar dolarken, Türkiye’de bu 
hacim 1,5 milyar dolar civarında. Türki-
ye’deki KOBİ’lerin yüzde 25’i e-ticaret 
yaparken, bu oranın yüzde 4’ü yurtdışına 
e-ihracat yapmaya başladı. E-ticaretin 
özellikle pandemi sürecinde daha belir-
gin hale gelmesi, lojistik ve navlun hiz-
metlerine olan talebi artırmıştı. Bu trend 
devam ederken, tüketiciler beklentileri-
nin ve ihtiyaçlarının karşılanabilmesi için 

daha hızlı ve etkin dağıtım çözümlerine 
ihtiyaç duyuyor. Bu da sektörün gelişi-
minde kritik bir sebep.

ASYA PASIFIK 
BÖLGESI’NIN ÖNEMI

Lojistik ve navlun sektöründeki bü-
yüme için Asya Pasifik bölgesi önemli 
bir merkez olmaya devam ediyor. Bölge, 
hızla kalkınan ekonomileri, büyüyen orta 
sınıfı ve artan tüketici harcamaları ile ön 
plana çıkarken, bu trendler sektörün hiz-
metlerine olan talebi artırıyor. 

Sonuç olarak teknolojik yenilikler, 
e-ticaretin patlaması ve Asya Pasifik böl-
gesindeki hızlı ekonomik büyüme, 2025 
yılına kadar küresel lojistik ve navlun 
piyasasının büyümesini destekleyecek 
ana faktörlerden birkaçı.

Kurucu Ortağı ve CEO’su olduğu 
Navlungo’nun uçtan uca e-ticaret lojistiği 
ve navlun hizmetleri sunduğunu söy-
leyen İsa Korkmaz, sunulan hizmetler 
kapsamında siparişlerin toplanması, pa-
ketlenmesi, depolanması ve teslimatının 
yanı sıra iade süreçlerini de kapsayan tüm 
adımlar olduğunu vurguladı. Korkmaz, 
“Navlungo olarak Türkiye’nin lojistik sek-
töründeki yükselişine katkıda bulunmak-
tan gurur duyuyoruz. Gelecekte de lojistik 
sektöründeki değişimlere adapte olarak, 
müşterilerimize yenilikçi ve kaliteli hiz-
metler sunmaya devam edeceğiz” dedi. 

Navlun piyasası iki yılda 
YÜZDE 5,3 BÜYÜYECEK
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D
enizcilik Genel Müdürlüğü, 
“Yük İstatistikleri” verilerini 
açıkladı. Yapılan açıklamaya 
göre yük miktarı bir önceki 

yılın aynı ayına göre yüzde 4.9 azalarak 
43 milyon 978 bin 507 ton olarak gerçek-
leşti. 2023 yılı Ocak-Temmuz döneminde 
ise limanlarda elleçlenen yük miktarı bir 
önceki yılın aynı dönemine göre %4.6 
azalarak 304 milyon 885 bin 785 ton oldu.

Temmuz ayında limanlarımızda 
gerçekleştirilen ihracat amaçlı yükleme 
miktarı bir önceki yılın aynı ayına göre 
%17.4 azalarak 10 milyon 343 bin 801 
ton, ithalat amaçlı boşaltma miktarı ise 
bir önceki yılın aynı ayına göre %3.4 
artarak 22 milyon 180 bin 705 ton olarak 
gerçekleşti. Dış ticaret taşımaları bir 
önceki yılın aynı ayına göre %4.3 azalarak 
32 milyon 524 bin 506 ton oldu. 2023 yılı 
Temmuz ayında Kabotajda taşınan yük 
miktarı ise 5 milyon 319 bin 330 ton ile bir 
önceki yılın aynı ayına göre %12.1 azaldı.

2023 yılı Temmuz ayında Kocaeli 
Bölge Liman Başkanlığı idari sınırlarında 
faaliyet gösteren liman tesislerinde 
toplam 6 milyon 923 bin 331 ton yük 
elleçlemesi gerçekleşti. Kocaeli Bölge 
Liman Başkanlığı idari sınırlarında 
elleçlenen yüklerin 5 milyon 921 bin 554 
tonunu (%85.5’ini) dış ticaret yükleri, 934 
bin 24 tonunu (%13.5’ini) kabotaj yükleri 
ve 67 bin 753 tonunu ise (%1’ini) transit 
yükler oluşturdu. Kocaeli Bölge Liman 
Başkanlığını 6 milyon 546 bin 623 ton 
ile Aliağa Bölge Liman Başkanlığı ve 5 
milyon 771 bin 863 ton ile İskenderun 
Bölge Liman Başkanlığı takip etti.

Temmuz ayında 39 liman 
başkanlığının idari sınırlarında faaliyet 
gösteren liman tesislerinde yük 
elleçlemesi gerçekleşmiştir. En fazla 
yük elleçlemesi gerçekleşen ilk 10 liman 
başkanlığında toplam 36 milyon 889 bin 
32 ton yük elleçlenmiş olup limanlarda 
elleçlenen toplam yükün %83,9’unu 
oluşturdu.

Temmuz ayında 
limanlardan elleçlenen 
konteyner miktarı bir 
önceki yıla göre yüzde 
12,5 artarak 1 milyon 
102 bin 413 TEU’ya 
ulaştı. Yük miktarı ise 
yüzde 4.9 azalarak 43 
milyon 978 bin 507 ton 
olarak gerçekleşti.

ile İsrail’e yapılan taşımalar takip etti. 
Amerika’ya giden yüklerin 102 bin 967 
tonu (%9,3’ü) Türk bayraklı gemilerle, 
1 milyon 1 bin 445 tonu ise (%90,7’si) 
yabancı bayraklı gemilerle taşındı. 
Denizyolu ile yapılan ithalatta en fazla 
yük elleçlemesi 8 milyon 680 bin 903 
ton ile Rusya’dan yapılan taşımalarda 
gerçekleşti. Rusya’yı sırasıyla 1 milyon 
468 bin 462 ton ile Amerika’dan ve 1 
milyon 82 bin 205 ton ile Mısır’dan 
yapılan taşımalar takip etti. Rusya’dan 
gelen yüklerin 441 bin 944 tonu (%5.1’i) 
Türk bayraklı gemilerle, 8 milyon 238 
bin 959 tonu ise (%94.9’u) yabancı 
bayraklı gemilerle taşındı.

2023 yılı Temmuz ayında limanlarda 
elleçlenen dış ticarete konu 32 milyon 
524 bin 506 ton yükün %7.5’i Türk 
bayraklı gemilerle taşındı. Türk bayraklı 
gemiler ile taşınan yük miktarı 2 milyon 
449 bin 881 ton ile bir önceki yılın aynı 
ayına göre %13.3 azaldı. Yabancı bayraklı 
gemiler ile taşınan yük miktarı ise 30 
milyon 74 bin 625 ton ile bir önceki yılın 
aynı ayına göre %3.4 azaldı.

Limanlarda elleçlenen yüklerin kargo 
tiplerine bakıldığında, 2023 yılı Temmuz 
ayında en fazla elleçleme 14 milyon 
272 bin 673 ton ile sıvı dökme yüklerde 
gerçekleşti. Sıvı dökme yüklerde 
gerçekleşen elleçleme miktarı bir önceki 
yılın aynı ayına göre %3.2 azaldı. Sıvı 
dökme yükleri, 12 milyon 708 bin 8 ton 
ile bir önceki yılın aynı ayına göre %13.4 
azalan katı dökme yükler ve 11 milyon 
467 bin 969 ton ile bir önceki yılın aynı 
ayına göre ton bazında %11.9 artan 
konteynerlerde taşınan yükler takip etti. 
Temmuz ayında araç içi taşınan yükler 
de 868 bin 196 ton ile bir önceki yılın 
aynı ayına göre %0.5 arttı.

EN FAZLA ARTIŞ 
HURDA DEMIRDE OLDU 

2023 yılı Temmuz ayında limanlarda 
1 milyon 788 bin 162 ton hurda demir 
yük elleçlemesi gerçekleşti. Hurda demir, 
366 bin 725 tonluk artış ile bir önceki aya 
göre elleçleme miktarlarında (%25,8’lik 
artış) en fazla artış gösteren yük cinsi 
oldu. Bu yük cinsini sırasıyla, 314 bin 547 
ton artış ile alüminyum cevheri (boksit) 
ve konsantreleri ve 206 bin 866 ton artış 
ile petrol koku takip etti. Ham Petrol ise 
426 bin 101 tonluk düşüş ile bir önceki 
aya göre elleçleme miktarı en fazla azalan 
(%7’lik azalış) yük cinsi oldu. Bu yük 
cinsini sırasıyla, 315 bin 418 tonluk düşüş 
ile rulo sac ve 303 bin 488 tonluk düşüş ile 
portland çimento takip etti.

2023 yılı Temmuz ayında portland 
çimento yük cinsi, limanlarımızda 
elleçlenen ihracat yükleri içerisinde 968 
bin 116 ton ile ilk sırayı aldı. Portland 
çimento yük cinsini sırasıyla, 462 bin 718 
ton ile diğer çimentolar ve 423 bin 973 
ton ile alüminyum cevheri (boksit) ve 
konsantreleri yük cinsleri takip etti.

2023 yılı Temmuz ayında ham petrol 
yük cinsi, limanlarımızda elleçlenen 
ithalat yükleri içerisinde 2 milyon 702 bin 
491 ton ile ilk sırayı aldı. Bunu sırasıyla, 
1 milyon 993 bin 371 ton ile taşkömürü 
(briketlenmemiş) ve 1 milyon 638 bin 954 
ton ile hurda demir yük cinsleri takip etti.

EN FAZLA IHRACAT 
AMERIKA’YA YAPILDI 

2023 yılı Temmuz ayında denizyolu 
ile yapılan ihracatta en fazla yük 
elleçlemesi 1 milyon 104 bin 412 ton 
ile Amerika’ya yapılan taşımalarda 
gerçekleşti. Amerika’yı sırasıyla 967 bin 
509 ton ile İtalya’ya ve 790 bin 115 ton 

Limanlarda yük azaldı 
konteyner miktarı arttı
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A
ğır Ticari araçlar Derneği TAİD, 
yılın ilk yarısını değerlendirdi. 
TAİD Yönetim Kurulu Başkanı 
Burak Hoşgören, yönetim kurulu 

ve üyelerinin katılımlarıyla düzenlenen 
toplantıda sektörün performansıyla ilgili 
önemli açıklamalarda bulundu. Toplantıda 
verilen bilgilere göre 2023 yılı Ocak-
Haziran dönemi ağır ticari araç pazarı, bir 
önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 48 
oranında artış gösterdi. Bu dönemde satılan 
toplam araç sayısı, 22.052 oldu. 2022 yılında 
38.149 araç satışı ile yılı kapatan sektör, 
geçen yılın toplam hacminin yüzde 58’ine 
ilk altı ayda ulaştı.

Uzun yol ve yurtiçi lojistik 
hizmetlerinde kullanılan çekici satışları, 
2023 yılı Ocak-Haziran döneminde geçen 
yıla göre yüzde 48 oranında artarak 13.451 
adet olarak gerçekleşti. İnşaat, madencilik, 
dağıtım ve yük taşımacılığı, atık yönetimi 
gibi uygulamalar için sunulan 16 ton ve 
üstü kamyon satışları yüzde 54 oranında 
artarak 5.631 adet ve 16 ton altı kamyon 
satışları da yüzde 36 oranında artarak 2.970 
adet oldu.  

Semi-treyler araç pazarı 2023 yılı 
Ocak-Haziran döneminde, bir önceki yılın 
aynı dönemine göre yüzde 66 oranında 
arttı. Satış adedi ise 9.325 oldu. Toplam 
semi-treyler araç pazarı, 2023 yılı Haziran 
ayında bir önceki yılın Haziran ayına göre 
yüzde 19 oranında artarak 1.172 adet olarak 
gerçekleşti. Öte yandan 2023 yılı Haziran 
ayında satılan ağır ticari araç sayısı, 2022 
yılı Haziran ayına göre de artarak 3.654 
adet oldu.

‘SEKTÖR EKONOMIN 
NABZINI TUTUYOR’

TAİD Yönetim Kurulu Başkanı Burak 
Hoşgören, bu tabloyu şöyle değerlendirdi: 
“Ağır ticari araçlar sektörü, uzun yol 
taşımacılığından yurt içi lojistiğine, dağıtım, 
inşaat, maden, atık yönetimi de dahil olmak 
üzere pek çok alanda ekonomilerin nabzını 
tutuyor. Genel olarak üretim, sanayi ve 
hizmet kollarının tamamı, bir şekilde ağır 
ticari araçlar sektörünün sunduğu ürün 

ve çözümler ile ilerliyor. 2023 yılının ilk 
yarı tablosuna baktığımızda aslında sene 
başındaki ön görülerimiz ile paralel bir 
gidişat gözlemliyoruz. Bu artışların bir 
kısmı, geçen yıldan gelen talepleri işaret 
etse de araçlarımızın sunulduğu pek çok 
alanda bir ivme yaşandığını söylemeliyiz. 
2016 – 2019 arasında daralma gösteren bir 
pazardan sonra 2020’den bu yana pazar 
normal seviyelerine geri döndü. 2023’te 
yaşanan ekonomik dalgalanmalara rağmen 
ekonomi hız kesmedi ve sektörlerde 
hareketlilik devam ediyor. Bu hareketliliğin 
yarattığı bir talep oluştu. Uluslararası 
lojistik hizmetleri, lojistik şirketlerinin 
maliyet sıkıntılarına rağmen artarak devam 
ediyor. İş hacmindeki ivme nedeniyle tüm 
zorluklara rağmen yatırımlar sürüyor. 
Öte yandan örneğin inşaat alanında da 
bir artış söz konusu. Çok üzücüdür ama 
yaşadığımız büyük deprem felaketinden 
sonra hem afet bölgesinde hem de İstanbul 
başta olmak üzere diğer bölgelerde 
başlayan kentsel dönüşüm süreçleri inşaat 
kamyonlarına olan talepleri arttırdı.” 

150 BININ ÜZERINDE 
ISTIHDAM SAĞLIYOR 

TAİD olarak yatırım denklemlerini 
yakından takip ettiklerine değinen Burak 
Hoşgören; “Alımı etkileyen faiz oranları, 
vergi uygulamaları gibi konuları, ülkemiz 
ve dış ekonomileri, ticaret akışlarını 
detaylarıyla takip ediyoruz. Bugün 
Türkiye’de ağır ticari araçlar sektörü, ana 
sanayi, yan sanayi, distribütör, yetkili 
bayiler ve servis noktaları başta olmak 

üzere 150 binin üzerinde istihdam 
sağlıyor ancak diğer sektörler ile 
etkileşimimiz göz önüne alınırsa daha 
da büyük bir tablo ile karşılaşılıyor” 
şeklinde açıkladı. 

Hoşgören, sektörün emisyonları 
azaltmak, enerji verimliliğini 
artırmak, temiz ve yeşil teknolojilerin 
benimsenmesini teşvik etmek için cesur 
adımlar attığını vurguladı. İnovasyon 
ve teknolojik gelişmelere öncelik 
verilmesi gerektiğine dikkat çeken 
Hoşgören; “Sera gazı emisyonlarını 
önemli ölçüde azaltırken araçlarımıza 
güç sağlayabilecek elektrik, hidrojen 
ve biyoyakıt gibi alternatif kaynakları 
keşfetmek için araştırma ve geliştirme 
çabalarını yoğunlaştırmalıyız. Bu 
yeni enerji kaynaklarını benimsemek 
sadece karbon ayak izimizi azaltmakla 
kalmayacak, aynı zamanda enerji 
güvenliğimizi ve kaynakların verimli 
kullanımını artıracak” dedi. 

Toplantıya TAİD Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı görevini üstlenen 
Kässbohrer Treyler Yönetim Kurulu 
Üyesi İffet Türken ve yönetim kurulu 
üyeleri olarak Mercedes-Benz Türk 
Kamyon Pazarlama ve Satış Direktörü 
Alper Kurt, Renault Trucks Türkiye 
Marka İletişim Direktörü Z. Şebnem 
Uygurtürk, Otokar Ticari Araçlar 
Yurtiçi Pazarlama ve Satış Direktörü 
Murat Tokatlı, Krone Treyler Genel 
Müdürü Semih Pala, Schmitz 
Cargobull Genel Müdürü Kerem Taş 
katıldı.

Ağır ticari araç pazarı 
yüzde 48 büyüdü

Hareketliliğin devam ettiği Türk ağır ticari 
araç pazarı, 2023’ün ilk 6 ayında bir önceki 
yılın aynı dönemine göre yüzde 48 büyüdü. 
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S
cania, sektöründe önderlik ede-
rek iklim etkilerini yönetmek ve 
riskleri en aza indirmek için tüm 
değer zinciri boyunca ve ilgili 

tüm kapsamlarda karbon emisyonlarını 
azaltmaya kararlı. Karbondan arındırma 
yol haritasını takip eden Scania, 2025 yılına 
kadar operasyonel faaliyetlerden kaynak-
lanan CO2 oranını yüzde 50, ürünlerden 
kaynaklanan CO2 oranını yüzde 20 azalt-
mayı hedefliyor.  

İnsanların ihtiyacına hizmet eden 
ulaşım çözümleri sunma, döngüsel 
iş modeli ve karbon azaltma olarak 3 
temel sürdürülebilirlik alanı ile Scania 
sürdürülebilirlik vizyonunu işinin her 
alanına nüfuz etmesini amaçlıyor. 

Scania’nın üretiminden satışa sunduğu 
araçlarında kullandığı üstün teknolojiye 
kadar tüm aşamalarda çevresel etkileri en 
aza indirerek doğaya gösterdiği saygıyı, 
şimdi Scania Türkiye de gerçekleştirdiği 
sürdürülebilirlik projeleri ile destekliyor.

HER SCANIA ARAÇ IÇIN 
5 TOHUM

Scania Türkiye, satılan her Scania için 
küresel iklim krizine karşı sürdürülebilir, 
inovatif ve teknolojik çözümler geliştiren 
sosyal girişim olan ecording iş birliği ile 5 
adet tohum topu bırakıyor. İnsansız hava 
araçları ecoDrone’lar vasıtasıyla, tohum 
topları toprakla buluşuyor ve doğada 
yeni yaşam potansiyelleri oluşturuyor. 

1 Ocak 2023 itibarıyla başlayan sosyal 
sorumluluk projesi dahilinde, yıl sonuna 
kadar toplam 15 bin adet tohum topu 
atılması planlanıyor. Bu zamana kadar 
atılan yaklaşık 5.000 adet tohum topu 
Muğla, Türkiye lokasyonunda doğaya 
nefes aldırmaya başladı.

Sosyal sorumluluk projesi 
kapsamında, ecoDrone işareti olarak 
tanımlanan QR kodu okutan Scania 
kullanıcıları, mail adresleriyle giriş yapıp 
atılmasını istedikleri tohum türünü 
seçerek, tohum toplarının doğadaki 
serüvenine ortak olabiliyor.  Kullanıcılar; 
operasyon öncesi, sonrası ve saha 
gözlemleri ardından iletilen maillerle 
süreci takip edebiliyor.

SCANIA TÜRKIYE ISVEÇ’TEN ÖDÜL
2025 yılına kadar tüm dünyada operasyonel faaliyetlerden 
kaynaklanan CO2 oranını yüzde 50, ürünlerden kaynaklanan 
CO2 oranını yüzde 20 azaltmayı hedefleyen Scania Türkiye 
de sürdürülebilirlik farkındalığını arttırmak ve tüm yetkili satıcı 
ve servis ağının yanı sıra Scania kullanıcılarına da aynı vizyon 
ve politikaları yaygınlaştır-
mak amacıyla 2023 yılının 
ilk 6 aylık bir sürecinde 490 
farklı müşterisine Ekonomik 
ve Güvenli Sürüş Eğitimleri 
verdi. Scania Türkiye ekibi 
bu eğitimler ile Scania 
Global’in ülkeler arasında 

düzenlediği Scania Application Awards 2023 yarışmasında 
fark yaratan iş modeli olarak Güvenlik Çözümleri kategorisin-
de 1.’lik ödülüne layık görüldü. Türkiye genelinde gerçekleşti-
rilen eğitimler ile Scania sürücüleri araçlar ve sürüş teknikleri 
konusunda bilgilendiriliyor. Bu eğitimler sayesinde daha 

düşük yakıt tüketimi ve 
karbon salınımı ile sürdü-
rülebilirliğin önemine dik-
kat çekilirken, sürücüler 
trafikte can ve mal güven-
liği sağlama konusunda da 
en ileri düzeyde donanım 
sahibi oluyor. 

SCANIA Türkiye 

drone’larla tohum ekiyor
drone’larla tohum ekiyor
drone’larla tohum ekiyor

Rotasını doğaya çeviren Scania, Türkiye, 

satılan her Scania için ecording iş birliği ile 

5 adet tohum topu bırakıyor.



D
ünyanın en büyük treyler aks 
üreticisi BPW’nin üst düzey kad-
rosu 125. yıl kutlamaları kapsa-
mında, Tırsan’ın Ar-Ge merkezini 

ziyaret etti. Ziyarete; Tırsan Yönetim Kurulu 
Başkanı Çetin Nuhoğlu, BPW Sorumlu 
Yönetici Ortakları Achim Kotz ve  Markus 
Schell ve Tırsan Yönetim Kurulu Başkan Yar-
dımcısı Fehir Bulutlar katıldı. 

‘BPW HERKESE ÖRNEK OLACAK 
BIR BAŞARI SERGILIYOR’ 

Tırsan Yönetim Kurulu Başkanı Çetin 
Nuhoğlu, BPW ile uzun yıllara dayanan ya-
kın bir ilişki içinde olduklarını belirterek, 125 
yıllık geçmişe sahip BPW’nin aile şirketi ola-
rak herkese örnek olacak bir başarı hikayesi 
yazdığını söyledi.  Nuhoğlu, “Türkiye’nin 
en büyük üretim, satış ve ihracat yapan şir-
keti olarak teknolojiye de öncülük ediyoruz.  
Ar-Ge merkezimizde prototip geliştirme 
bölümümüz ve test merkezimiz yan yana 
birlikte çalışıyor. Çiziminden testine kadarki 
tüm aşamaları yeni Ar-Ge merkezimizde 
yapıyoruz. BPW de geliştirdiği teknolojiler 

3
0 yılı aşkın süredir TEMSA distri-
bütörlüğünde Türkiye pazarında 
önemli başarılara imza atan Fuso 
Canter, şimdi de elektrikli versi-

yonuyla yurt içinde yollara çıkmaya hazır-
lanıyor. Geçtiğimiz yıl yenilenen yüzüyle 
dikkatleri üzerine çeken Fuso Canter aile-
sinin yeni elektrikli üyesi Fuso eCanter’in 
Türkiye’deki satış ve pazarlama faaliyetle-
rine ilişkin imza töreni TEMSA’nın İstanbul 
Altunizade merkezinde gerçekleştirildi. 

Daimler Truck Asya Yönetim Kurulu 
Üyesi Andreas Deuschle ve TEMSA CEO’su 

ve hizmetlerle öncü bir şirket. Geleceğin 
taşımacılık çözümlerini geliştiren ve sunan 
iki şirketin iş birliği taşımacılık sektörünün 
geleceği için çok değerlidir” dedi. 

‘TIRSAN IŞ BIRLIĞIMIZI DAHA DA 
GELIŞTIRIYORUZ’ 

BPW Sorumlu Yönetici Ortağı Achim 
Kotz da yaptığı konuşmada Tırsan’ın sektöre 
örnek olacak ve benzeri olmayan bir Ar-Ge 
merkezi kurduğunu, bu merkezin vereceği 
katkıyla gelecekte çok önemli teknolojileri 
üreterek taşımacılık sektörünün hizmetine 

Tolga Kaan Doğancıoğlu arasında imza-
lanan lisans anlaşması kapsamında, Fuso 
eCanter’in Türkiye’deki satış ve pazarlama 
faaliyetleri TEMSA tarafından yürütülecek. 
İlk aşamada 2 farklı modelde müşterilerin 
beğenisine sunulacak Fuso eCanter’in, 2024 
yılının başından itibaren yurt içinde satışa 
sunulması planlanıyor. 

Bugün itibarıyla, Fuso Canter’in kam-
yon ve kamyonet segmentlerinde toplam 8 
farklı modeli bulunuyor. Fuso eCanter’in de 
ürün gamına dahil olmasıyla birlikte model 
sayısı da 10’a ulaşacak. 

sunacağına inandıklarını söyledi. Tırsan ile 
uzun yıllara dayanan iş birliklerini daha da 
geliştireceklerini aktaran Kotz, “BPW 1898 yı-
lından bu yana, taşımacılık sektörünün dönü-
şümüne öncülük ediyor. Aks üretimiyle başla-
yan yolculuğumuz bugün, aks ve süspansiyon 
sistemleri, treyler telematik sistemleri, bağlantı 
elemanları ve üst yapı teknolojileri, aydınlatma 
sistemleri gibi farklı çözümlerle devam ediyor. 
Taşımacılık sektörünün en büyük iş ortakları 
olan BPW ve Tırsan, geleceğin taşımacılık 
çözümleri için çalışmaya devam edecek” diye 
konuştu. 

“BÜYÜME ADIMLARIMIZA BIR 
YENISINI EKLIYORUZ”

Konuyla ilgili değerlendirmelerde bulu-
nan TEMSA CEO’su Tolga Kaan Doğancıoğ-
lu, sürdürülebilirlik konusunun TEMSA’nın 
gelecek vizyonunun en önemli unsuru oldu-
ğunun altını çizerken, “Bugün itibarıyla oto-
büs segmentimizde, hem model sayısı hem 
de teknolojik yetkinlik anlamında dünyanın 
sayılı üreticileri arasında yer alıyoruz. Elektri-
fikasyon ve alternatif yakıtlı araçlar alanında-
ki tecrübemizi, şimdi de Fuso ile birlikte hafif 
kamyon segmentine taşımaktan dolayı çok 
mutluyuz. Bundan yaklaşık bir yıl önce yeni-
lenen Fuso Canter araçlarımızın Türkiye’deki 
lansmanını yapmıştık. Şimdi de Fuso eCanter 
ile, hafif kamyon alanındaki büyüme adım-
larımıza bir yenisini ekliyoruz. Fuso Canter 
araçlarımızla, uzun yıllar boyunca müşteri-
lerimize taşıma kapasitesi ve yakıt tasarrufu 
anlamında büyük avantajlar sağladık. Şimdi 
de, sektörümüzün ve şehirlerimizin yeşil 
dönüşümüne büyük katkıda bulunacak Fuso 
eCanter ile müşterilerimizin sahip olma mali-
yetini ciddi şekilde düşürerek, onlara yeni bir 
maliyet avantajı imkanı sunacağız” dedi.

BPW üst yönetiminden
TIRSAN Ar-Ge merkezine ziyaret

TEMSA Fuso eCanter’i 2024’te yollara indirecek 
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F
ord Trucks, geleceğin taşımacı-
lık çözümlerine öncülük etme 
vizyonuyla katıldığı Avrupa 
Birliği’nin sıfır emisyonlu lojistik 

projesi Horizon Avrupa ZEFES (Zero 
Emission Freight EcoSystem-Sıfır Emis-
yonlu Taşımacılık Ekosistemi) kapsamında 
hidrojenle çalışacak ilk yakıt hücreli elekt-
rikli (FCEV) F-MAX’i geliştirmek üzere 
kurduğu stratejik ortaklılara Ballard Power 
Systems’ı ekledi. Ford Trucks, proje kap-
samında yakıt hücresi tedariki ve geliştir-
mesi alanlarında Ballard ile iş birliği içinde 
olacak.Bu kapsamda Ford Trucks, Kanada 
merkezli Ballard Power Systems ile 2023 
yılı içinde teslim edilmesi planlanan iki 
adet FCmove™-XD 120 kW yakıt hücreli 
motor için ilk satın alma siparişini içeren 
bir niyet mektubu (LoI) imzaladı. 

SÜRDÜRÜLEBILIR 
TEKNOLOJILERIN 
GELIŞTIRILMESINE 
ÖNCÜLÜK EDIYOR

Ford Trucks, yakıt hücresiyle çalışan 
F-MAX’i Türkiye’de geliştirmeyi ve üret-
meyi planlıyor. F-MAX, Ford Trucks’ın ya-
kıt hücresiyle çalışan ilk aracı olacak. Ara-
cın, ZEFES projesinin hedefleriyle uyumlu 
olarak 2025 yılında Avrupa Ten-T koridoru 
gösterimlerine başlaması bekleniyor. Ford 
Trucks halihazırda ağır ticari araçlarda 
hidrojen yanmayı, kendi tasarladığı tek si-
lindirli içten yanmalı Ar-Ge motoru ile test 
ediyor. Bu doğrultuda ilk motor çalıştırma 
ve ateşleme faaliyetini başarıyla tamam-

ladı. Ford Trucks, sıfır emisyon için motor 
geliştirme çalışmalarına devam edecek. 
Tamamen Ford Trucks mühendisleri tarafın-
dan geliştirilip üretilen F-MAX, dünyanın 
en prestijli ticari araç fuarlarından biri olan 
Uluslararası Taşımacılık Fuarı’nda (IAA), 
‘2019 Uluslararası Yılın Kamyonu’ (IToY) 
ödülünü kazanarak uluslararası pazarlarda 
önemli bir başarı elde etti.

Ağır ticari araçlarda ‘Generation F hare-
keti’ ile sıfır emisyonlu, bağlantılı ve otonom 

teknolojilerle büyük bir dönüşüm baş-
latan Ford Trucks, iklim değişikliğinin 
etkileriyle mücadele etmek amacıyla 
2040 yılına kadar araç üretiminde sıfır 
emisyon hedefine ulaşmayı taahhüt 
ediyor. Ford Trucks, bu taahhüdün bir 
kanıtı olarak, Eylül 2022’de Hannover’de 
gerçekleşen uluslararası taşımacılık fua-
rında tasarımı ve üretimi tamamen Ford 
Otosan mühendislerinin imzasını taşı-
yan %100 elektrikli kamyonunu tanıttı. 

Yakıt Hücreli F-MAX geliyor!
Yakıt hücrelerinin tedariki ve geliştirilmesi konusunda Ballard Power Systems’ı da proje ortaklığına 

dahil eden Ford Trucks, bu yenilikçi girişimle ilk yakıt hücreli elektrikli (FCEV) F-MAX’i üretecek.

FORD TRANSIT’E YENI DIJITAL ÖZELLIKLER EKLENDI

Ford Pro, Ford Otosan tarafından üretilen ve ticari araç segmen-
tinin lideri olan Transit ve E-Transit için 2024 yılında müşterilere 
sunulacak olan büyük ölçekli dijital kapasite güncellemesini duyur-
du. Geliştirmeler; Ford Pro’nun üretkenliği artıran yazılım ve hizmet 
ekosistemine 5G bağlantısı, Ford Power-Up kablosuz güncelleme-
leri ve 12 inç dokunmatik ekran gibi özellikleri içeriyor.
Yükseltilmiş ön aks, yeni sekiz vitesli 
otomatik şanzıman ve daha hafif şasi, 
yük kapasitesini en üst düzeye çıkarıyor, 
ayrıca aracın yol tutuşunu, performansını 
ve verimliliğini artırıyor. Bu yaz sonunda 
Avrupa’da sipariş edilebilecek olan 2024 

Transit ve E-Transit modelleri, Ford Pro’nun üretkenliği artırıcı şarj, 
yazılım ve servis teklifleriyle tamamen entegre olarak sunulacak.
Ford Pro Avrupa Genel Müdürü Hans Schep, “Sekiz yıldır 
Avrupa’nın ticari araç satış lideri olarak, müşterilerimizin üretkenli-
ğini artırmaya yönelik yeni fırsatlar aramaktan asla vazgeçmiyoruz. 
Müşterilerimizle birlikte çalışarak karşılaştıkları zorlukları anlamak 

ve yeni çözümler üretmek için çalışmaya 
devam ediyoruz. Bu yeni yenilikler, Ford 
Transit’in dijital özelliklerini, donanımını 
ve destekleyici Ford Pro ekosistemini 
müşterilerimize üretkenlik konusunda 
yeni bir seviye sunuyor” dedi.
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I
VECO, batarya elektrikli ve yakıt hüc-
re-elektrikli ağır ticari araçlarını kendi 
markası altında üretip pazarlayacağını 
duyurdu. Araçların ilk teslimi 2023 

yılının sonunda yapacak. Haziran ayında 
Iveco Group tarafından yapılan açıklamada 
Nikola ile kurulan eski ortak girişim şirketi-
nin bütün mülkiyet haklarının satın alındığı 
açıklanmıştı.

IVECO elektrikli ve hidrojen yakıt 
hücreli çekici, IVECO’nun kardeş şirketi 
FPT Industrial tarafından ortak tasarlanan 
ve üretilen bir elektrikli aksa sahip. Iveco 
Group bünyesindeki güç aktarma organları, 
Proterra tarafından sağlanan batarya, yakıt 
hücresi ana bileşenleri Bosch tarafından 
tedarik ediliyor. Bu doğuştan elektrikli çeki-
ciler, modüler mimari sayesinde hem yakıt 
hücresini hem de batarya tahrik teknolojisini 
destekleyebilecek şekilde yeniden tasarlanan 
IVECO S-Way kamyon platformu üzerinde 
yükseliyor. Ağır yük elektrikli çekici IVECO 
HD BEV, 500 kilometreye kadar menzil 
sunarken, toplam 738 kWh (9 paket) batarya 
kapasitesine ve 350 kW’a kadar şarj gücüne 

D
AF, tamamen elektrikli kam-
yonlardan oluşan eksiksiz bir 
serinin sunulmasına ve hidrojen 
teknolojisinin geliştirilmesine ek 

olarak, CO2 emisyonlarını daha da azaltmak 
için yanmalı motorlarını yeni yakıt türlerine 
hazırlıyor. HVO (Hidrojenle İşlenmiş Bitkisel 
Yağ), CO2 emisyonlarında yüzde 90’a kadar 
azalma sağlayan ve tüm Yeni Nesil DAF 
kamyonlarında mükemmel şekilde kulla-
nılabilen en yeni nesil biyoyakıtlardan biri. 
Hidrojenle İşlenmiş Bitkisel Yağ (HVO), gıda 
endüstrisinden atık ürünler ve yağlar kulla-
nılarak üretiliyor. Şu anda dizel kamyonlar 
için piyasadaki en sürdürülebilir yakıt  olan 
HVO, CO2 emisyonlarında (“Kuyudan teke-
re”) normal dizel yakıtla karşılaştırıldığında 
yüzde 90’a kadar bir azalma sağlıyor. Önceki 

sahip. Bu değerler lojistik merkezlerinden 
dağıtım işlerini ve bölgesel taşımalarda 
yeterli menzil sunuyor.  4×2 çekici konfigü-
rasyonu, 2023’ün son çeyreğinde Avrupa 
pazarına giren ilk model olacak.

HIDROJENLI IVECO HD FCEV
Hidrojen elektrikli IVECO HD FCEV 

çekici ise 800 km’ye kadar bir menzile 
sahip ve 20 dakikanın altındaki hızlı yakıt 
ikmali süresiyle, ağır ticari taşımacılıkta 
uzun mesafeli görevler için ideal çözüm 
olarak gösteriliyor. 700 bar basınçta 70 
kg H2 kullanılabilir enerji depolayabilen 
model uzun mesafeli görevlerde sıfır egzoz 
emisyon salımıyla dikkat çekiyor. 

IVECO HD FCEV’in ilk teslimatla-
rı 2023’ün sonunda Fransa, İsviçre ve 
Almanya’da gerçekleşecek. Teslimatlar, 
ticari taşımacılık endüstrisinde hidrojen 
çözümlerinin kullanılması ve büyük öl-
çekli yakıt hücreli araçların etkin kullanımı 
hızlandırmayı amaçlayan Temiz Hidrojen 
Ortaklığı tarafından ortaklaşa finanse 
edilen H2Haul Avrupa projesi çerçeve-

biyoyakıt nesillerinin aksine HVO’nun gıda 
üretimi üzerinde etkisi yok. Çevresel avan-
tajlara ek olarak, araçlar üzerinde herhangi 
bir ayarlama yapılmadan HVO’nun DAF 
kamyonlarında kullanılabilmesinin yanı sıra 
kamyonların mükemmel performansını ve 
uzun mesafeli taşımacılık için 200 bin kilo-
metreye kadar servis aralıklarını koruması da 
önemli bir avantaj.

DAF ÜRÜN SERISININ TAMAMINDA 
KULLANILABILECEK

Dağıtım taşımacılığı için popüler LF seri-
si, dağıtım ve özel uygulamalar için çok yön-
lü XD (“International Truck of the Year 2023”) 
ve ağır ve uzun yol taşımacılığı için “sınıfının 
lideri” XF, XG ve XG+ (“International Trucks 

sinde yapılacak. Her iki araç da Iveco 
Group’un Almanya’daki çok markalı 
tesisi Ulm’deki üretim tesisinde üretili-
yor. Araçlar, 254 satış ve servis noktasını 
kapsayan kapsamlı IVECO bayi ağı tara-
fından pazarlanacak ve desteklenecek.

of the Year 2022”) dahil olmak üzere tüm en 
yeni nesil DAF kamyonları yüzde 100 HVO 
kullanımı için hazır. DAF Trucks Yönetim 
Kurulu üyesi ve baş mühendis Patrick 
Dean, şunları söyledi: “DAF, toplumumu-
zun CO2 emisyonlarını azaltma hedefinin 
ön saflarında yer alıyor. 2018’de tamamen 
elektrikli bir kamyonu ilk kez piyasaya sür-
dük ve geçen yıl 500 kilometreye kadar ‘sı-
fır emisyonlu’ menzile sahip tamamen yeni 
nesil elektrikli kamyonları sunduk. Yeni 
nesil yakıtlara da hazırlanıyoruz. HVO, 
halihazırda pazardaki mevcut kamyonlarla 
ve daha da önemlisi ‘kuyudan tekere’ ile 
CO2 emisyonlarının azaltılmasında dev bir 
adım atmamızı sağlıyor. Kamyonların CO2 
sertifikasyonu söz konusu olduğunda, sür-
dürülebilir karayolu taşımacılığı elde etmek 
üzere fırsatları kaçırmayı göze alamayaca-
ğımız için, Avrupa mevzuatının temiz ya-
kıtların CO2 emisyonlarını azaltma katkısı-
na değer vermesi büyük bir adım olacaktır. 
Bu, yalnızca ‘kuyudan tekere’ odaklanmak 
yerine enerji kaynağından başlayıp egzoz-
dan çıkan maddeye kadar toplam zincire 
odaklanmaya genişlemelidir.”

IVECO elektrikli çekicileri 
kendi markasıyla üretecek

DAF bütün kamyonları ile HVO’ya hazır
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B
risa, 1 Ocak-30 Haziran 2023 
dönemine ait finansal sonuçlarını 
açıkladı. Yılın ilk yarısında 
şirketin toplam cirosu 9,1 milyar 

TL olarak gerçekleşti. Şirket, bu dönemde 
operasyonel karlılığını korudu ve faaliyet 
karında %48 artış gösterdi. Brisa’nın 2023 
yılı ilk yarı net karı 1 milyar 147 milyon TL 
olarak gerçekleşti. Bu dönemde özellikle bir 
kerelik alınan deprem vergisi gibi önemli 
tek seferlik giderler hariç tutulduğunda 
Brisa’nın net karı 1 milyar 380 milyon TL 
oldu ve geçen yıla göre %48 artış gösterdi. 
Brisa bu dönemde ilk kurumsal bonusunu 

BRISA, ilk 6 ayda 9,1 milyar TL ciro yaptı

tan sonraki yolculuğunun ilk senesi baz yıl 
olarak esas alındı. Devam eden yatırımların 
ve süreçlerin gözden geçirilmesi sayesinde 
mevcut endüstriyel faaliyetlerin gerektirdiği 
su tüketiminin en az %53, enerji tüketiminin 
ve dolayısıyla CO2 emisyonlarının ise en az 
%30 oranında azaltılması hedefleniyor.   

 Grup, bu hedeflere ulaşmak için yürüt-
tüğü çalışmalar kapsamında yaklaşık %20 
oranında su geri kazanımı sağlayan atık 
su arıtma tesisleri gibi yenilikçi süreçlere 
yapılan yatırımlar sayesinde 2022’de toplam 

su tüketimini bir önceki yıla göre yak-
laşık %10 oranında azaltmayı başardı. 
Kaynak tüketimini ve çevresel etkiyi 
azaltmak amacıyla uygulamaya konan 
üretim proseslerinin verimliliğini artıra-
cak süreçler sayesinde enerji tüketimi ve 
CO2 emisyonları önceki yıla göre yakla-
şık %5, solvent tüketimi ise yaklaşık %15 
düşürüldü. Komite çevresel veri top-
lama sürecini geliştirmek, uzun vadeli 
hedeflerde ilerleme sürecini izlemek 
amacıyla bir yazılım yatırımı kararı aldı. 

P
rometeon Tyre Group, küresel 
ölçekte ve değer zinciri 
genelinde -üretimden satışa- 
sürdürülebilirlik faaliyetlerinin 

aktarıldığı, 2022 Sürdürülebilirlik Raporu 
yayımlandı. 2030 yılına kadar çevresel 
etkinin azaltılmasına yönelik yeni ve 
iddialı hedefler ortaya koyan grubun, 2022 
yılındaki çalışmaları Sustainalytics tarafından 
ödüllendirildi. Group, Sustainalytics 
tarafından gerçekleştirilen ESG standartları 
değerlendirmesine göre 2022 yılında 
sektöründe küresel arenada üçüncü sırada 
yer aldı.

Prometeon Tyre Group İç Denetim ve 
Sürdürülebilirlik Direktörü Nicolas Marchi, 
“İş dünyasında çok somut bir olgu haline 
gelen sürdürülebilirlik şirketimizin kimli-
ğinin bir parçasını oluşturuyor. Müşteriler, 
tedarikçiler ve finans dünyasıyla ilişkileri 
etkilemenin yanı sıra satın alma ve üretimi de 
kapsıyor. Sürdürülebilirliğin tüm konularına 
yoğun bir şekilde odaklanan Prometeon, her 
aksiyonunda ortaya çıkan çevresel etkileri 
dikkate alıyor” dedi.   

Grup, Birleşmiş Milletler Küresel İlkeler 
Sözleşmesi doğrultusunda 2030 çevresel etki 
azaltma hedeflerini belirledi. Hedefler için 
Prometeon’un 2016’da Pirelli’den ayrıldık-

PROMETEON2030’a kadar emisyonlarını %30 azaltacak 

ihraç etti, bununla birlikte etkin finansman 
işlemlerine devam ederek hem yabancı para 
pozisyonunu güçlü tuttu hem de finansman 
maliyetlerindeki artışları limitledi. Brisa, 6 
Şubat’ta meydana gelen Maraş depreminin 
ilk anından itibaren deprem bölgesinde 
maddi, manevi tüm olanakları ile seferber 
oldu ve yılın ilk yarısında, bayilerinin iş 
sürekliliğine ve bölgedeki iyileşme sürecine 
olan desteklerini devam ettirdi. 

Şirketin 2023 yılı ilk yarı sonuçlarını 
değerlendiren Brisa CEO’su Haluk Kürkçü: 
“Bu dönemde, stratejik iş hedeflerimize 
ulaşma yönündeki faaliyetlerimizi de güçlü 
bir şekilde sürdürdük. Şu anda Türkiye’de 
96 noktada Otopratik, 21 noktada Propratik 
mağazamız var. 2023 yılında toplam 150 
mağazaya ulaşmayı hedefliyoruz. Bir yandan 
da elektrikli araç dönüşümüne güçlü bir 
şekilde hazırlanıyoruz. Otopratik mağazala-
rımızı elektrikli araç bakımında ilk akla gelen 
noktalar olmak üzere yeni neslin yetkinlikleri 
ile donatıyoruz. Elektrikli araç kullanımının 
yaygınlaşmasında önemli bir kriter olan şarj 
istasyonu yatırımlarımızı artırıyoruz ve yıl 
sonunda istasyon sayımızı neredeyse 2 katına 
çıkartarak 70 istasyona çıkmayı hedefliyoruz. 

Elektrikli araç üretiminin önümüzdeki 5 yılda 
toplam araç pazarının %50’si olması bekleni-
yor. Brisa olarak, ARGE ve teknoloji gücümüz 
ile otomotiv üreticilerinin elektrifikasyonla 
birlikte gelecekteki ihtiyaçlarına cevap ve-
rebilecek güçteyiz. Bu dönemde elektrikli 
araçlara yönelik Enliten teknolojisi ile üret-
tiğimiz lastiklerimizi pazara sunduk. Hem 
Türkiye’de hem de globalde otomotiv üretici-
lerine ve yenileme kanalında araç sahiplerine 
elektrikli araçlar için lastik tedarik ediyoruz. 
Mobilite yolculuğumuzda önemli bir kilo-
metre taşı olan Arvento Mobil Sistemler’i 
bünyemize katmamızın ardından, özellikle 
araç verilerine dayalı sistemlerle, sektörde 
ilk olacak mobilite çözümlerini ve ürünlerini 
pazara sunmaya hazırlanıyoruz. Uluslararası 
pazarlarda büyüme hedefimiz kapsamında, 
markalaşma yatırımlarımızı güçlendirerek, 
yılın ilk 6 ayında Lassa markamızla, Avrupa 
ve Avrupa dışı pazarlarda toplam 18 ülkede 
pazar payımızı artırdık. Özellikle Avrupa 
dışındaki pazarlarda, Lassa markamız, paza-
rın üzerinde bir performans sergiledi. Brisa, 
tüm çalışmalarının temelinde olan sürdürüle-
bilirlik konusunda, 2050’de net sıfır emisyon 
hedefine doğru emin adımlarla ilerliyor. 
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Eksa Transport’un tercihi yine Renault Trucks oldu

Ford E-Transit 
Algida filosunda 

2
014 yılından bu yana düzenli olarak 
Renault Trucks ile filosunu geliştiren ve 
2022’de ilk Renault Trucks EVO serisi 
araçlarını teslim alan EKSA Transport, 

yatırımlarına devam ediyor. EKSA, yine iki adet 
Renault Trucks T520 EVO ve üç adet T480 
EVO çekici tercihi ile özel sarı renkteki araçla-
rını teslim aldı. Koçaslanlar Otomotiv Orhanlı 
Şubesi’nde gerçekleştirilen törende EKSA Trans-
port Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Karaoğlu 
ile Genel Müdür Yardımcısı Elif Karaoğlu’na 
Renault Trucks Bölge Müdürü Tolga Aykaç ve 
Koçaslanlar Otomotiv Genel Müdürü Mesut 
Süzer tarafından araçları teslim edildi.

EKSA Transport Yönetim Kurulu Başkanı 
Ekrem Karaoğlu, teslimatta yaptığı açıklamada; 
“Hizmet sunduğumuz ağır ve gabari dışı yük 

taşımacılığı alanında operasyonlarımızın her aşa-
ması büyük bir hassasiyetle planlanıyor. Herhangi 
bir aksaklık yaşanmadan yükün teslim edilmesi 
taşıdığımız yükler, genellikle başka bir projenin 
de parçası olduğu için büyük önem taşıyor. Yak-
laşık 10 yıldır bu hizmeti, Renault Trucks çekiciler 
ile herhangi bir sıkıntı yaşamadan sürdürüyoruz. 
Geçen yıl filomuza kattığımız Renault Trucks 
EVO serisinin ise performans ve toplam sahip 
olma maliyetlerinde bir adım daha öne çıktığını 
deneyimledik” diye belirtti.

Tüm operasyon maliyetlerinin arttığı gü-
nümüzde, rekabeti ve sürdürülebilirliği koruya-
bilmek adına doğru adımları atabilmenin her 
zamankinden daha da önemli hale geldiğini be-
lirten Karaoğlu; “Müşterilerimizin çıkarlarını göz 
etmemiz ve hizmet sağlayıcıları olarak bizlerin de 

hizmet kalitemizi korumanın yanı sıra maliyetleri-
mizi doğru yönetmemiz gerekiyor. Yakıtta tasar-
ruflu, verimlilikte cömert araçlara sahip olmak kilit 
noktalardan biri. Renault Trucks T EVO çekiciler, 
bu dengeyi en ideal şekilde sunuyor” şeklinde 
açıkladı. Artan maliyetlere yönelik önlemlerden 
biri olarak araçların bakımlarının eksiksiz yapılması 
gerektiğine dikkat çeken Ekrem Karaoğlu; “Ro-
Ro maliyetleri de oldukça artış gösterdi. Geçmişte 
yüzde 80’e varan Ro-Ro kullanımı yapardık. Artık 
müşterilerimizin de maliyetlerini göz önünde 
bulundurarak yüzde 50 Ro-Ro, yüzde 50 karayolu 
kullanımına yöneliyoruz. Bu da çalıştığımız hat-
larda daha fazla km ve araçlarımızın daha fazla 
kullanımı anlamına geliyor. Bu nedenle yetkili 
servislerde düzenli bakımları yapılan ve genç bir 
filo yönetimi sağlamanız gerekiyor” dedi.  
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RENAULT TRUCKS

FORD OTOSAN

A
lgida, “Mutlu İnsanlar ve Mutlu 
Gezegen” misyonu çerçevesinde, 
küresel karbon salımını azaltma 
hedefiyle, şehir için dağıtım filo-

sunu elektrikli araçlarla yenilemeye başladı. 
Unilever Türkiye ve Orta Doğu Dondurma 
Genel Müdürü Toloy Tanrıdağlı “Türkiye’de 
bir ilke imza atıp dağıtım ağımıza kattığımız 
yüzde 100 elektrikli araçlarımızla, operas-
yonumuzdaki karbon salımını yılda yaklaşık 
125 ton azaltmayı hedefliyoruz” dedi. 
Tanrıdağlı, “Ekosistemimize duyduğumuz 
saygıyı geçtiğimiz yıldan bu yana dünya 
genelindeki 3 milyon, Türkiye’deki 260.000 
adet dondurma kabinimizin 1 senede 
harcadığı toplam enerjiyi hesaplayıp yenile-
nebilir enerjiye dönüştürerek gösteriyoruz. 
Kabinlerimizin sarf ettiği enerji miktarı 
kadar yenilenebilir enerji üreten tesislere 
destek sağlayarak karbon ayak izimizi 
azaltmayı hedefliyoruz. I-REC yenilenebilir 
enerji sertifikası ile satın aldığınız elektriğin 
uluslararası piyasalarda yenilenebilir enerji 

kaynaklarından sağlandığını belgeliyoruz.  
Bugün ise Ford Otosan ile yaptığımız iş 
birliği ile Türkiye’deki şehir içi araç filomuza 
ilk elektrikli araçları dahil ettik. Operasyonu-
muzdaki karbon salımını yılda yaklaşık 125 
ton azaltmayı hedefliyoruz” dedi. 

Unilever Türkiye, Kuzey Afrika ve Orta 
Doğu Tedarik Zinciri ve Müşteri Operas-
yonları Başkanı Graham Sommer “Unilever 
olarak, 2030 yılına kadar operasyonel emis-
yonlarımızı sıfırlamak ve 2039 yılına kadar 
değer zincirimiz genelinde net sıfır emisyon 
elde etmek için bilime dayalı hedefler 
belirledik. Filolarımızda elektrikli araçlara 
geçmek de bunun en temel parçalarından 
birini oluşturuyor. Önümüzdeki 5 yıl içinde 
doğrudan dağıtım filomuzun tamamını 
elektrikli araçlara dönüştürmeyi hedefliyor, 
Türkiye’deki elektrikli araç altyapısının ge-
lişmesiyle bu dönüşümü ülke genelinde iş 

ortaklarımızla yürüttüğümüz operasyonları-
mıza da taşımayı istiyoruz” dedi.

Araçların devir teslim töreni sırasında 
Ford Türkiye İş Alanı Lideri Özgür Yücetürk, 
“Elektrikli mobiliteye olan bağlılıkları için 
Algida’ya en içten teşekkürlerimi sunarım. 
Birlikte, karşılıklı değer yaratmak ve sürdü-
rülebilir büyümeyi desteklemek için çalışı-
yoruz. Olağanüstü verimliliği, üstün perfor-
mansı ve gelişmiş teknolojik özellikleriyle 
E-Transit, otomotiv endüstrisinin elektrikli 
dönüşümüne öncülük etme vizyonumuzun 
en güzide sembollerinden biri. Filo kullanı-
cılarına elektrikli mobilitenin faydalarını tam 
olarak benimserken iş taleplerini etkin bir 
şekilde karşılamaları için daha fazla esnek-
lik ve güven sunarak onları güçlendiriyor. 
Özetle ticaretin sadece bugününe değil, 
geleceğine de yön veriyor” sözleriyle dile 
getirdi. 
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PROGRAM LAUNCH

Win new business and help save the planet
WCAworld’s eco program is designed to help our members positively impact the environment
and boost their business opportunities. This innovative program allows our members to identify 
partners who have full carbon emissions measuring capabilities and work together to win new 
business from shippers and producers committed to sustainability. By recognizing their
environmental commitment, our members can attract more environmentally conscious
customers and grow their businesses while saving the planet!
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